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تغییر الگوی رهن به اجاره در اصفهان
متوسط رشد
اجاره بها 

به زیرتورم رسید

4خ�����ب�����ر

در نشست خبری
 شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی تاکید شد؛

این نهاد همیشه بر روی
خط اعتدال و درخط ولایت 

بوده است
آمریکا جرات عملیاتی کردن تهدیداتش

 را ندارد
 تعجیل در تصویب برجام 

خلاف احتیاط است
2ای�������ران2ای�������ران

کاهش80درصدی
سرطاندهانباتشخیصزودهنگام

دكتر عباسعلي خادمي، رييس دانشكده دندانپزشكي طی سخنانی در سومين 
همايش سراسري آسيب شناس��ي دهان و فك و صورت ضمن اشاره به اهميت 
رش��ته آسيب شناس��ي و به ويژه تش��خيص به موقع ضايعات ماقبل بدخيم يا 
بدخيم دهان، فك و صورت، از موفقيت دانشكده دندانپزشكی در ورودی های 
دستياران خبر داد و گفت: اين دانشكده موفق به كسب رتبه نخست كشوری در 
حوزه دستياری شده است. همچنين اين دانشكده با سه مركز تحقيقاتی، دارای 
100عضو هيات علمی شامل 23 دانشيار، 13 استاد و سايرين استاديار هستند 
كه 35 درصد آنها دارای ارتقای رتبه شده اند. دكتر سيد محمد رضوی، دبير علمی 
همايش با اشاره به اينكه سرطان يكی از بزرگ ترين تهديدها به سلامت عمومی 
در جوامع توسعه يافته و عاملی رو به رشد در جوامع در حال توسعه است، اظهار 

كرد: در اين ميان س��رطان هاي دهان و حلق، ششمين س��رطان شايع در دنيا 
هستند. وی با استناد به گزارش ها بروز 10-1 مورد از اين بيماري را به ازاي هر 
100 هزار نفر در بين كشورهاي مختلف عنوان كرد و افزود: در ايران حدود دو 
در هر يكصدهزار نفر مبتلا به اين بيماری هستند و در تمام كشورها با بالا رفتن 
س��ن افزايش می يابد، به طوری كه 98 درصد موارد سرطان هاي ناحيه حلق و 
دهان در بيماران بالاي 60 سال رخ می دهد. اين معاون آموزشی و دانشيار گروه 
آسيب شناسی دهان، دانشكده دندانپزشكی علوم پزشكی اصفهان بيان داشت: 
 از جمله ريسك فاكتورهاي س��رطان دهان را می توان به عوامل قومی نژادي، 
پيش زمينه هاي خانوادگی و  ژنتيكی، خطرات شغلی، استعمال دخانيات، مصرف 

الكل، عفونت هاي باكتريال، عفونت هاي ويروسی، رژيم غذايی و مصرف ...

در سومین همایش سراسري آسیب شناسي دهان و فك و صورت عنوان شد؛

5

با اجراي پروژه ایستگاه مترو انقلاب؛ 

خیابان چهارباغ عباسي مسدود مي شود
3
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محيط بانان افرادی هستند كه تحت استخدام سازمان حفاظت محيط 
زيس��ت به امور حفاظت و كنترل عرصه های طبيعی و حيات وحش 
كشور مشغول هستند. محيط بانان سازمان حفاظت محيط زيست از 
نظر قوانين استخدامی، كارمند دولتی محسوب می شوند، اما باتوجه به 
شرايط كاری خويش وضعيتی شبيه نيروهای انتظامی يا شبه نظامی 
دارند. تاريخچه محيط بانی به دهه های پيش برمی گردد. اولين احكام 
قانونی درباره شكار در تاريخ 18 ارديبهشت 130۷ تدوين و تصويب 
شد و در 1۴ اسفند 1335 بود كه مقررات مستقل و نسبتا جامعی در 

زمينه حفاظت از حيات وحش به تصويب مجلس وقت رسيد...

رهبر معظم انقلاب اس��لامي در نهم تير ماه س��ال جاری در نامه اي به 
رييس جمهور سياس��ت هاي كلي برنامه ششم توس��عه را ابلاغ كردند. 
اين سياست هاي كلي بر پايه محورهاي س��ه گانه »اقتصاد مقاومتي«، 
»پيشتازي در عرصه علم و فناوري« و »تعالي و مقاوم سازي فرهنگي« و با 
درنظرگرفتن واقعيت هاي موجود در صحنه داخلي و خارجي تنظيم شده 
است تا با تحقق اهداف برنامه  ششم، به ارائه الگوي برآمده از تفكر اسلامي 
در زمينه  پيشرفت كه به كلي مستقل از نظام سرمايه داري جهاني است، 
كمك كند. سياست هاي كلي برنامه  ششم توسعه داراي 80 بند و شامل 

سرفصل هاي امور »اقتصادي«، » فناوري اطلاعات و ارتباطات« ...
94

گفت وگوی اصفهان زیبا با محیط بان نمونه کشوری

حقوق پایین از مهم ترین 
مشکلات محیط بانان است

در جلسه شوراي برنامه ریزي و توسعه استان تاکید شد؛

مشارکت  در تدوین برنامه ششم
 اصلی ترین راهکار توسعه استان است

من  رجعت 
کرده ام! 

7ج���ام���ع���ه

در نشست خبری 
حمایت از بیماران هموفیلی تاکید شد؛

اشتغال و ازکارافتادگی
مهم ترین مشکل

بیماران هموفیلی

3ش�����ه�����ر

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان :

نصب 6920 سامانه هوشمند 
بر روی تاکسی های شهر اصفهان

10س��ی��ن��م��ا

نگاهی به دو فیلم جدید اکران 
و فروش فیلم های دیگر 

فروش خوب فیلم ها

11ورزش

نقدی بر شایعه انحلال تیم واترپلو سپاهان
 در پی کنار رفتن خلیلیان

باشگاه های  سیستماتیك 
 به سلیقه مدیران اداره نمی شوند

8پ���ای���داری

به بهانه سالگرد شهادت
مصطفی ردانی پور

حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی، توافق 
هس��ته ای با 1+5 را پله اول برای رس��یدن به بام تعامل 
سازنده با جهان دانست و اظهارداش��ت: ما اهل فریب و 
دورویی نیس��تیم؛ اگر وعده ای در چارچ��وب مصالح و 
منافع ملی داده ایم، به آن عمل خواهیم کرد، مش��روط 
بر اینکه طرف مقابل هم به وع��ده های خود عمل کند. 

 اگر طرف مقابل به وعده هایش عم��ل کند، ایران نیز به 
وعده هایش عمل خواهد کرد. رییس جمهور با قدردانی 
از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب اس��لامی، پشتیبانی 
م��ردم و همدلی مس��وولان، تاکید ک��رد: حفظ حقوق 
هسته ای، رفع تحریم ها و تعامل سازنده با جهان مبنای 

مذاکرات بوده و خواهد بود...
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رییس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی با مردم :

رهنمود های رهبری،
همدلی مسوولان و حمایت مردم، 

کلید موفقیت است

بازار میوه نوروز امس��ال، حال و هوای خوشی نداشت. با 
وجود بیانات مسوولان در اواخر سال ۹۳ در رابطه با عدم 
کمبود میوه و قیمت مناسب آن برای ایام عید، با گذشت 
چند روز از سال جدید، شاهد کمبود میوه های باکیفیت 
 و گرانی این محصولات بودیم، به گونه ای که گرانی میوه
به ویژه پرتقال و نارنگی باعث نارضایتی خریداران ش��د 

و این بار نی��ز اعتماد مردم نس��بت ب��ه وعده های 
مسوولان مبني بر تنظیم بازار، جلوگیري .... 

دکتر سقائیان نژاد، شهردار اصفهان:

5

همین صفحه

4

گزارش از مهمانان نوروزی در باغ پرندگان

زندگی در اصفهان لذت بخش است

باید برای جذب گردشگر 
برنامه ریزی کنیم

ویژه نامه 
سبک زندگی
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پذیرش دانش�جوبدون آزمون 

نوع مقطع رشته ها
پذیرش

تربیت مترجمی زبان 
تمام وقتکارشناسی پیوستهانگلیسی

تمام وقتکارشناسی پیوستهزبان فرانسه شاخه ادبی 
علوم تربیتی-آموزش 
وپرورش پیش دبستانی 

ودبستانی
تمام وقتکارشناسی پیوسته

علوم تربیتی-آموزش 
وپرورش کودکان 
عقب مانده ذهنی

تمام وقتکارشناسی پیوسته

علوم تربیتی-مدیریت 
تمام وقتکارشناسی پیوستهوبرنامه ریزی آموزشی

تمام وقتکارشناسی پیوستهروانشناسی

تمام وقتکارشناسی پیوستهحسابداری
علمی-کاربردی 

حسابداری 
کارشناسی 

تمام وقتناپیوسته

تربیت دبیرفنی 
حسابداری 

کارشناسی
تمام وقت نا پیوسته

تمام وقتکارشناسی پیوستهمهندسی شهرسازی 
علمی کاربردی 

معماری 
کارشناسی
تمام وقت نا پیوسته

تمام وقتکارشناسی پیوستهشیمی آفت کشها
علوم ورزشی گرایش 

تمام وقتکارشناسی پیوستهعلوم زیستی ورزش

علوم ورزشی گرایش 
تمام وقتکارشناسی پیوستهعلوم انسانی ورزش 

نوع مقطع رشته ها
پذیرش

تمام وقتکارشناسی پیوستهریاضیات وکاربردها
شیمی گرایش 
تمام وقتکارشناسی پیوستهمحیط زیست 

تمام وقتکارشناسی پیوستهزمین شناسی 

کارشناسیآموزش علوم تجربی
تمام وقت نا پیوسته

مهندسی کامپیوتر
تمام وقتکارشناسی پیوسته-نرم افزار

مهندسی تکنولوژی
 نرم افزارکامپیوتر

کارشناسی
تمام وقت نا پیوسته

مهندسی کشاورزی-
تمام وقتکارشناسی پیوستهعلوم دامی

مهندسی کشاورزی-
تمام وقتکارشناسی پیوستهعلوم باغبانی

مهندسی کشاورزی-
علوم باغبانی گرایش 
تولیدات گلخانه ای

تمام وقتکارشناسی پیوسته

تمام وقتکارشناسی پیوستهمهندسی فضای سبز
مهندسی 

تمام وقتکارشناسی پیوستهکشاورزی-آب

مهندسی کشاورزی-
تمام وقتکارشناسی پیوستهعلوم خاک

مهندسی کشاورزی-
تمام وقتکارشناسی پیوستهزراعت واصلاح نباتات

مهندسی کشاورزی-
تمام وقتکارشناسی پیوستهگیاه پزشکی

مهندسی منابع طبیعی-
تمام کارشناسی پیوستهمحیط زیست

وقت

دانشگاه آزاداسلامی واحداصفهان )خوراسگان(به منظورفراهم کردن بسترهای مناسب درجهت پیشرفت 
علمی جوانان وعلاقمندان ب��ه ادامه تحصیل ،بص��ورت محدوداقدام به پذیرش بدون آزمون دانش��جو 

دربرخی ازرشته ها جهت نیمسال اول سال تحصیلی95-94می نماید.
 داشتن دیپلم کامل نظام قدیم متوسطه یاگواهی پایان دوره پیش دانشگاهی نظام جدیدمتوسطه برای 

رشته های کارشناسی پیوسته ومدرک فوق دیپلم برای کارشناسی ناپیوسته جهت ثبت نام الزامی است.
  ثبت نام داوطلبان دررش��ته های بدون آزمون براس��اس ضوابط دفترآزمون دانش��گاه آزاد اسلامی 

وازطریق آدرس www.azmoon.orgانجام می شود.
  پذیرش دانشجودراین دوره تنها برای نیم سال اول تحصیلی 95-94معتبر بوده وپذیرفته شدگان امکان 

ثبت نام باتاخیردرنیم سال های بعدی رانخواهندداشت.
  علاقمندان می توانند جهت اطلاع ازرشته های بدون آزمون به سایت دانشگاه آزاد  اسلامی واحداصفهان 

)خوراسگان (به آدرس www.khuisf.ac.irمراجعه نمایند.



مشاور عالی نماینده ولی فقیه درسپاه با بیان اینکه 
آمریکایی ها جرات عملیاتی کردن تهدیدهایش 
علیه ایران را ندارند،گفت:در ماه های گذش��ته 
مقامات آنها استدلال کرده اند که گزینه نظامی 

درمقابل ایران جواب نمی دهد. 
سردار یدالله جوانی،مش��اور عالی نماینده ولی فقیه 
در س��پاه در گفت وگو با خبرگزاری مهر، با اشاره به 
ادعای اخیر اوبام��ا، رییس جمهور آمری��کا مبنی بر 
اینکه پس از محدودیت های پانزده س��اله موقعیت 
بهت��ری ب��رای اق��دام نظامی علی��ه ای��ران داریم، 
اظهارداشت: آمریکایی ها همچنان از ادبیات تهدید 
 استفاده می کنند و ریش��ه این رفتار برمی گردد به 

 خلق و خوی اس��تکباری این کشور که  همواره فکر 
می کند می تواند ملت های دیگ��ر را تحقیر و یا تهدید 
کن��د. وی افزود: یک��ی از ویژگ��ی ه��ای آمریکایی ها 
زیاده خواهی اس��ت و این زی��اده خواهی آنه��ا را به 
این س��مت م��ی برد ک��ه هر ملت��ی را که همس��و 
 با آنها نب��وده و مس��تقل و متکی به خویش اس��ت 

تهدید کنند.
مشاور عالی نماینده ولی فقیه در سپاه ادامه داد: در 
شرایطی امروز شاهد این تهدیدها هستیم که مدت 
زیادی از توافق بر س��ر متن جامع اقدام مش��ترک 
نگذشته است و ما نباید در صورت توافق احتمالی نیز 
منتظر این باشیم که آنها با زبان تهدید با ما صحبت 

نکنند؛ چراکه خوی استکباری به آنها اجازه می دهد 
که از هر ابزاری علیه ملت ها استفاده کنند.

  آمریکای�ی ه�ا ج�رات عملیات�ی کردن 
تهدیدهای خود را ندارند

وی با بیان اینکه آمریکایی ها جرات عملیاتی کردن 
تهدیدهای خود علیه ایران را ندارند، خاطرنش��ان 
کرد: در م��اه های گذش��ته تحلیلگ��ران و مقامات 
آمریکایی اس��تدلال کرده اند ک��ه گزینه نظامی در 
مقابل ایران جواب نمی داد و چ��اره ای جز مذاکره 
و توافق وجود نداشت. درحالی که غربی ها همواره 
بر ناکارایی گزینه نظام��ی در مقابل ایران تاکید و بر 

ناتوانی نظامی خود اعتراف کرده اند، چگونه از پانزده 
س��ال آینده صحبت می کنند؟ جوانی تصریح کرد: 
اینکه اوباما مدعی شده است که پس از پانزده سال 
شرایط بهتری برای حمله نظامی به ایران وجود دارد، 
استدلال بی اساس و سستی است و آنها اگر قدرت 

این اقدام را داشتند هیچ گاه صبر نمی کردند.

   افول قدرت کاخ سفید
مشاور عالی نماینده ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه 
آمریکا ش��اهد افول ق��درت خود اس��ت، ادامه داد: 
آمریکایی ها در غرب آس��یا و خاورمیانه شاهد افول 
قدرت خود هستند، شکست های بزرگی در پرونده 
این کشور وجود دارد و جرات ورود نظامی به کشوری 
مثل ایران را ندارند. از طرف��ی با افول قدرت آمریکا 
در منطقه ش��اهد افزایش قدرت جمهوری اسلامی 

ایران هستیم.
 وی افزود: نکته مهمی ک��ه در اینجا وجود دارد این 
است که تحولات منطقه به ش��کلی است که شاهد 
روند توسعه قدرت جمهوری اسلامی ایران هستیم 
و در مقایسه با پانزده سال گذشته وضعیت متفاوتی 
در منطقه ش��کل گرفته و آمریکا نس��بت به پانزده 
س��ال گذش��ته نفوذ کمتری در منطقه غرب آسیا 
و خاورمیان��ه دارد؛ در مقابل آن ای��ران دارای عمق 
راهبردی بیشتری در منطقه شده و سرپنجه های ما 

در منطقه افزایش پیدا کرده است.  
جوانی با اش��اره به پی��روزی های اخی��ر نیروهای 
مقاومت در منطقه و رش��د چش��مگیر اقبال مردم 
نس��بت به محور مقاومت تصریح کرد: آمریکایی ها 
در دهه گذشته افت قدرت چشمگیری را در منطقه 
داشته اند و در مقابل آن پیش��رفت قدرت ایران در 

منطقه آنها را ناامید کرده است. 
در این شرایط اوباما چطور مدعی است که می تواند 

در پانزده س��ال آینده در جایگاه بهتری قرار گیرد، 
در حالی که تاکنون مس��یر مقابل این تفکر را طی 

کرده است؟

  ش�رایط منطقه قطع�ا در آین�ده به ضرر 
آمریکا و اسرائیل تغییر خواهد کرد

مش��اور عالی نماین��ده ول��ی فقیه در س��پاه اظهار 
داش��ت: ش��رایط منطقه در آین��ده قطع��ا به ضرر 
آمریکا و اس��رائیل تغییر خواهد کرد، دوران آنها به 
 پایان خواهد رس��ید و با پیش��رفت های روز افزون 
جمهوری اسلامی ایران آنها چاره ی جز خارج شدن 

از منطقه ندارند.
 وی با بیان اینک��ه جمهوری اس��لامی ایران بیش 
از پیش هوش��یار خواهد بود، گفت: در گذشته نیز 
آنها بارها از گزینه نظامی صحب��ت کرده بودند، اما 
این اظهارات تنها جنبه عملی��ات روانی دارد و هیچ 
کشوری جرات حمله به ملت ایران را ندارد. جوانی 
افزود: ملت ایران در طول تاریخ ثابت کرده است که 
توان دفاع از خود را دارد و این قدرت دفاعی که امروز 
دوچندان شده است دشمن را از تجاوز به خاک ایران 

منصرف می کند. 
رییس سابق اداره سیاسی سپاه با اشاره به چگونگی 
اجرایی ش��دن توافق هس��ته ای خاطرنش��ان کرد: 
جمهوری اس��لامی ای��ران در توافقی ک��ه به وجود 
آمده اس��ت ملاحظات کلی خود را خواهد داشت و 
نهادهای ذیربط داخلی مت��ن توافق وین را به دقت 
بررس��ی کرده و در مورد اینکه آن را بپذیرد یا خیر 

تصمیم گیری خواهند کرد.
وی در پایان تاکید کرد: رفتار آمریکایی ها را زیر نظر 
داریم و نمی گذاریم هیچ کشوری در حوزه مسائل 
امنیتی و نظامی ما اخلال ایجاد کن��د و ایران توان 

اقدامات متقابل را خواهد داشت.

رییس جمهور در پیامی به سی و دومین اجلاس روسای آموزش و پرورش کشور تاکید 
کرد: شرایط کنونی جهان، تحول نظام آموزش و پرورش را می طلبد و تعلیم و تربیت 
معطوف به ارزش ها و نیازهای جامعه علاوه بر اینکه دانش آموزان را متدین و ایثارگر 
 تربیت می کند، باید انس��جام اجتماعی را هم تدوین کند. حجت اسلام و المسلمین 
حسن روحانی در این پیام که حسام الدین آش��نا، مشاور فرهنگی رییس جمهور آن 
را قرائت کرد، افزود: س��ی و دومین اجلاس مدیران روسای آموزش و پرورش کشور و 

حضور ش��ما گرامیان فرصت مغتنمی فراهم آورده تا با هم مشکلات دستگاه تربیتی 
بیندیشیم و برای شکوفایی کودکان عزیزمان تدبیر کنیم. در ادامه این پیام آمده است: 
اصل 44 قانون اساسی دولت را موظف در امر آموزش و پرورش کرده است و این وظیفه 
خطیر فرصتی بی بدیل فراهم آورده تا آموزش و پرورش همراه با دین، خانواده و غیره 
شرایط بهتر را برای زیست آینده رقم بزند. در بخش دیگری از پیام رییس جمهور آمده 
است: شرایط کنونی جهان، تحول نظام آموزش و پرورش را می طلبد و تعلیم و تربیت 

معطوف به ارزش ها و نیازهای جامعه علاوه بر اینکه دانش آموزان را متدین و ایثارگر 
تربیت می کند باید انسجام اجتماعی را هم تدوین کند. در بخشی از این پیام آمده است: 
امروز باید پاسخ دهیم که آموزش و پرورش چگونه می تواند در اصلاح رفتارهای فردی 
و در شکل گیری کارهای اجتماعی ایفای نقش کند. در ادامه پیام نوشته شده است: 
اهمیت انسجام اجتماعی به عنوان یکی از برکات آموزش و پرورش در دنیای کنونی به 
حدی است که مرزهای جغرافیایی به حدود و مرزهای فرهنگی رسانده است. وی در 

ادامه این پیام با تاکید بر حراست از انسجام اجتماعی در آموزش و پرورش خاطرنشان 
کرده است: سامانه تعلیم و تربیت ملی ما برای حفظ انس��جام اجتماعی چاره ای جز 
توسعه احترام به تمامی هویت های ملی، پرچم، زبان، خط رسمی و میراث فرهنگی 
 ندارد. رییس جمهور در ادامه آورده است: آموزش و پرورش باید به آرمانخواهی و ایجاد 
چشم اندازهای روشن توجه خاصی نش��ان دهد و تحقق شعار هر دانش آموزش یک 

مهارت را در آنان تقویت کند. 

در کمیسیون امنیت ملی مجلس انجام می شود؛
ادامه بررسی جزئیات برجام 
با حضور تیم مذاکره کننده 

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با بیان اینکه متن تایید و ترجمه ش��ده برجام از س��وی وزارت 
خارجه بین اعضای کمیس��یون توزیع شده است، گفت که این 
کمیس��یون از هفته آینده وارد بررسی جزئیات برجام با حضور 
مذاکره کنندگان ارشد می ش��ود. حجت الاسلام و المسلمین 
حس��ین س��بحانی نیا با بیان اینکه کمیس��یون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس در دو جلسه گذشته به بررسی کلیات 
برجام پرداخته است، گفت: بررسی ابعاد سیاسی و بین المللی 
 متن برجام در جلس��ات گذش��ته ب��ا حضور دکت��ر عراقچی و 
دکتر تخت روانچی و بررس��ی ابعاد فنی با حضور دکتر صالحی 
بوده اس��ت. وی با بیان اینکه بررسی برجام در جلسات گذشته 
کمیسیون امنیت با یک نگاه کلی بوده است، گفت: کمیسیون 
امنیت در ادامه این جلسات از هفته آینده وارد بررسی جزئیات 
برجام و ابعاد مختلف سیاس��ی– بین المللی و فنی آن می شود. 
 به گفت��ه س��بحانی نیا، این جلس��ات ب��ا حضور اعض��ای تیم 
مذاکره کننده و در صورت لزوم با حضور آقای ظریف خواهد بود. 

طرح استانی شدن انتخابات 
به مرکز پژوهش ها می رود 

نایب ریبس کمیسیون ش��وراها و امور داخلی کشور از ارسال 
طرح اس��تانی ش��دن انتخابات به مرکز پژوهش های مجلس 

خبر داد. 
محمد جواد کولیوند با بیان این مطلب اظهار کرد: در جلس��ه 
مش��ترکی که کمیس��یون ش��وراها با ش��ورای نگهبان داشته 
توضیحاتی ارائه شد، اما همچنان اشکالاتی باقی ماند. وی افزود: 
با توجه به اشکالاتی که مطرح بود، مقرر شد این طرح با ارجاع 
به مرکز پژوهش های مجلس ش��ورای اسلامی مورد مطالعات 
عمیق تری قرار بگیرد تا در جلس��ات بعدی ب��ا ادله توضیحات 

لازم ارائه شود. 

امروز در بیت المقدس انجام می شود؛ 
دیدار ۶۰ نفر از قانونگذاران آمریکایی 

با نتانیاهو درباره ایران 
یک روزنامه انگلیس��ی از برنامه لابی صهیونیست ها در آمریکا 
برای اعزام ۶۰ نفر از قانونگذاران این کش��ور به سرزمین های 
اشغالی در راستای رایزنی با مقامات تل آویو در مورد ایران خبر 
داد. به نقل از گاردین، همزمان با تشدید اختلاف میان اسرائیل 
و آمریکا بر سر توافق اتمی ایران و سفر جان کری، وزیر خارجه 
آمریکا به خاورمیانه ۶۰ نفر از اعضای کنگره آمریکا به اسرائیل 
سفر می کنند تا س��خنان بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی درمورد توافق هسته ای ایران را بشنوند. همزمان 
با اعلام این خبر ارنست مونیز، وزیر انرژی آمریکا نیز با شماری 
 از س��ران یهودیان دیدار ک��رد. به گزارش گاردی��ن هیاتی که 
۶۰ نفر از اعضای کنگره را دربرمی گیرد، روز دوشنبه، ۱۲ مرداد، 
در بیت المقدس با بنیامین نتانیاهو دیدار می کند. هیات کنگره 
با هزینه تامین شده از سوی آیپک، کمیته روابط عمومی آمریکا 
و اسرائیل، به تلاویو سفر می کند. سفر همزمان ۶۰ عضو کنگره 
به اس��رائیل در زمانی که برای کابینه نتانیاه��و رد توافق اتمی 
نهایی با ایران از سوی کنگره آمریکا به مهم ترین هدف سیاسی 
مبدل شده می تواند حائز اهمیت تلقی شود.به نوشته گاردین، 
ماه اوت، از ۱۰ مرداد تا ۱۰ شهریورماه، صحنه جدی کشمکش 

اسرائیل و آمریکا بر سر توافق اتمی با ایران خواهد بود.

اخبار کوتاه
سردار جوانی، مشاور عالی نماینده ولی فقیه درسپاه:گروه ایران

آمریکا جرات عملیاتی کردن تهدیداتش را ندارد

شرایط کنونی جهان، تحول نظام آموزش و پرورش را می طلبد 
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دبی��رکل حزب موتلفه اس��لامی با گل��ه از برخی 
مس��وولان که در تصویب برجام عجله دارند،گفت: 
تعجی��ل در تصویب برج��ام خلاف احتیاط اس��ت.   
محمدنبی حبیبی، دبیر کل حزب موتلفه اس��لامی 
که در پایان نشست دبیران این حزب سخن می گفت، 
اظهار داش��ت: تصویب جمع بندی مذاکرات وین 
باید فرایند مسیر قانونی خود در داخل را طی کند 
و برای مردم و نهادهای قانونی به طور شفاف معلوم 
ش��ود؛ ما قرار اس��ت چه چیزی بپذیریم و در این 

پذیرش داده ها و ستانده های ما چیست؟ 
حبیبی تصریح کرد: وقتی هنوز کنگره آمریکا در 
پذیرش برجام دهها ابهام و پرس��ش مطرح کرد و 
معلوم نیست بپذیرد یا نپذیرد، پذیرش ما در ایران 
در مورد »برج��ام« چه فای��ده ای دارد. وی افزود: 
باید معلوم شود آیا خطوط قرمز نظام و نیز مصوبه 
مجلس در حفظ دستاوردهای هسته ای در برجام 

رعایت شده است؟ 
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی خاطر نشان کرد: ما 
با یک متنی روبرو هستیم که کاملا شفاف نیست، 
تفسیرپذیر اس��ت حتی در گزارش کری به سنا و 
کنگره و نیز طرح پرس��ش های مط��رح در این دو 
نهاد در مورد جمع بندی مذاکرات تفاسیر متفاوت 

و متضادی بین خود آمریکایی ها مطرح است. لذا 
باید در این مورد فوق العاده محتاط بود.وی با اشاره 
به برخی موضع گیری های ش��تابزده و غیرمعقول 
در مورد مذاکرات هس��ته ای اظهار داشت: برخی 
موضع گیری های ش��تابزده انتظ��ارات مردم را از 
توافق بالا ب��رده اس��ت، درحالی ک��ه دولت خود 
می داند چه آسیب هایی از بالا بردن سطح توقعات 

مردم دارد خواهد شد.
حبیب��ی خاطرنش��ان ک��رد: مدیریت کش��ور در 
حوزه دیپلماس��ی خارجی و اقتصادی فوق العاده 
مهم اس��ت. آمد و ش��دهای مس��وولان اروپایی و 
کس��انی که در ص��ف اول تحری��م در مقابل ملت 
ایران قرار داش��تند باید رصد ش��ود و کسانی که 
هنوز خصومت خود را علیه ملت ما حفظ کرده اند، 
نباید پاداش بگیرند. وی در مورد دارایی های بلوکه 
ش��ده ایران در خ��ارج گفت: قب��ل از جمع بندی 
مذاکرات مسوولان دولتی یک رقمی از دارایی ها 

یا وجوه بلوکه ش��ده در خارج می دادند که با ارقام 
امروز آنها پس از مذاکرات خیلی متفاوت اس��ت. 
متاس��فانه تا کنون ابهام را برط��رف نکردند. مگر 
در دول��ت یازدهم یک زیرس��اخت حس��ابداری 
و حسابرس��ی دقی��ق وجود ن��دارد ک��ه یک رقم 
قطعی در این ب��اره بدهد. ضم��ن اینکه مدیریت 
 این وج��وه و تزری��ق آن ب��ه اقتصاد کش��ور باید 

هوشمندانه باشد.
حبیبی در مورد تفاوت قطعنامه شورای امنیت با 
متن برجام و موضع ما در این ارتباط بیان داشت: 
آنچه مسلم اس��ت متن برجام با قطعنامه شورای 
امنی��ت متفاوت اس��ت و این تف��اوت اولین »دبه 
آمریکایی« در مورد برجام است، زیرا متن قطعنامه 

پیشنهادی دولت آمریکاست. 
بنابراین قطعنامه نه به  دار است نه به بار، به همین 
دلیل وزارت خارجه ما صریحا اعلام کرده اس��ت 
نقض آن به معنای نقض برجام نیست و ما خود را 

ملزم به اجرای آن نمی دانیم. اما اینکه عدم التزام ما 
به قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل چه تبعاتی 
دارد، باید دولت در این باره نظر صریح داشته باشد.

وی افزود: ح��ق تحفظ تنها راه معقول با بررس��ی 
 برجام و نیز قطعنامه ش��ورای امنیت سازمان ملل

 است. در جایی که خط قرمز ما رعایت نشده هیچ 
دلیلی برای پذیرش این دو سند وجود ندارد. 

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی تاکید کرد: تعجیل 
در پذیرش ب��ا تصوی��ب برج��ام و ذوق زدگی در 

خصوص برخی امتیازات کسب شده معنا ندارد. 
ما باید وحدت ملی و انسجام اسلامی خود را حفظ 
کنیم و در تصمیم سازی در این امر حیاتی اولا تابع 
تصمیم نهادهای ذیربط و ثانیا تابع نظر مقام معظم 

رهبری به عنوان فصل الخطاب باشیم. 
وی همچنین گف��ت: تا کنون اقدام��ات زیادی از 
سوی دولت جمهوری اسلامی در خصوص توافقات 
انجام ش��ده، اما هیچ اقدام عملی که نشان دهنده 

جلب اعتماد ملت ما به آنها باش��د صورت نگرفته 
است. لذا اجرای برجام خود یک مقوله مهم است 

که گام به گام باید رصد شود. 
حبیبی در مورد اقدام��ات و مواضع تیم اقتصادی 
دولت تصریح کرد: مدیریت اقتصادی کش��ور در 
شرایط پسامذاکرات مهم است. اختلاف نظرهای 
مس��وولان اقتصادی به ویژه س��خنگوی دولت با 
دیگر دست اندرکاران اقتصادی گاهی به صفحات 
اول روزنامه ها کشیده می ش��ود دولت باید در این 

بار یکدل و یک زبان باشد.

حبیبی در   نشست    دبیران حزب   موتلفه :

 تعجیل در تصویب برجام خلاف احتیاط است

مش��اور عالی نماین��ده ولی فقیه درس��پاه با 
بیان اینکه امریکائیه��ا جرات عملیاتی کردن 
تهدیدهای��ش علیه ای��ران را ندارند،گفت:در 
ماههای گذش��ته مقامات انها استدلال کرده 
اند که گزین��ه نظامی درمقاب��ل ایران جواب 

نمی دهد. 
سردار یدالله جوانی مشاور عالی نماینده ولی فقیه در 
سپاه در گفتگو با خبرگزاری مهر، با اشاره به ادعای 
اخیر اوباما رئیس جمهور آمریکا مبنی بر اینکه پس 
از محدودی��ت های پانزده س��اله موقعی��ت بهتری 
برای اقدام نظامی علیه ایران داریم، اظهارداش��ت: 
امریکائیه��ا همچن��ان از ادبی��ات تهدید اس��تفاده 

می کنند و ریش��ه این رفتار برمی گ��ردد به خلق و 
خوی استکباری این کشور،  مس��تکبر همواره فکر 
می کند که م��ی تواند مل��ت های دیگ��ر را تحقیر 
و یا تهدید کن��د.وی اف��زود: یک��ی از ویژگی های 
امریکائیها زیاده خواهی اس��ت و این زیاده خواهی 
آنها را به این سمت می برد که هر ملتی را که همسو 
 با آنها نب��وده و مس��تقل و متکی به خویش اس��ت 

تهدید کنند.
مشاور عالی نماینده ولی فقیه در سپاه ادامه داد: در 
شرایطی امروز شاهد این تهدیدها هستیم که مدت 
زیادی از توافق بر س��ر متن جامع اقدام مش��ترک 
نگذشته است و ما نباید در صورت توافق احتمالی نیز 

منتظر این باشیم که آنها با زبان تهدید با ما صحبت 
نکنند چراکه خوی استکباری به آنها اجازه می دهد 

که از هر ابزاری علیه ملت ها استفاده کنند.

آمریکائیها جرات عملیاتی کردن تهدیدهای 
خود را ندارند

وی با بیان اینکه امریکائیه��ا جرات عملیاتی کردن 
تهدیدهای خود علیه ایران را ندارند، خاطرنش��ان 
کرد: در ماه های گذش��ته تحلیل گ��ران و مقامات 
امریکائی اس��تدلال کرده اند که گزین��ه نظامی در 
مقابل ایران جواب نمی داد و چ��اره ای جز مذاکره 
و توافق وجود نداشت. در حالی که غربی ها همواره 

بر عدم کارایی گزینه نظام��ی در مقابل ایران تاکید 
و بر ناتوانی نظامی خ��ود اعتراف کرده اند، چگونه از 
پانزده سال آینده صحبت می کنند؟  جوانی تصریح 
کرد: اینکه اوباما مدعی شده است که پس از پانزده 
سال شرایط بهتری برای حمله نظامی به ایران وجود 
دارد، استدلال بی اساس و سس��تی است و آنها اگر 
قدرت این اقدام را داشتند هیچ گاه صبر نمی کردند.

 افول قدرت کاخ سفید
مشاور عالی نماینده ولی فقیه در سپاه با بیان اینکه 
آمریکا ش��اهد افول ق��درت خود اس��ت، ادامه داد: 
امریکائیها در غرب آس��یا و خاورمیانه ش��اهد افول 
قدرت خود هستند، شکست های بزرگی در پرونده 
این کشور وجود دارد و جرات ورود نظامی به کشوری 
مثل ایران را ندارند. از طرف��ی با افول قدرت آمریکا 
در منطقه ش��اهد افزایش قدرت جمهوری اسلامی 

ایران هستیم.
 وی افزود: نکته مهمی ک��ه در اینجا وجود دارد این 
است که تحولات منطقه به ش��کلی است که شاهد 
روند توسعه قدرت جمهوری اسلامی ایران هستیم 
و در مقایسه با پانزده سال گذشته وضعیت متفاوتی 
در منطقه شکل گرفته و امریکا نسبت به پانزده سال 
گذش��ته نفوذ کمتری در منطقه غرب آسیا و خاور 
میانه دارد؛ در مقابل آن ایران دارای عمق راهبردی 
بیشتری در منطقه شده و سرپنجه های ما در منطقه 

افزایش پیدا کرده است.  
جوانی با اش��اره به پی��روزی های اخی��ر نیروهای 
مقاومت در منطقه و رش��د چش��مگیر اقبال مردم 
نسبت به محور مقاومت تصریح کرد: امریکائیها در 
دهه گذشته افت قدرت چش��مگیری را در منطقه 
داشته اند و در مقابل آن پیش��رفت قدرت ایران در 
منطقه آنها را ناامید کرده است. در این شرایط اوباما 

چطور مدعی است که می تواند در پانزده سال آینده 
در جایگاه بهت��ری قرار گیرد در حال��ی که تاکنون 

مسیر مقابل این تفکر را طی کرده است؟

شرایط منطقه قطعاً در آینده به ضرر امریکا و 
اسرائیل تغییر خواهد کرد

مشاور عالی نماینده ولی فقیه در سپاه اظهار داشت: 
ش��رایط منطقه در آینده قطع��اً به ض��رر امریکا و 
اس��رائیل تغییر خواهد ک��رد، دوران آنه��ا به پایان 
خواهد رسید و با پیشرفت های روز افزون جمهوری 
 اسلامی ایران آنها چاره ای جز خارج شدن از منطقه

 ندارند.
 وی با بیان اینک��ه جمهوری اس��لامی ایران بیش 
از پیش هوش��یار خواهد بود، گفت: در گذشته نیز 
آنها باره��ا از گزینه نظامی صحبت ک��رده بودند اما 
این اظهارات تنها جنبه عملی��ات روانی دارد و هیچ 
کشوری جرات حمله به ملت ایران را ندارد. جوانی 
افزود: ملت ایران در طول تاریخ ثابت کرده است که 
توان دفاع از خود را دارد و این قدرت دفاعی که امروز 
دوچندان شده است دشمن را از تجاوز به خاک ایران 

منصرف می کند. 
رئیس سابق اداره سیاسی سپاه با اشاره به چگونگی 
اجرایی ش��دن توافق هس��ته ای خاطرنش��ان کرد: 
جمهوری اس��لامی ای��ران در توافقی ک��ه به وجود 
آمده اس��ت ملاحظات کلی خود را خواهد داشت و 
نهادهای ذیربط داخلی مت��ن توافق وین را به دقت 
بررس��ی کرده و در مورد اینکه آن را بپذیرد یا خیر 

تصمیم گیری خواهند کرد.
وی در پایان تاکید کرد: رفتار آمریکائیها را زیر نظر 
داریم و نمی گذاریم هیچ کشوری در حوزه مسائل 
امنیتی و نظامی ما اخلال ایجاد کن��د و ایران توان 

اقدامات متقابل را خواهد داشت.

رییس جمهوری در پیامی به س��ی و دومین اجلاس روسای آموزش و پرورش کشور 
تاکید کرد: شرایط کنونی جهان، تحول نظام آموزش و پرورش را می طلبد و تعلیم و 
تربیت معطوف به ارزش ها و نیازهای جامعه علاوه بر اینکه دانش آموزان را متدین و 
ایثارگر تربیت می کند باید انسجام اجتماعی را هم تدوین کند. حجت اسلام و المسلمین 
حسن روحانی در این پیام که حسام الدین آشنا مشاور فرهنگی رییس جمهوری آن 
را قرائت کرد، افزود: س��ی و دومین اجلاس مدیران روسای آموزش و پرورش کشور و 

حضور شما گرامیان فرصت مغتنمی فراهم آورده تا با هم مشکلات دستگاه تربیتی 
بیاندیشیم و برای شکوفایی کودکان عزیزمان تدبیر کنیم. در ادامه این پیام آمده است: 
اصل 44 قانون اساسی دولت را موظف در امر آموزش و پرورش کرده است و این وظیفه 
خطیر فرصتی بی بدیل فراهم آورده تا آموزش و پرورش همراه با دین، خانواده و غیره 
شرایط بهتر را برای زیست آینده رقم بزند. در بخش دیگری از پیام رییس جمهوری آمده 
است: شرایط کنونی جهان، تحول نظام آموزش و پرورش را می طلبد و تعلیم و تربیت 

معطوف به ارزش ها و نیازهای جامعه علاوه بر اینکه دانش آموزان را متدین و ایثارگر 
تربیت می کند باید انسجام اجتماعی را هم تدوین کند. در بخشی از این پیام آمده است: 
امروز باید پاسخ دهیم که آموزش و پرورش چگونه می تواند در اصلاح رفتارهای فردی 
و در شکل گیری کارهای اجتماعی ایفای نقش کند. در ادامه پیام نوشته شده است: 
اهمیت انسجام اجتماعی به عنوان یکی از برکات آموزش و پرورش در دنیای کنونی به 
حدی است که مرزهای جغرافیایی به حدود و مرزهای فرهنگی رسانده است. وی در 

ادامه این پیام با تاکید بر حراست از انسجام اجتماعی در آموزش و پرورش خاطرنشان 
کرده است: سامانه تعلیم و تربیت ملی ما برای حفظ انسجام اجتماعی چاره ای جز به 
توسعه احترام به تمامی هویت های ملی، پرچم، زبان، خط رسمی و میراث فرهنگی 
ندارد. رییس جمهوری در ادامه آورده اس��ت: آموزش و پرورش باید به آرمانخواهی و 
ایجاد چشم اندازهای روشن توجه خاصی نشان دهد و تحقق شعار هر دانش آموزش 

یک مهارت را در آنان تقویت کند. 

در کمیسیون امنیت ملی مجلس انجام می شود
ادامه بررسی جزئیات برجام با حضور 

تیم مذاکره کننده 
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با بیان اینکه متن تائید و ترجمه ش��ده برجام از س��وی وزارت 
خارجه بین اعضای کمیس��یون توزیع شده است، گفت که این 
کمیس��یون از هفته آینده وارد بررسی جزئیات برجام با حضور 
مذاکره کنندگان ارشد می ش��ود. حجت الاسلام و المسلمین 
حس��ین س��بحانی نیا با بیان اینکه کمیس��یون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس در دو جلسه گذشته به بررسی کلیات 
برجام پرداخته است گفت که بررسی ابعاد سیاسی و بین المللی 
متن برجام در جلسات گذشته با حضور دکتر عراقچی و دکتر 
تخت روانچی و بررس��ی ابعاد فنی با حضور دکتر صالحی بوده 
اس��ت. وی با بیان اینکه بررس��ی برجام در جلس��ات گذشته 
کمیسیون امنیت با یک نگاه کلی بوده است، گفت: کمیسیون 
امنیت در ادامه این جلسات از هفته آینده وارد بررسی جزئیات 
برجام و ابعاد مختلف سیاسی – بین المللی و فنی آن می شود. 
به گفته سبحانی نیا، این جلس��ات با حضور اعضای تیم مذاکره 

کننده و در صورت لزوم با حضور آقای ظریف خواهد بود. 

طرح استانی شدن انتخابات به مرکز 
پژوهش ها می رود 

نایب ریبس کمیسیون ش��وراها و امور داخلی کشور از ارسال 
طرح اس��تانی ش��دن انتخابات به مرکز پژوهش های مجلس 

خبر داد. 
محمد جواد کولیوند با بیان این مطلب اظهار کرد: در جلس��ه 
مش��ترکی که کمیس��یون ش��وراها با ش��ورای نگهبان داشته 
توضیحاتی ارائه شد اما همچنان اشکالاتی باقی ماند. وی افزود: 
با توجه به اشکالاتی که مطرح بود، مقرر شد این طرح با ارجاع 
به مرکز پژوهش های مجلس ش��ورای اسلامی مورد مطالعات 
عمیق تری قرار بگیرد تا در جلس��ات بعدی ب��ا ادله توضیحات 

لازم ارائه شود. 

امروز در بیت المقدس انجام می شود؛ 
دیدار ۶۰ نفر از قانونگذاران آمریکایی 

با نتانیاهو درباره ایران 
یک روزنامه انگلیس��ی از برنامه لابی صهیونیست ها در آمریکا 
برای اعزام ۶۰ نفر از قانونگذاران این کش��ور به سرزمین های 
اشغالی در راستای رایزنی با مقامات تل آویو در مورد ایران خبر 
داد. به نقل از گاردین، همزمان با تشدید اختلاف میان اسرائیل 
و آمریکا بر سر توافق اتمی ایران و سفر »جان کری« وزیر خارجه 
آمریکا به خاورمیانه ۶۰ نفر از اعضای کنگره آمریکا به اسرائیل 
سفر می کنند تا سخنان »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی درمورد توافق هسته ای ایران را بشنوند. همزمان 
با اعلام این خبر »ارنس��ت مونی��ز« وزیر انرژی آمری��کا نیز با 
شماری از سران یهودیان دیدار کرد. به گزارش گاردین هیئتی 
که ۶۰ نفر از اعضای کنگره را دربرمی گیرد روز دوش��نبه، ۱۲ 
مرداد، در بیت المقدس با بنیامین نتانیاهو دیدار می کند. هیئت 
کنگره با هزینه تامین شده از سوی آیپک، کمیته روابط عمومی 
آمریکا و اسرائیل، به تل آویو سفر می کند. سفر همزمان ۶۰ عضو 
کنگره به اس��رائیل در زمانی که برای کابینه نتانیاهو رد توافق 
اتمی نهایی با ایران از س��وی کنگره آمریکا به مهم ترین هدف 
سیاسی مبدل شده می تواند حائز اهمیت تلقی شود.به نوشته 
گاردین، ماه اوت، از ۱۰ مرداد تا ۱۰ شهریورماه، صحنه جدی 
کشمکش اسرائیل و آمریکا بر سر توافق اتمی با ایران خواهد بود.

اخبار کوتاه
سردار جوانی مشاور عالی نماینده ولی فقیه درسپاه:گروه ایران

آمریکا جرات عملیاتی کردن تهدیداتش را ندارد

شرایط کنونی جهان، تحول نظام آموزش و پرورش را می طلبد 
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رییس جمهور: 
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ش�هرداری اصفهان در نظر دارد املاک و مس�تغلات مش�روحه زیر را از طریق مزایده واگذار نماید. متقاضیان می توانند جهت دریافت اس�ناد و مشخصات مورد 
واگذاری از تاریخ نشر آگهی همه روزه به جز ایام تعطیل در ساعات اداری به امور قراردادها واقع در میدان امام حسین )ع( ساختمان شهرداری مرکزی مراجعه و 
نسبت به کسب اطلاعات و تهیه اسناد مزایده اقدام نمایند. آخرین مهلت تهیه اسناد و ارسال پیشنهاد قیمت تا ساعت 14 روز دوشنبه مورخ 94/5/26 می باشد. 

1-یک باب آپارتمان مس�کونی به مس�احت133/47 مترمربع واقع در خیابان باغ زیار،  کنار گذر اتوبان ش�هید حبیب الهی، حاش�یه نهر ش�ایج )محدوده منطقه 13 
شهرداری(

2-یک باب آپارتمان مسکونی به مساحت 80/8 مترمربع،  واقع در شهرک ولیعصر، خیابان ملک الشعرا بهار،  پروژه مشارکتی صابری – مالکی )محدوده منطقه 13 
شهرداری(

3-یک باب آپارتمان مسکونی به مساحت حدود 108 مترمربع، واقع در میدان احمد آباد، کوچه امامی دوست،  مجتمع مسکونی قلعه کاشفی)محدوده منطقه 10 
شهرداری(

4-یک قطعه زیرزمین باقیمانده از پلاک آزادسازی شده در طرح میدان امام علی )ع( به مساحت 23 مترمربع) محدوده منطقه سه شهرداری(
5-یک قطعه زمین تجاری به مساحت 24 متر از تفکیکی شهرک کوثر. )محدوده منطقه 12 شهرداری(

6-پنج پلاک با کاربری مسکونی هرکدام به مساحت 200 مترمربع واقع در خیابان ارغوانیه کوی حجت، شهرک الهیه )محدوده منطقه 15 شهرداری(
7-یک قطعه زمین به مساحت 243 مترمربع واقع در اتوبان شهید آقابابایی، میدان برج، ابتدای خیابان حکیم شفایی سوم تفکیکی معروف به چینی )محدوده منطقه 

10 شهرداری(
شرایط مزایده 

1-ارایه سپرده شرکت در مزایده بصورت واریز نقدی به حساب سپرده شهرداری یا ضمانت نامه بانکی با اعتبار   سه ماهه.
2-در صورتیکه نفرات اول و دوم ش�رکت کننده برای هر یک از موارد فوق از انجام معامله خودداری نمایند س�پرده ش�رکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع 

شهرداری ضبط خواهد شد. 
3-شهرداری در رد یک یا تمام  پیشنهادها مختار است. 

4-سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج می باشد.  روابط عمومی سازمان رفاهی تفریحی شهرداری شاهین شهر 

س�ازمان رفاهی تفریحی ش�هرداری شاهین شهر به اس�تناد مجوز 
شماره 5862/ش مورخ 93/12/28 شورای محترم اسلامی شهر در 

نظر دارد موارد زیر را از طریق مزایده واگذار نماید. 
1- به�ره برداری از کافی ش�اپ تالار ش�یخ بهایی )هم�راه با عرضه 

کتاب( به مدت دو سال 
2- به�ره برداری از ی�ازده تابلوی تبلیغاتی )بیلب�ورد( در ابعاد 3×5 

متر به مدت دو سال.
 3- افراد حقیقی و حقوقی می توانند برای دریافت شرایط مزایده تا روز
 س�ه ش�نبه مورخ 94/5/13 به امور قراردادهای سازمان مراجعه و 
حداکثر تا روز چهارش�نبه مورخ 94/5/14 نس�بت به تحویل پیشنهاد 
خود به دبیرخانه س�ازمان واقع در ش�اهین ش�هر- می�دان فاطمیه 

ساختمان نگارستان شهرداری- طبقه چهارم اقدام نمایند. 
4- سازمان در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختار است. 

 refahi.shaahinshahr.com جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت
مراجعه فرمایید. 
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چهارمین بر نامه پنج ساله توسعه شهر را پشت 
س��ر می گذارد، تدوین برنامه اصفهان1400 با 
توجه به  ابعاد مختلف فیزیکی و معنوی اصفهان 
آغاز می شود و با توجه به اهمیت  اصاح و بهبود 
فرآیندهای کاری مدیریت ش��هری، در روند تصویب 
 برنام��ه و بودج��ه ش��هر اصفه��ان تح��ول ایج��اد

 می شود. 
شهری که در آن زندگی می کنیم، تنها از ساختمان های 
کنار هم تشکیل نشده است، بلکه سرمایه های مادی 
و غیرمادی در شهر وجود دارند،که باید با برنامه ریزی 
و به صورت صحیح از این س��رمایه ها استفاده کرد تا  
فرصت توس��عه متوازن در اختیار شهر قرار می گیرد 

و فضایی مناسب برای زندگی شهروندان پدید آید.
  در صورتی که  در برنامه ریزی های شهری به سرمایه های

ش��هر توجه نش��ود، فرصت های توس��عه و پیشرفت 
 ش��هر از دس��ت خواهد رفت. هر چه  ش��هر توس��عه 
یافته تر، ش��اداب تر و برخوردارتر باش��د و از امکانات 
بیشتری برخوردار باشد، شهروندان نیز فرصت های 
 بهتری برای  ارتقای مادی و معنوی در اختیار خواهند

 داش��ت. برنامه ریزی اس��ت که می تواند ش��هر را به 
فضاي مناس��ب زیس��ت، دوست داش��تني و خاطره 
انگیز تبدیل کند یا آن را به زندانی برای س��اکنانش، 

تبدیل کند.
مدیران ش��هري باید بتوانند با برنام��ه ریزی صحیح، 
شهری مناسب برای زندگی ش��هروندان فراهم کنند.  
نداشتن برنامه برای اداره شهر  به ابعاد زیست محیطی، 
اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی این سکونتگاه های انسانی 

آسیب می زند.
برنام��ه ریزی ب��رای حیات و توس��عه مطلوب ش��هر 
ضروری است و در واقع وجود برنامه برای شهر مانند 

نیازهای حیاتی برای انسان است. 
اگر برنامه ریزی در اداره شهر مورد توجه قرار نگیرد، 
ش��هری ناپایدار و توسعه نیافته ش��کل می گیرد که 

شهروندان از زندگی در آن رضایت ندارند.

   برنامه ریزی و  دغدغه برای رفع مشکلات 
شهر 

شهردار اصفهان در ابتدای آغاز فعالیت خود در برنامه 
 سیمای شهر با اشاره به تخصص خود در حوزه برنامه ریزی

شهری گفت که ش��هرها معضات و مشکاتی دارند 
 که برای رف��ع آنها باید ب��ه متخصصان مراجعه ش��ود و 
برنامه ریزی شهری بیشترین ارتباط را با دغدغه های 
ش��هری دارد؛ زیرا مسائل را فراتر از ش��هر می بیند و 

کان تر رصد می کند. 

    برنامه ریزی؛ نخ تس�بیحی که حوزه های 
مختلف شهرداری را به هم متصل می کند 

ش��هردار اصفهان برای تاکید بر اهمیت  برنامه ریزی 
در ش��هر معاونت برنامه ریزی را به نخ تسبیح تشبیه 
می کند و می گوید: حوزه برنامه ریزی؛ نخ تسبیحی 

 اس��ت که حوزه های عم��ران، شهرس��ازی، حمل و
 نقل و ترافیک و خدمات شهری را در مدیریت شهر به 

یکدیگر وصل می کند. 

    ابع�اد مختلف فیزیکی و معن�وی اصفهان 
در پنجمین برنامه پنج س�اله م�ورد توجه قرار 

می گیرد 
امسال آخرین سال اجرای برنامه اصفهان95است و در 
شرایطی که اصفهان چهار برنامه پنج ساله را پشت سر 
گذاشته است و باید تدوین پنجمین برنامه پنج ساله 
اصفهان؛ اصفهان 1400 آغاز شود، شهردار اصفهان بر 

تسریع روند تدوین این برنامه تاکید دارد. 
 دکتر جمالی نژاد با تاکید ب��ر تکمیل و تعیین تکلیف 
برنامه اصفهان1400 به مواردی که در این برنامه باید 
مورد توجه قرار گیرد، اشاره می کند و می گوید: ابعاد 

مختلف فیزیکی و معنوی شهر اصفهان در این برنامه 
باید مورد توجه قرار گیرد.

    توجه به ملاحظات تاریخی و گردشگری در 
برنامه  اصفهان1400

شهردار اصفهان با اش��اره به اینکه فقط آراسته کردن 
شهر کافی نیس��ت و باید خرابی های درون شهر نیز 
مورد توجه ق��رار بگیرد، عنوان م��ی کند: ماحظات 
تاریخی و گردشگری اصفهان باید در برنامه اصفهان 

1400 مورد توجه قرار گیرد.

   برنامه ریز ی برای مدیریت بحران شهری
وی تاکید می کند که  که بر نامه ریز ی برای مدیریت 
 بحران شهری که چهار هزار هکتار بافت فرسوده دارد،

از اهمیت وی��ژه ای برخوردار اس��ت و مباحث ایمنی 

ش��هری در بخش های حوادث غی��ر مترقبه، حریق 
و ایمنی حم��ل و نقل راه ها باید در ای��ن برنامه مورد 
توجه قرار گیرد. امروزه، شهرهایی موفق هستند که 
استراتژی های جدید مبتنی بر اطاعات را به سرعت 
اجرا کرده و با یادگیری از اطاعات گذشته و امروزه و 
همچنین دورنمای��ی واقع گرایانه از آینده، هرجا لازم 
باش��د فرایندهای کاری و تصمیم��ات خود را اصاح 

کرده و بهبود بخشند. 

   تغیی�ر و تح�ول در روند تصوی�ب برنامه و 
بودجه شهر اصفهان

دکتر مهدی جمالی نژاد تغییر و تحول در روند تصویب 
برنامه و بودجه ش��هر اصفهان و تاش مضاعف برای 
آموزش مدیران و پرسنل و ارائه پیشنهادات اصاحی 
برای روش های مو را از مواردی م��ی داند که باید در 
حوزه برنامه ریزی شهرداری اصفهان پیگیری شود.  

ارتباط موث��ر و کار آمد با دانش��گاه ها و اس��تفاده از 
پتانس��یل اس��اتید، تحق��ق ش��هرداری الکترونیک، 
احداث مرکز داده ش��هر اصفه��ان و اطاعات مکانی 
 و راه ان��دازی مرکز رش��د مدیریت ش��هری از دیگر 
دغدغه های  ش��هردار اصفهان هس��تند که به عنوان  
سیاس��ت های کلی حوزه برنامه ریزی و پژوهش باید 
مورد توجه قرار بگیرند. ش��هردار اصفهان در مراسم 
معارفه تاکید کرد که  اگر توسعه اي که قریب به بیش 
از نیم قرن است در شهر اصفهان آغازشده، مبتني بر 
پایه هاي علمي، کاوشگري و متکي به دانش محوري 
بود و در مسیر تو س��عه به ظرفیت هاي نهفته و غني 
گردش��گري که ثروتي ماندگار و همیش��ه پویاست، 
توجه  مي ش��د، ام��روز اصفهان در حس��رت کم آبي 
نمي س��وخت و اوضاع زنده رود اینچنین به وخامت 
کشیده نمي شد و آلودگي زیست محیطي وبال جان 

شهروندان این شهر نمی شد.
شهردار اصفهان در این مراسم گفت که برای کاهش 
مشکات در شهر اصفهان  باید رویکرد توسعه عادلانه 

و دانایي محور در پیش گرفته شود. 

چمن های  با نیاز آبی بالا  از فضا ی سبز 
اصفهان حذف می شوند 

مدیرعامل س��ازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري اصفهان اظهار 
داشت: برنامه حذف چمن ها با نیاز آبی بالا و جایگزینی آن با گونه های 

مناسب چمن جزو برنامه هاي اصلي سازمان است.
احمد س��لیماني پور با بیان این مطلب گفت:  ب��ا توجه به وضعیت 
خشکسالي شهر اصفهان طي چند سال گذشته استفاده از گونه های 
گیاهی و چمن های مقاوم در برابر کم آبی و متناسب با شرایط اقلیمی 

شهر اصفهان در دستور کار قرار گرفته است.
 وي افزود: با توج��ه به اینکه چم��ن در اصفهان کاربرد زی��ادي دارد 
چمن هاي مقاوم به خشکي شناسایی و  به کار گرفته شده اند که پنج 

الي 10 روز یکبار  به آب نیاز دارد.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري اصفهان تصریح 
کرد: در این راستا برنامه حذف چمن ها با نیاز آبی بالا و جایگزینی آن با 

گونه های مناسب چمن جزو  برنامه هاي اصلي سازمان است.
سلیماني پور خاطرنشان کرد: به منظور شناسایی گونه های چمن های 
مقاوم به خشکی، شوری، سرما، گرما و نیز گونه های بومی و غیربومی 
متناسب با اقلیم شهر اصفهان، مرکز تحقیقات شماره  یک سازمان 
پارك ها و فضای سبز » محمودآباد« به وسعت 12 هکتار از اواخر دهه 

70شروع به فعالیت کرده است.
وي اظهار داشت: این مرکز فعالیت خود را بر روی بیش از 450 رقم 
از چمن های سردسیری و گرمسیری شروع کرده و هم اکنون ضمن 
افزایش این کلکس��یون به 500 رقم نتایج ارزشمندی در خصوص 
شناسایی گونه های چمن های مقاوم به خشکی، شوری، سرما و گرما 

را به دست آورده است.
مدیرعامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري اصفهان ادامه داد: 
همچنین در سال های اخیر و به خصوص از اوائل سال 87 تحقیقات 
و پژوهش بر روی بیش از 140 گونه از انواع گیاهان زینتی بومی و غیر 
بومی شروع و پس از طی مراحل شناسایی میدانی، پایه های ژنتیکی و 
یا اندام های تکثیر گیاهان مذکور به این مرکز منتقل و استقرار یافته اند. 
سلیماني پور اضافه کرد: پس از انجام تیمارهای آزمایشی و تحقیقات 
لازم برای  بررسی عکس العمل گیاهان نسبت به اثر تنش های عوامل 
محیطی و زراعی و به خصوص عکس العمل نسبت به خشکی و شوری 
انجام داده و هم اکنون بیش از 45 گونه از این نوع گیاهان و شش گونه 
از چمن های مقاوم به خشکی )شامل 16 رقم( به تولید انبوه رسیده اند 

و در عرصه های فضای سبز مناطق کاشته شده است.
 وي ادامه داد: گل ها و گیاهان زینتی مقاوم را نیز تحت عنوان طراحی

»  xeriscaping  « استفاده از گونه های گیاهی مقاوم در طراحی های 
مناطق خشک به تولید انبوه رسانده و جایگزینی گونه های موجود با 

این گونه ها در دستور کار قرار گرفته است.

 برگزاری دوره هاي آموزش ضوابط 
 و مقررات طرح تفصیلي 

به صورت حضوري و غیر حضوري 
دوره هاي آموزشي ضوابط و مقررات طرح تفصیلي، سیستم مکانیزه 
و فرآیندهاي شهرس��ازي به صورت حضوري و غیر حضوري برگزار 

مي شود.
مدیر شهرسازي الکترونیک و برون س��پاري خدمات شهرسازي  با 
اعام این خبر گفت:  با توجه به هماهنگي هاي به عمل آمده با سازمان 
فاوا شهرداری  و به جهت تقویت بنیه تخصصي نیروهاي شهرسازي 
وهمچنین نیروهاي فني دفاتر پیشخوان دولت، هفتاد ساعت دوره 

آموزشی برگزار شد.
 وحید مهدویان افزود: آش��نایي ب��ا ضوابط و مقررات شهرس��ازي 
و س��اختمانی مصوب طرح بازنگری، آش��نایي با ان��واع فرآیندهاي 
شهرسازي ) پروانه ساختمان، گواهي عدم خاف و ...(، آشنایي با انوع 
فرم هاي شهرسازي و نحوه تکمیل، آشنایي با نحوه ثبت درخواست و 
تشکیل پرونده در شهرسازي، آشنایي با انواع مدارك مالکیت و نحوه 
سند خواني، آشنایي با webGis  و آشنایي با ضوابط آتش نشاني و 
ایستایي را از جمله مباحث دوره هاي آموزشي ضوابط و مقررات  طرح 

تفصیلي، سیستم مکانیزه و فرآیند هاي شهرسازي است.
وي ادامه داد: آشنایي با نقش��ه هاي طرح بازنگری طرح تفصیلي و 
نحوه استفاده از آنها،  آشنایي با خدمات امور مهندسان ) ثبت و کنترل 
صاحیت و ظرفیت( آشنایي با نحوه محاسبه و وصول عوارض کسب و 
پیشه،  عوارض خودرو و نوسازي،  آشنایي با سیستم مکانیزه شهرسازي  
 و آموزش نحوه کنترل نقشه هاي معماري از جمله فصول آموزشی 
دوره هاست که تماما  در مرکز آموزش سازمان فاوا شهرداري اصفهان 

برگزار  مي شود.
مدیر شهرسازي الکترونیک و برون سپاري خدمات شهرسازي با بیان 
اینکه برخي دوره هاي مذکور به صورت حضوري و برخي به صورت  
مجازي است، اذعان داشت: در دو سطح مقدماتی )برای کارشناسان 
بازدید( و پیشرفته ) برای مس��وولان فنی (محتواي دوره به صورت 
مشخص تدوین ش��ده و در آموزش از نیروهاي متخصص و باتجربه  

داخل و خارج شهرداري استفاده شده است.
وي با اش��اره به اینکه در پایان دوره در صورت قبولي  شرکت کننده، 
 گواهي آموزشي صادر و امکان به کارگیري در دفاتر پیشخوان را دارند 
تصریح کرد: مدیر در گام اول،  دوره هاي برگزار شده با هدف تقویت 
بنیه علمي و تخصصي مهندسان متقاضی فعالیت در دفاتر پیشخوان با 
شرایط مندرج در آیین نامه اجرایي برون سپاري  خدمات  شهرسازي 

مصوب شوراي اسامي شهر است.
مهدویان اضافه کرد: در حال حاضر در دو منطقه و در بخش استعامات 
بانک و دفترخانه عملیاتي و در ماه هاي آینده طبق برنامه زمانبندی 
مشخص در سایر مناطق نیز اجرایي مي شود و بر اساس برنامه ریزي 
 انجام شده با مرکز آموزش فاوا و همکاری مدیریت محترم آن مرکز ،

امکان ش��رکت در این دوره ها براي همه عاقه مندان به آشنایی با 
مباحث شهرسازي شهرداري فراهم است.

 سبد خبر
برای استفاده مطلوب از سرمایه های مادی و معنوی اصفهان برنامه ریزی می شود ؛

 توجه به ابعاد مختلف فیزیکی و معنوی شهر در برنامه اصفهان 1400
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با  اجراي پروژه ایستگاه مترو انقاب خیابان چهارباغ عباسي حدفاصل میدان انقاب 
 و خیابان آمادگاه از روز جمعه ش��انزدهم مردادماه مس��دود مي ش��ودو شهروندان 
مي توانند از مسیرهاي جایگزین نظیر خیابان هاي باغ گلدسته و آیت الله شمس آبادي 

تردد کنند.
مدیرعامل سازمان قطار شهري شهرداري اصفهان با اعام این خبر گفت: بر اساس 
مصوبه شوراي عالي ترافیک استان، خیابان چهارباغ عباسي حدفاصل میدان انقاب 
تا خیابان آمادگاه از روز جمعه شانزدهم مردادماه جهت احداث ایستگاه قطار شهري 

مسدود مي شود.
جواد ش��عرباف ضمن تش��کر از هم��کاري و مش��ارکت ش��هروندان در طرح هاي 
توس��عه ش��هري اف��زود: ش��هروندان م��ي توانن��د از مس��یرهاي جایگزی��ن 
 از جمل��ه خیاب��ان ه��اي ب��اغ گلدس��ته و آی��ت الله ش��مس آب��ادي ت��ردد

کنند.
مدیرعامل سازمان قطار شهري شهرداري اصفهان اظهار امیدواري کرد که با همکاري 

شهروندان این طرح در کوتاه ترین زمان ممکن به سرانجام برسد.

با مش��ارکت س��ازمان های مردم نهاد اجتماعی، برنامه های فرهنگ��ی در رابطه با 
پیشگیری از آسیب های اجتماعی در مناطق مختلف شهری برگزار می شود.

مدیر امور اجتماعی و مش��ارکت مردمی ش��هرداری اصفهان از تقویت و شناسایی 
س��ازمان های مردم نهاد اجتماعی خبر داد و اظهار داشت: با مشارکت سازمان های 
مردم نهاد اجتماع��ی، برنامه های فرهنگی در رابطه با پیش��گیری از آس��یب های 

اجتماعی در مناطق مختلف شهری برگزار می شود.
مسعود مهدویان فر با بیان این مطلب اظهار داش��ت: از ابتدای امسال سازمان های 

مردم نهاد اجتماعی از سوی شهرداری شناسایی و کارگروه اجتماعی سمن ها تشکیل 
شده است. وی افزود: بر این اساس با مشارکت س��ازمان های مردم نهاد اجتماعی، 
برنامه های فرهنگی در رابطه با پیشگیری از آسیب های اجتماعی در مناطق مختلف 

شهری برگزار می شود.
مدیر امور اجتماعی و مشارکت مردمی شهرداری اصفهان تصریح کرد: با استفاده از 
پتانسیل و توانمندی های س��ازمان های مردم نهاد و حمایت و پشتیبانی شهرداری 

بهتر می توان در رابطه با آسیب های اجتماعی در محات فعالیت کرد.

با اجراي پروژه ایستگاه مترو انقلاب؛ 

خیابان چهارباغ عباسي مسدود مي شود
مدیر امور اجتماعی و مشارکت مردمی معاونت فرهنگی و اجتماعی شهرداری اصفهان:

تقویت و شناسایی سازمان های مردم نهاد اجتماعی و تشکیل کارگروه سمن ها

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان با 
اشاره به روند نصب سامانه هوشمند تاکسی بر روی 
تاکسی های این شهر گفت: تاکنون هشت هزار راننده 
تاکسی برای نصب این سامانه ثبت نام کرده اند که 
تعداد 6920 تاکسی تاکنون موفق به نصب شده اند و 

مابقی در حال اقدام می باشد.
به نقل از روابط عمومی س��ازمان مدیریت ونظارت 
برتاکسیرانی شهرداری اصفهان، سقایی در این باره 
افزود: رانندگان تاکسی باید برای رعایت حقوق خود و 

شهروندان از سامانه هوشمند تاکسی استفاده کنند.
وی تاکید کرد: دو مرکز خدمات و تعمیرات سامانه 
هوشمند تاکسی نیز در اصفهان راه اندازی شده است.

مدیرعامل سازمان تاکس��یرانی شهرداری اصفهان 
از نصب سامانه هوشمند س��رویس مدارس در سال 
تحصیلی جدید و ب��ا همکاری س��ازمان آموزش و 
پرورش اس��تان اصفهان خبر داد و اظهارداشت: این 

اقدام در نوع خود در کشور بی نظیر است.
وی با اش��اره به اینکه درحال حاضر حدود 10353 

خودرو پاك قرمز و 12071 خودروی پاك سفید 
در اصفهان تردد می کنند، گفت: مجموع رانندگان و 
کمکی آنها در اصفهان 34 هزار نفر است که از اواسط 
سال گذشته برای رفاه رانندگان و خانواده آنها اداره 

رفاه در این سازمان راه اندازی شده است.
س��قایی ادامه داد: اداره رفاه س��ازمان تاکسیرانی با 
بیش از 180 سازمان ، ارگان و مجموعه های خدماتی 
تفاهمنام��ه ای امضا کرده که پیرو آن تاکس��یرانان 
اصفهان با ارائه کارت شهری خود می توانند از خدمات 

20 تا 50 درصد تخفیف آنها بهره مند شوند.
وی در خصوص عمر مفید تاکسی ها نیزاظهارداشت: 
تاکس��ی های مدل 84 به قبل از نظر ما فرسوده به 
شمار می روند و باید در طرح تبدیل قرار بگیرند و این 
سازمان نیز برای سهولت در طرح جایگزینی رایزنی 
و مکاتباتی را با اتحادیه تاکسیرانان کشور و مجلس 

شورای اسامی انجام داده است.
سقایی یادآور ش��د: چنانچه ش��هروندان انتقاد و یا 
ش��کایتی دارند می توانن��د با ش��ماره تلفن گویای 

35688100 تم��اس گرفته و یا مرات��ب را از طریق 
سامانه 0000261 پیامک کنند و مطمئن باشند که 
تک تک پیام ها و تماس ها مورد بررسی قرار می گیرد.  

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری اصفهان:

نصب 6920 سامانه هوشمند  بر روی تاکسی های شهر اصفهان

مناطق
گروه شهر

مدیر منطقه 7 شهرداري اصفهان:

عملیات اجرایي خیابان 
آل بویه از هفته آینده 

آغاز مي شود
مدی��ر منطق��ه 7 ش��هرداري اصفهان اع��ام کرد: 
عملیات اجرای��ي خیاب��ان آل بوی��ه حدفاصل پل 
 چمران ت��ا خیابان فاط��وري از هفته آین��ده آغاز 

مي شود.
علي اصغر شاطوري با بیان این مطلب گفت: عملیات 
آزادس��ازي خیابان آل بویه حدفاص��ل پل چمران 
ت��ا خیابان فاطوري ب��ه ط��ول 1300 متر تکمیل 

شده است.
وي با بیان اینکه پیمانکار این پروژه انتخاب و تجهیز 
کارگاه شده است، افزود: عملیات احداث خیابان آل بویه 

از هفته آینده آغاز مي شود.
مدی��ر منطقه 7 ش��هرداري اصفهان با بی��ان اینکه 
اکنون جابه جایي تجهیزات ش��رکت هاي خدماتي 
از این خیابان در دس��ت انجام اس��ت، تصریح کرد: 
مس��یر ویژه عبور دوچرخه نیز در خیاب��ان آل بویه 

احداث مي شود.
شاطوري به س��اماندهي خیابان اصلي شهرك ولي 
عصر حدفاصل می��دان المپیک ت��ا محله خورزوق 
اش��اره کرد و ادام��ه داد: طرح س��اماندهي خیابان 
اصلي ش��هرك ولي عصر ش��بیه به چهارباغ است و 
مس��یر عبور دوچرخه نیز در این محور پیش بیني 

شده است.

صدای شهروند
گروه شهر

درخواست از شهردار منطقه 6 

مشکلات   ومعضلات 
منطقه  را  رفع کنید

احترام��ا اهالی ک��وی آزادگان،  ک��وی منتظریه نظر 
 شهردار محترم و معزز منطقه 6 را به موارد ذیل معطوف 

می کنیم: 
1- همان طوری که حضرتعالی استحضار دارید سابقه 
 احداث من��ازل در بل��وار آزادگان به س��ال 1360 باز 
 می گ��ردد و از آن تاری��خ تاکنون هیچ گون��ه اقدامی 
در خصوص مرمت و جدول بندی اساسی باغچه طرفین 
بلوار آزادگان انج��ام نگرفته و باغچه ها بنابر س��لیقه 

ساکنان احداث شده و مهندسی نمی باشد. 
2- به علت ش��یب طبیعی کوی آزادگان و شیب زیاد 
باغچه ها، آبیاری آنها با تانکر انجام می شود ولی متاسفانه 
بهینه آبیاری نمی شود و آب بر روی آسفالت هرز می رود 

و درختان باغچه ها رو به خشکی است. 
3- در کنار آتش نشانی واقع در خیابان هزارجریب روبه 
روی کوی امام جعفر صادق)ع( چندین سال قبل یک 
گودال برای  مترو حفر  شده و خطرناك  است و احتمال 
سقوط عابران وجود دارد و متاس��فانه با استفاده رها 
شده است و شهروندان این محدوده  ناچاراً بایستی از 
روی چمن های کاشته شده تردد کنند، چون ورودی 
پیاده رو بسته ش��ده است و همه س��اله باید برای این 
کار خاف هزینه پرداخت می ش��ود، مسوول و مقصر 

کیست؟
نهایتا س��اکنان کوی آزادگان،  منظریه تقاضا دارند از 

محل بازدید به عمل آید و مشکات رفع شود. 

خبر روز
گروه شهر

معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری 
اصفهان از نصب هشت تابلوی پیام متغیر 
)VMS( در خیابان های مرکزی ش��هر 
اصفهان خبر داد و گف��ت: اولین تابلوی 

VMS در میدان خواجو نصب می شود.
علیرضا صلوات��ی گفت که ای��ن تابلوها 
 که در کنار تقاطع های مهم ش��هر نصب 
می ش��وند، ترافیک معابر منتهی به آن 
تقاطع را ب��ا رنگ های قرمز، زرد و س��بز 
اطاع رسانی می کند که این امر در تحقق 
ش��هری الکترونیک و حق انتخاب مسیر 

شهروندان بسیار موثر است.
وی با اشاره به اینکه معاونت حمل و نقل 
و ترافیک شهرداری اصفهان در سال های 
اخیر در صدد توسعه تابلوهای دیجیتال و 
الکتریکی در شهر بوده است، تصریح کرد: 
در همین راستا تابلوهای ال .ای . دی در 
بزرگراه های اصفهان برای اطاع رسانی 
از چگونگی وضعیت ترافیک در مسیرهای 
بعدی به رانندگان اطاع رسانی می کند.

معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری 
اصفهان ب��ا بی��ان اینکه طی پنج س��ال 

گذشته بازسازی تابلوهای راهنمای مسیر 
در بزرگراه ها در دستور کار این معاونت 
بوده اس��ت، ادامه داد: تاکنون 95 درصد 
این تابلوها تعویض و بازسازی شده است.

وی خاطرنش��ان کرد: در خصوص نصب 
این تابلوها در نق��اط مختلف بزرگراه ها، 
کمیته راهنمای مسیر در معاونت حمل و 
نقل و ترافیک شهرداری اصفهان متشکل 
از کارشناس��ان معاونان ترافیک مناطق 
15 گانه شهرداری اصفهان تصمیم گیری 
می کند و بهترین نقطه نصب تابلوها که 
مطابق با آیین نامه های رس��می کشور و 
بر اس��اس اس��تانداردهای موجود باشد، 

پیشنهاد می شود.
صلواتی تاکید کرد: برخ��ی از رانندگان 
 گایه م��ی کنند تابلوهای اعام مس��یر

 نا به جا نصب می شود، علت این است که 
سرعت رانندگی شهروندان ما از سرعت های 
مجاز بیشتر و متاسفانه توجه آنها به عائم 

نصب شده کمتر است.
وی یادآور ش��د: در بزرگراه های اصفهان 
تابلوهای پی��ش آگاهی نصب ش��ده اند 
که چندین بار مس��یرها را اطاع رسانی 

می کند.

تابلوی VMS در خیابان های مرکزی 
شهر اصفهان نصب می شود 
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جاری در نامه اي به رییس جمهور سیاسللت هاي 
كلي برنامه ششللم توسللعه را ابللاغ كردند. این 
سیاسللت هاي كلي بر پایه محورهاي سلله گانه 
»اقتصاد مقاومتي«، »پیشتازي در عرصه علم و 
فنللاوري« و »تعالللي و مقاوم سللازي فرهنگللي« و با 
درنظرگرفتن واقعیت هاي موجللود در صحنه داخلي و 
خارجي تنظیم شده است تا با تحقق اهداف برنامه  ششم، 
به ارائه الگوي برآمده از تفكر اسامي در زمینه  پیشرفت 
كه به كلي مستقل از نظام سللرمایه داري جهاني است، 
كمك كند. سیاست هاي كلي برنامه  ششم توسعه داراي 
۸۰ بند و شامل سرفصل هاي امور »اقتصادي«، » فناوري 
اطاعات و ارتباطات«، » اجتماعي«، » دفاعي و امنیتي«، 
»سیاست خارجي«، »حقوقي و قضایي«، »فرهنگي« و 

»علم، فناوري و نوآوري« است. 
در تدوین این سیاست ها تاش شده است با درنظرگرفتن 
واقعیت هللاي موجللود در صحنلله داخلللي و خارجي، 
مجموعه اي به عنوان سیاست هاي كلي كه مبناي تنظیم 
قانون پنج ساله ششم خواهد بود، تعیین شود كه در یك 
دوره  پنج ساله كاماً دست یافتني باشد. حال در آخرین 
جلسه استاندار با مدیران استان اهتمام به تدوین برنامه 
ششم توسعه در برش استانی مورد تاكید قرار گرفت. آنچه 

در ادامه می آید مشروح این نشست است.

  مقدرات 5 سال آینده در یک برنامه
»مدیران باید با یك حساسیت و اولویت ویژه اي در ارتباط 
با تدوین برنامه ششم برخورد كنند«؛ جمله فوق در حالی 
از زبان استاندار اصفهان در جلسه شوراي برنامه ریزي و 
توسعه استان بیان می شد كه وی بر ضرورت تدوین برنامه 
ششم توسعه استان تاكید داشت. رسول زرگرپور در این 
جلسه خاطرنشان كرد: دولت از شهریورماه سال گذشته 
تدوین برنامه  ششم توسعه را آغاز كرده و چند ماه قبل نیز 
سیاست هاي كلي برنامه ششم توسط مقام معظم رهبري 
اباغ شده است. وی به برنامه ششم توسعه استان اشاره 
كرد و ادامه داد: در این برنامه مقدرات  پنج سللال آینده 
بخش ها و مناطق مختلف رقللم خواهد خورد و مدیران 
باید با یك حساسیت و اولویت ویژه اي در ارتباط با تدوین 

برنامه ششم برخورد كنند.

  نظام برنامه ریزي نتوانسته است رسالت خود 
را به خوبي به انجام رساند

زرگرپور با بیان اینكه مسللائل و مشكات امروز جامعه 
فراتر از تشكیل و یا عدم تشكیل سللازمان برنامه ریزي 
در استان هاست، اظهارداشللت: در حال حاضر نزدیك 

به چهار دهه اسللت كه سیسللتم برنامه ریزي در كشور 
ایجاد شده و نتیجه آنچه كه در قالب نظام برنامه ریزي 
صورت گرفته، مشللكات و مسائلي اسللت كه امروز در 
كشور مشاهده مي شود. استاندار اصفهان با بیان اینكه 
نظام برنامه ریزي نتوانسته است رسالت خود را به خوبي 
 به انجام رسللاند، افزود: این امر ناشللي از این است كه یا

آسیب شناسي در هدف گذاري ها اشللتباه بوده و یا در 
اجرا و در عمل مشكاتي وجود داشته است. وي تصریح 
كرد: نتیجه این مشكات این است كه نظام برنامه ریزي 
نه تنها برنامه ها را به چشم اندازي كه مقام معظم رهبري 
براي كشور پیش بیني كرده اند نرسانده، بلكه از برخي 
كشورهاي همسایه نیز فاصله گرفته ایم. زرگرپور ادامه 
داد: طبق تجربه ای كه در برنامه سللوم و چهارم توسعه 
داشتم، نباید این واقعیت را كتمان كرد كه در حال حاضر 
مشكات ما فراتر از آن چیزی است كه تصور می كنیم. 
وی افزود: در حال حاضر متاسفانه با وجود برخورداری 
از دریایللی از امكانات، منابع و نیروی انسللانی، هنوز در 
جاهایی دچار مشكل هسللتیم و این نشان می دهد كه 

هنوز نتوانسته ایم به وظیفه خود عمل كنیم.

  س�هم جایگاه اس�تانی در نظام برنامه ریزی 
کمتر از 2 درصد

رسول زرگرپور به مشللخصات نظام برنامه ریزي اشاره 
كرد و افزود: این نظام بخشللي گراسللت و با این دید به 
همه مسللائل نگاه مي كند و همین باعث شده است كه 
به دنبال توازن منطقه اي و اسللتفاده از منابع و امكانات 
استاني نباشد؛ چرا كه ماهیت بخشي گرایي همین  است. 
وي تمركزگرایي را از دیگر مشكات این نظام برشمرد 
و اظهارداشت: در تحلیل برنامه ها متوجه خواهیم شد 
 كه ۹۵ تا ۹۶ درصد این برنامه ها ملي است و در كمتر از

۲ تا ۳ درصد آن جایگاه اسللتاني در برناملله ها در نظر 
گرفته شده و این سبب تاسف است كه اهداف نظام برای 

استان ها از شهریورماه تعریف می شود.

  با تدوین برنامه ششم در برش استانی 8 ماه از 
بقيه استان ها جلوتریم 

استاندار اصفهان با بیان اینكه در برنامه زمانبندي كه براي 
تدوین برنامه ششم پیش بیني شده است، بعد از یك سال 

از شروع تدوین برنامه استان ها به تدوین برنامه در برش 
استاني ورود پیدا مي كنند، تصریح كرد: با توجه به اینكه 
 معتقدیم این تاخیر یك ساله باعث خواهد شد كه سیاست ها،

اهداف و برنامه هاي اسللتان در كان برنامه دیده نشود، 
به همین دلیل از سللال قبل فرایند تدوین برنامه ششم 
در برش استاني در اصفهان آغاز شد. استاندار اصفهان با 
بیان اینكه اصفهان حداقل ۸ ماه از بقیه استان هاي دیگر 
جلوتر است، تصریح كرد: در حال حاضر چارچوب نظري و 
اجرایي تدوین برنامه ششم در برش استاني مطرح شده و 
مدیران باید بر اساس چارچوب ملي و استاني نقطه نظرات 
خود را در این خصوص ظرف دو هفته آینده ارائه كنند تا 
همه مدیران بر این برنامه همدل و همزبان شوند و بتوانند 

به توسعه استان كمك كنند.

  مدیران کل در شوراي برنامه ریزي بخشي در 
تهران حضور فعال داشته باشند

زرگرپور با تاكید بر این مهم كه اگر بخواهیم در توسعه 
استان در برنامه ششم اثرگذاري داشته باشیم، بیش از 
اینكه در برنامه استاني حرفي براي گفتن وجود داشته 
باشد، مدیران كل استان باید در شوراهاي برنامه ریزي 
بخشي كه در تهران برگزار مي شود حضور فعال داشته 
 باشللند، خاطر نشللان كرد: به همه مدیران كل توصیه

می كنم كه از وزراي خود درخواسللت كنند در شوراي 
برنامه ریزي بخشللي در تهران شللركت داشته باشند و 
سیاست ها، اهداف و برنامه هاي اسللتان را تا جایي كه 
ممكن است در آن شللورا مطرح كنند و به عبارت دیگر 
شوراي برنامه ریزي بخشي را به یك شوراي برنامه ریزي 

بخشي منطقه اي تبدیل كنند. 
وي به اهمیت برنامه ششم توسعه اشللاره كرد و افزود: 
در ایللن برنامه مقللدرات پنج سللال آینده بخللش ها و 
مناطق مختلف رقم خواهد خللورد و مدیران باید با یك 
حساسللیت و اولویت ویژه اي در ارتباط با تدوین برنامه 
ششم برخورد كنند. استاندار اصفهان با بیان اینكه باید 
در هدف گذاری ها و چشم اندازها تغییرات چشمگیری 
ایجاد شود، عنوان كرد: یكی از وظایف اصلی مدیران در 
ادارات دولتی این است كه حضوری پررنگ تر و فعال تر در 
برنامه های دولت داشته باشند و مدیران ما نباید به دنبال 
 اسللتفاده از منابع استانی باشللند؛ چرا كه ماهیت نظام 

برنامه ریزی بخشی گرایی است. 

  عقب افتادگی ه�ای اس�تان در قالب برنامه 
ششم دیده شود

رسول زرگرپور با تاكید براینكه باید سعي شود بخشي 

از عقب افتادگي ها و مشللكاتي كه در حللال حاضر با 
آن دسللت به گریبان هسللتیم در قالب برنامه ششللم 
دیده شود، اظهار داشللت: بودجه هاي سالانه در قالب 
برنامه ششللم تدوین مي شللود و اگر در برنامه جایگاه 
اسللتان به خوبي دیده نشللود، در بودجه ها نیز قدرت 
انعطافي وجود نخواهد داشللت. مدیر ارشللد استان در 
ادامه به مشللكات موجود در برنامه آمایش سرزمین 
در برش اسللتاني اشللاره كرد و اظهار داشت: با توجه به 
فرمایشات رییس جمهور و تاكید ایشان بر قرار گرفتن 
 محور هنللر در محور هاي توسللعه اسللتان باید ظرف

 سه ماه آینده با كمك مراكز فرهنگي و هنري این برنامه 
 اصاح و جمللع بندي درسللت رییس جمهللور به آن 
اضافه شود.  استاندار اصفهان بیان كرد: اگر در اصفهان 
محور توسللعه هنر وجود نداشته باشللد، بدون شك با 
مشللكاتی مواجه خواهیم شللد؛ چرا كه توجه به این 
محور، بخش اصلی در برنامه آمایش است، از این رو باید 
شعارهایی را كه در زمینه توسعه هنر و وجود ظرفیت های 
مهم هنری در اصفهان بیان می كنیم، مبنای كارهای 

خود  قرار دهیم.

  نباید به بخشنامه ها دلخوش کنيم
اسللتاندار اصفهان با تاكید بر اینكه هم اكنللون باید دو 
جریان را در استان پیگیری كنیم، بیان كرد: یكی از این 
جریان ها، فرآیندی است كه از ما می خواهند تا در قالب 
بخشنامه ها عمل كنیم، این در حالی است كه ما نباید به 
آن دلخوش كنیم، بلكه باید به فرآیند دیگری تكیه كنیم 
تا در جایگاه خود اثرگذار باشللیم. وی با بیان اینكه در 
شورای برنامه ریزی بخشی باید حداقل دو مدیر استانی 
حضور داشته باشند، اضافه كرد: زمانی كه در این شورا 
مدیران استانی نیز حضوری فعال داشته باشند، بدون 
شللك توازن منطقه ای بهتری ایجاد می شود. زرگرپور 
خاطر نشللان كرد: اگر به فكر توسعه استان و همچنین 
جبران مافات هستیم، اصلی ترین جایی كه می توان این 
اقدامات را انجام داد در برنامه ششم توسعه است، بنابراین 
باید اولویت خود را در مشاركت برای تدوین برنامه ششم 
قرار دهیم و بر همین اساس متولیان ظرف مدت دو هفته 
آینده باید پیشنهادات خود را درباره ساختار و محتوای 
این برنامه ارائه دهند. گفتني است؛ در این جلسه بیش از 
۱۲ مورد از مصوبات كارگروه هاي زیربنایي و شهرسازي 
به تصویب رسید كه از مصوبات شاخص آن مي توان ایجاد 
یك دپوي بزرگ در پایان خط یك مترو در منطقه شرق 
استان با توجه به برگزاري مناقصه خط دو مترو در آینده 

نزدیك اشاره كرد.

ریيس پليس آگاهي استان اصفهان:
اعضاي باند بزرگ سرقت از منازل 
در شهر اصفهان دستگير شدند 

رییس پلیللس آگاهي اسللتان اصفهان اعللام كرد: اعضللاي باند 
بزرگللي كه به صللورت حرفه اي اقدام به سللرقت از منللازل مردم 
مي كردند، در یك عملیات همزمان و هماهنگ در مخفیگاه هایشان 
 دسللتگیر و بیللش از ۱۵ میلیللارد ریال امللوال مسللروقه از آنان

 كشف شد.
سرهنگ سللتار خسللروي اظهار كرد: در پي شللكایت تعدادي از 
شهروندان اصفهاني مبني بر سرقت از منازل آنها به روش تخریب 
قفل، موضوع به صورت ویژه در دسللتوركار كارآگاهان پلیس قرار 

گرفت.
وي افللزود: تحقیقللات براي جسللتجوي عامللل یا عامللان این 
سرقت ها  ادامه داشللت تا اینكه كارآگاهان پایگاه غرب این پلیس 
با اقدامات ویژه و تخصصي توانسللتند ردپاي سللارقي سابقه دار را 
 در این سرقت ها به دسللت آورده و وي را در مخفیگاهش دستگیر

 كنند.
رییس پلیس آگاهي استان اصفهان تصریح كرد: متهم كه در ابتدا 
منكر هرگونه بزهي بود، پللس از مواجهه با مدارك و مسللتندات 
كارآگاهان به ناچار لب به اعتراف گشود و به انجام سرقت منزل با 

همدستي سه نفر دیگر اقرار كرد.
سرهنگ خسروي خاطرنشان كرد: با اعترافات متهم دستگیر شده، 
ماموران در سه عملیات همزمان و هماهنگ  توانستند اعضاي یكي 

از باندهاي بزرگ سرقت منزل را شناسایي و دستگیر كنند.
وي با بیان اینكه اعضاي این باند سه مرد و یك زن هستند، گفت: 
در این عملیات، چهار مالخر نیز دستگیر شدند و در مخفیگاه هاي 
سللارقان و مالخران، اموال مسللروقه چون طاجات، فرش، لوازم 
خانگي، صوتي و تصویري، عتیقه جات، دوربین هاي فیلمبرداري و 

عكاسي به ارزش ۱۵ میلیارد ریال كشف شد.
رییس پلیس آگاهي اسللتان اصفهان اظهار كللرد: تمامي متهمان 
دستگیر شده، سابقه دار و  معتاد به مواد مخدر از نوع شیشه هستند 
و تاكنون به ۶۰ فقره سللرقت منزل در منطقه غرب و شللرق شهر 

اصفهان اعتراف كردند.
سرهنگ خسللروي در خصوص نحوه انجام سرقت توسط متهمان 
گفت: این افراد در ساعات خاء روز و شب به صورت گروهي اقدام 
به سرقت مي كردند و پس از انتخاب منازل مورد نظر خود با زدن 
زنگ در و اطمینان از خالي بودن منزل وارد ساختمان مي شدند و 

یكي، دو نفر نیز در بیرون كمین مي كردند.
وي اسللتفاده از تجهیزات ایمني، اسللتفاده از درهاي ضد سرقت، 
قفل هاي ایمن، آیفون هاي هوشللمند، نصب نرده بلله در و پنجره 
و استفاده از دزدگیر را در پیشگیري از سللرقت منزل بسیار مؤثر 
دانست و اظهار كرد: نگهداري سللكه، پول، طاجات و زیور آلات 
 در مكان هایي از منزل كه دسترسللي به آنها آسللان است از جمله

سهل انگاري مالباختگان است.

در قالب برنامه تحول نظام سلامت؛
 عمليات اجرایی 9 طرح بهداشتی

و درمانی در استان اصفهان آغاز شد
 دانشگاه علوم پزشكی اصفهان از آغاز عملیات اجرایی ۹ طرح 
بهداشللتی و درمانی در قالب برنامه تحول نظام سامت در این 

استان خبر داد.
 به گللزارش روابط عمومی دانشللگاه علوم پزشللكی اصفهان ، 
این طرح ها در ادامه برنامه تحول نظام سللامت و با دسللتور و 
مساعدت وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشكی تامین اعتبار 
شللده اسللت. عملیات احداث كلینیك ویژه و اورژانس جدید 
مركز آموزشی درمانی امین در شللهراصفهان با زیربنای هفت 
هزار و ۵۰۰ متر مربللع ، احداث كلینیك ویژه مركز آموزشللی 
درمانی شهید بهشتی ) ویژه بانوان( با مساحت یك هزار و ۵۰۰ 
 متر از جمله این طرح هاسللت كه قرار است سللال آینده مورد 

بهره برداری قرار گیرد.
احداث كلینیك ویژه مركز آموزشی درمانی فارابی و تبدیل آن 
به بیمارستان جامع شرق اصفهان، یكی دیگر از این پروژه هاست 
كه تا پایللان خرداد سللال ۹۵ بهره برداری می شللود. عملیات 
توسعه هفت هزار متری بیمارستان امیرالمومنین )ع( شهرضا 
كه از تیر امسال آغاز شده نیز یكی از این موارد است كه با كمك 
و همكاری خیران در دو سال آینده به اتمام می رسد. همچنین 
عملیات احداث كلینیك ویژه بیمارستان به مساحت یك هزار 
متر مربع در سه ماه نخست سللال آینده آماده ارائه خدمت به 

مردم است.
احداث كلینیك ویژه بیمارسللتان امام حسین )ع( گلپایگان با 
مسللاحت ۵۰۰ متر مربع نیز از این پروژه هاست كه تا سه ماه 
نخست سال آینده به اتمام می رسللد. ساخت اورژانس جدید، 
 مركز تسللهیات زایمللان نوین و طرح توسللعه آی سللی یو و 
سی سی یو و احداث كلینیك ویژه بیمارستان شهدای لنجان با 
همت خیران، همچنین بازسازی اساسی همه بخش های این 
بیمارستان و طرح توسعه بیمارستان شهید منتظری نجف آباد 
با مساحت پنج هزار متر مربع شامل كلینیك ویژه مدرن، مركز 
تسهیات زایمان نوین ، توسعه اورژانس با كمك خیران از دیگر 
طرح هایی اسللت كه روند تحول در بخش سامت این مناطق 

را تسریع می كند.
بازسازی كامل بیمارسللتان فاطمیه بادرود و احداث كلینیك 
تخصصی و اتللاق های عمللل با كمك خیللر بهداشللتی نیز از 
این پروژه هاسللت كه تا اواسللط سللال آینللده بهللره برداری 
می شللود. بللرای اجللرای این طللرح در اسللتان اصفهللان در 
 مدت یك سللال بیللش از ۱۸۲ میلیللارد تومان هزینه شللده

 است.

خبر
در جلسه شوراي برنامه ريزي و توسعه استان تاکید شد؛

مشارکت در تدوین برنامه ششم اصلی ترین راهکار توسعه استان است
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مدیرعامل شركت غله وخدمات بازرگانی استان اصفهان از افزایش ۲7۰ درصدی خرید گندم 
در این استان خبر داد. مسعود كانتری اظهار كرد: تاكنون ۱۵۶هزار تن گندم از كشاورزان 
استان اصفهان خریداری شده است كه این میزان نسبت به سال گذشته ۲7۰ درصد افزایش 
یافت.  وی تعداد ذخیره گندم در سیلوها و كارخانجات تولید آرد این استان را ۳۹۰ هزار تن 
اعام كرد و گفت: این میزان حدود ۱۳ماه مصرف استان اصفهان را تامین می كند. مدیرعامل 
شركت غله اصفهان با اشاره به اینكه گندم از كشاورزان در مناطق سردسیر استان اصفهان به 
تازگی آغاز شده است، گفت: پیش بینی ما این است كه با خرید گندم از كشاورزان این مناطق، 

خرید امسال ما سه برابر سال گذشته؛ یعنی۳۰۰ درصد افزایش یابد. وی با اشاره به اینكه از ۱۵۶ 
هزار تن گندم خریداری شده ۱۲۶ هزار تن گندم توسط كشاورزان شرق اصفهان تولید شده 
است، تصریح كرد: این میزان تولید گندم در شرق اصفهان نتیجه زحمات مدیران استان برای 
تامین آب كشاورزان منطقه شرق اصفهان است كه در سال های گذشته با مشكل تامین آب 
مواجه بودند. كانتری با اشاره به اینكه از ۱۵۶ هزار تن گندم خریداری شده حدود ۸۶ هزار تن 
توسط تعاون روستایی و حدود 7۰ هزار تن توسط شركت غله خریداری شده است ، گفت: از این 

میزان حدود ۲۰ هزار تن هنوز به سیلوها و كارخانجات آرد تحویل نشده است. 

 مدیرعامل شركت آبفا اسللتان اصفهان گفت: با طراحی و آماده سازی زیرساخت های لازم 
برای هوشمندسازی شبكه توزیع آب اسللتان در فصل تابستان، آب شرب میان مشتركین 
عادلانه توزیع شد و مشتركین در نیمه نخست امسال با هیچ گونه قطعی و افت فشار روبه رو 
نشدند. هاشم امینی با بیان اینكه ۸۵ ایستگاه پایش فشار در كانشهر اصفهان راه اندازی شد، 
خاطرنشان كرد: سامانه پایش فشار در شبكه توزیع آب برای همه شهرهای استان در دستور 
كار قرار گرفت، به طوری كه در فاز نخست اجرای این عملیات ۸۵ ایستگاه در كانشهر اصفهان 
راه اندازی شد. وی همچنین به پایش كیفی شبكه توزیع آب اشاره كرد و افزود: پایش كیفی 

شبكه های توزیع آب در سطح استان نیز اجرایی شده و با استقرار ایستگاه های كنترل كیفی 
چهار پارامتر اساسی همانند كلر، كدورت، هدایت الكتریكی و PH مورد ارزیابی و كنترل قرار 
می گیرد. مدیرعامل آبفا استان اصفهان پایش مشتركین پرمصرف را نیز یكی از عوامل مؤثر 
در توزیع عادلانه آب برشمرد و اظهار داشت: پایش مصارف آب مشتركین پرمصرف با كنترل 
آناین مصارف آنها از جمله تدابیری بود كه توانست در توزیع عادلانه آب در فصل تابستان 
بسیار مؤثر واقع شود، همچنین كنترل و مانیتورینگ تابلوهای چاه های در مدار از دیگر عوامل 

در این زمینه محسوب می شود. 

مدیرعامل شرکت غله استان خبر داد؛

پيش بينی افزایش 300 درصدی خرید گندم از کشاورزان استان
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان اعلام کرد:

هوشمندسازی شبکه توزیع آب مانع از قطعی و افت فشار مشترکين شد

 دوازدهم مرداد ماه مصادف با سللالروز تاسللیس 
» شورای هماهنگی تبلیغات اسامی « است كه با 
موافقت و نظر حضرت امام خمینی )ره( بنا نهاده 
شد. این تشكیات از بدو تاسیس تاكنون همیشه 
مورد تأییللد و نظر ولایت بللوده و در جهت حفظ 
آرمان های انقاب اسامی و ارزش ها گام برداشته 
و عملكرد آن همواره مورد عنایت و تحسین منزلت 
قرار گرفته است. این شورا افتخار دارد كه در ظل 
عنایات حضرت احدیت ؛ زمینه های خدمت گزاری 
در مراسم و مناسبت های انقاب اسامی را به مردم 
شریف و عزیز ایران اسامی داشللته و رهین این 
توفیق بزرگ الهی جبین شللكر و جبهه خضوع و 

خشوع بر آستان رب كریم می ساید. 
 بلله همیللن منظللور نشسللت خبللری ویللژه

سی و پنجمین سالروز تاسیس شورای هماهنگی 
تبلیغات اسامی با حضور  جعفر عسگری رییس 
شورای هماهنگی تبلیغات اسامی استان اصفهان، 
حجت الاسام و المسلمین هاشمی نماینده معزز 
امام جمعه محترم و رییس سللتاد برگزاری نماز 
جمعه اصفهان، حجت الاسام و المسلمین بابایی 
از اداره كل تبلیغات اسللامی و سیدعلی قریشی 
از سازمان بنیاد شللهید و امور ایثارگران در جمع 
خبرنگاران رسانه و مطبوعات برگزار شد. در ابتدای 
نشست رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسامی 
استان اصفهان با اشاره به اینكه شورای هماهنگی 
تبلیغات اسامی نهاد غیردولتی منتصب به ولایت 
اسللت، گفت: مردم همواره نقش ارزنده خود را از 
آغاز پیروزی انقاب تا امروز در زمینه های مختلف 
به خوبی ایفا كرده اند و نه تنها عزیزترین عزیزان 
خود را در راه انقاب فدا كرده انللد، بلكه در برابر 
نامایمان صبور بوده اند و می تللوان گفت مردم 
ما نجیب ترین مردم در جهان هسللتی هستند و 

با مقاومت خود برای جهان اسللام الگو شللده اند 
و نقش خود را در این محوریللت و پرچمداری به 
خوبی ایفا كرده اند. جعفر عسللگری بللا تاكید بر 
این مهم كه مشللروعیت نظام ما به ولایت است و 
حضور مردم آن را تقویت مللی كند، افزود: حضور 
مردم دستاوردهای بسللیار عظیم و قابل تحلیل و 
تبیین دارد. چیزی كه شاید به دلیل تكرارش برای 
ما عادی شده است، اما تاثیر این حضور را می توان 
بر واكنش دشمنان تحلیل كرد، به گونه ای كه بعد 
از هر حضور مردم، گزینه های روی میز دشمنان 
به زیر میز می رود و این حضور باعث امیدوار كردن 
دوستان انقاب و مایوس كردن دشمنان انقاب 

می شود.
وی با تاكید بر اینكه مسللوولان باید قدرشللناس 
حضور مردم باشند و بسللترهای لازم برای حضور 
پرشللورتر را فراهللم كنند، تصریح كرد: شللورای 
هماهنگللی تبلیغات اسللامی یك نهللاد انقابی 
ولایتمدار اسللت كه بللا كمترین هزینلله و نیرو و 
 با مدیریللت جهللادی برنامه هللا را اجللرا كند و 
می توان ادعا كرد هیچ نهادی در كشور كم هزینه تر از 
این نهاد نیست كه این موضوع را می توان نسبت به 
عملكرد آن مقایسه كرد. عسگری ادامه داد: شورای 
هماهنگی تبلیغات اسامی در طول فعالیت خود 
مستقل بوده و با هیچ جناح سیاسی معامله نكرده و 
در عین حال تریبون نظام و مردم بوده است و سعی 
خود را بر این داشته كه مراسللم نظام، زمینه ساز 
حضور تمامی افراد دلسوز انقاب و معتقد به ولایت 

با هر تفكر و سلیقه سیاسی را زیر چتر انقاب قرار 
داده و اقتدار و وحدت جامعه اسامی را با محوریت 
ولایت به نمایش بگذارد. رییس شورای هماهنگی 
تبلیغات اسللامی اسللتان اصفهان گفت: مراسم 
نظام تجلی گاه حضور مللردم در دفاع از ارزش ها و 
آرمان های انقاب اسللامی بوده و مراسم باشكوه 
مردمی نظام، باعث امید و نشاط در جامعه انقابی و 
مأیوس شدن دشمن می شود. عسگری در ادامه به 
بخشی از اقدامات و فعالیت های شورای هماهنگی 
اصفهان در سال ۱۳۹۳ و ۱۳۹4، از جمله مراسم 
تشیع شهدا، بزرگداشت علما و فضا، ایام الله دهه 

فجر، روز جهانی قدس و... اشاره كردند.
وی در پایللان انتظللارات شللورای هماهنگللی از 
مسوولان استان را بر شللمرده و از اصحاب رسانه 
خواسللت به عنوان حلقه وصل، نسللبت به انتقال 
مطالب به مخاطبین و مسللوولان را فراهم كنند؛ 
از جمله: قدر دانی مسللوولان از مردم همیشه در 
صحنه و توجه بلله حضورهای موثللر  مردمی در 
تمامللی صحنه ها و سللرمایه گذاری مناسللب در 
شأن، خدمت بیشللتر و پاسللخگویی جدی تر در 
مسائل كه موجب حضور جدی تر مردم در مراسم 
خواهد شللد، همراه بودن و مردمی بودن و فاصله 
نگرفتن مسللوولان از مردم كه از جمله انتظارات 
مردمی است، بهره گیری از بستر مراسم برای ارائه 
فعالیت ها، طرح موضوعللات و بازگویی انتظارات 
متقابل، تأكید به مراكز فرهنگللی و هنری مبنی 
بر برداشللت از این حماسلله ها و خلق آثار هنری 

تأثیرگذار و عبور نكردن آسان و به حداقل ها بسنده 
نكردن، تجهیز این نهاد در سراسللر استان به ویژه 
شهرستان ها به منظور پاسللخگویی به انتظارات 
حداقلی، پرهیز از حركت های جناحی و سیاسی و 
ایجاد زمینه فعالیت گسترده فرهنگی و كمك به 

استقال این نهاد.
رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسامی استان 
اصفهان با اشللاره به اینكه جدا از وظایف شورا در 
بزرگداشت ایام الله به دلیل ظرفیتی كه این نهاد 
دارد در بسللیاری از اموری كلله در حیطه وظایف 
این شورا نیسللت ورود پیدا می كند، گفت: یكی 
از این موارد، مراسللم شهداسللت كه برگزاری آن 
افتخاری برای این نهاد است. وی خاطر نشان كرد: 
ما مدیریت جهادی را از شهدایمان یاد گرفته ایم 
كه نعمت بزرگی برای جامعه ماست. وی از تشییع 
حدود ۵۰ شللهید غواص خط شللكن و گمنام در 
هفته آینده همزمان با شللهادت امام جعفر صادق 
 )علیه السللام( خبللر داده و افزود: بعللد از واقعه

۲۵ آبان در اصفهان چنین تعداد تشللییع شللهدا 
نداشته ایم و این مراسم یك حركت عظیم ماندگار 
خواهد بود. عسگری با اشللاره به اینكه از جوانان 
خوشفكر اصفهانی می خواهیم به فكر و عمل خود 
به شورای هماهنگی تبلیغات اسامی كمك كنند، 
اظهار داشت: طی دوسال گذشته عملكرد شورا در 
مراسمات مختلف به مراتب بهتر از قبل شده و بر 
اساس نظر سنجی كه از گروه های مختلف صورت 
گرفتلله از عملكرد شللورای هماهنگللی تبلیغات 

اسامی استان اصفهان رضایت وجود داشته است. 
در ادامه نماینده معزز امام جمعه محترم و رییس 
ستاد برگزاری نماز جمعه اصفهان و عضو مجمع 
نمایندگان شللورای هماهنگی تبلیغات اسامی، 
ضمن گرامیداشت فرا رسیدن سللالروز این نهاد 
فرهنگی و تقدیر و تشللكر از فعالیت های شللورا، 
افزود: عملكرد شورای هماهنگی تبلیغات اسامی 
اصفهان با توجه به گستردگی وظایف و برنامه ها 
در عین بودجلله و نیروی كم قابل تقدیر اسللت و 
شاهد هستیم كه هر سللاله حضور مردم پرشورتر 
می شود. حجت الاسللام و المسلمین هاشمی با 
تاكید بر اینكه مطمئناً این عنایللات حق تعالی و 
سایه معنویت شهداست كه بالای سرهمه ما قرار 
گرفته اسللت، افزود: این نهاد فرهنگی همیشه بر 
روی خط اعتللدال بوده و در خللط رهبری ولایت 
فعالیللت می نماید و چنانچه همكاری بیشللتر در 
راسللتای زنده نگه داشتن مناسللبت ها و ایام الله 
صورت پذیرد و ایللن اتحاد و انسللجام در صحنه 
همیشلله پا برجا باشللد، كارها كیفیت بیشللتر و 
جلوه بیشتری خواهد داشت و با عزت و افتخاری 
كه شللهدا برای مللا آفریدنللد، در جهللان مطرح 
 خواهیم شللد. همچنین در بخش بعدی نشست 
حجت الاسللام و المسلللمین بابایی از اداره كل 
تبلیغات اسللامی و سیدعلی قریشللی از سازمان 
بنیاد شللهید و امور ایثارگران نیز با گرامیداشللت 
۱۲ مرداد، این روز را به دست اندركاران این نهاد 
فرهنگی تبریللك و تهنیت گفتلله و از تاش های 
این نهللاد در تمامی مراسللم  نظللام و همچنین و 
مناسبت های مذهبی و تشییع شهدا، عزاداری های 
متمركز ، عید سللعید غدیللر و ... تقدیر و تشللكر 
به عمللل آوردنللد و آمادگللی خللود را در تمامی 

فعالیت های شورا اعام كردند.

در نشست خبری شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی تاکید شد؛

این نهاد همیشه بر روی خط اعتدال  و در خط ولایت بوده است

رییس انجمن خبرگان كشللاورزی اصفهان گفت: 
تالاب گاوخونی بللرای احیای مجللدد حداقل بین 
7۰۰ تللا ۸۰۰ میلیللون مترمكعب آب در ۵ سللال 
متوالی، یعنللی حداقل هرسللال نزدیللك به ۱۵۰ 
میلیون مترمكعب نیاز اسللت.  اسللفندیار امینی با 
اشللاره به وضعیت تالاب گاوخونی اظهار داشللت: 
تالاب گاوخونی با ایللن حجم كم آبی كلله وارد آن 
شد، هنوز احیا نشده و برای احیا به حجم بیشتری 
نیللاز دارد. وی افزود: برای احیای این اكوسیسللتم 

حداقل بین 7۰۰ تا ۸۰۰ میلیون مترمكعب آب در 
۵ سال متوالی، یعنی حداقل هرسال نزدیك به ۱۵۰ 
میلیون مترمكعب نیاز است. رییس انجمن خبرگان 
كشاورزی اصفهان بیان كرد: این حجم كم آب تنها 
یك مترمكعب بر ثانیه اسللت كه اگللر ضربدر ۳۶۵ 

روز سللال شللود، نزدیك به ۳۰ مترمكعب می شود 
كه با حداقلی۱۵۰میلیون مترمكعب فاصله زیادی 
دارد. این آزادسللازی آب برای تالاب گاوخونی یك 
كار نمادین از سللوی كشللاورزان بود تا ثابت كنند 
اگر مسللوولان بخواهند تالاب زنده شود، این اتفاق 

می افتد. امینی خاطرنشللان كرد: گاوخونی بخشی 
از پیكره محیط زیست است كه باید از سوی محیط 
زیست اصاح شود و احیا و اصاح آن تنها با احیای 
كشاورزی منطقه شرق اصفهان گره خورد است. وی 
گفت: اگر كشاورزی منطقه رونق بگیرد و ذخایر آب 

زیرزمینی احیا شده و بازگشت سیاب و زهاب در این 
منطقه صورت بگیرد، كل حوزه احیا می شود. رییس 
انجمن خبرگان كشللاورزی اصفهان بللا بیان اینكه 
حجم یك مترمكعب بر ثانیه آبی كه به سوی تالاب 
روان است كافی نیست و به دلیل گرمی هوا بیشترین 
حجم آب جذب زمین می شود، گفت: بهترین راهكار 
این است كه در ابتدای امر از برداشت های غیرقانونی 
در بالادست و مدیریت بر آن انجام شود، تا زمانی كه 

در بالادست مدیریت نشود هیچ اتفاقی نمی افتد.

ريیس انجمن خبرگان کشاورزی اصفهان:

تا زمانی که بالادست مدیریت نشود، گاوخونی احيا نمی شود



محمدرضا نعمت زاده اظهار داشت: اس��تحقاق ملت ما این نیس��ت که 50 میلیارد 
دلار صادرات غیرنفتی داشته باشیم. بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته تلاش 
می کنیم در یک برنامه استراتژیک در 10 سال آینده صادرات غیرنفتی را تا سه برابر 
کنیم. وی ادامه داد: براساس این برنامه اس��تراتژیک که در آینده نزدیک در اختیار 
عموم مردم قرار می گیرد تلاش می کنیم تا در مدت ده س��ال آینده صادرات بخش 
صنعت و معدن را تا چهار برابر افزایش دهیم. وزیر صنعت، معدن و تجارت با اش��اره 
به رفع برخی از مشکلات فراروی صنعت در سایه توافق صورت گرفته و لغو برخی از 

تحریم ها گفت: کار بزرگی در عرصه دیپلماس��ی به وقوع  پیوسته است، اما این علت 
تام نیست، این ها مس��یری برای برداشتن  یک سری از موانع  اس��ت تا بهتر تولید و 
بهتر صادر کنیم؛ نه اینکه بازار را در اختیار دیگران قرار دهیم. نعمت زاده با تاکید بر 
ضرورت دقت در گزینش سرمایه گذاری های خارجی در کشور پس از لغو تحریم ها 
گفت: س��رمایه گذاری خارجی بای��د در بخش هایی صورت گیرد  ک��ه به صادرات، 
انتقال تکنولوژی و مسائل فنی کش��ور کمک کند و قطعا سیاست های دولت نیز بر 

این منوال است.

میرعلی اشرف پوری حسینی گفت: از همان سال مقرر شد یک میلیون تومان به ازای 
سهم واگذاری از محل سود تادیه شود. پوری حسینی افزود: تا پایان امسال این مهلت 
10ساله به پایان می رسد و اطلاعات سود سهام عدالت در نیمه اول سال آینده برای 

سازمان خصوصی سازی مشخص خواهد شد. 
وی گفت: به ط��ور میانگین تا امروز ح��دود 32 درصد از بده��ی یک میلیون تومانی 
مشمولین سهام عدالت با سودهای این سهام تادیه شده است و ما امیدواریم تا نیمه 
اول سال آینده این رقم به حدود 50 درصد افزایش یابد. معاون وزیر امور اقتصادی و 

دارایی و رییس سازمان خصوصی سازی افزود: اگر وضع اقتصادی کشور بهبود یابد 
و شرکت ها بسیار س��ودده ش��وند، امیدواریم این رقم به 55 تا 60 درصد هم برسد. 
پوری حس��ینی گفت: در قانون برای 2 دهک کم درآمد جمعیت کش��ور 50 درصد 
تخفیف قائل ش��ده اند، بنابراین با احتس��اب حدود 50 درصد س��ود سهام عدالت تا 
سال آینده صددرصد سهام این 2 دهک آزاد می ش��ود. معاون وزیر امور اقتصادی و 
دارایی و رییس سازمان خصوصی س��ازی افزود: عملا واگذاری سهام عدالت به سال 

96 موکول می شود.

وزیر صنعت اعلام کرد؛

رشد 3 برابری صادرات غیرنفتی طی10 سال آتی
رییس سازمان خصوصی سازی خبر داد؛

سهام عدالت سال ۹۶ آزاد می شود

50ش��ماره 2430  دوش��نبه  12 م��رداد 1394 i s f a h a n z i b a . i rاق���ت���ص���اد

ماراتن اجاره نشین ها برای تمدید قرار داد 

پور
ی 

صر
ی م

طف
یا نوکردن آنها به رس��م هر س��اله از ابتدای مص

تیرماه ش��روع ش��د و کمابیش تا اواخر ماه 
جاری ادامه خواهد یافت. 

میزان رشد اجاره ها هر س��اله مساله ای بود 
که اذهان را ب��ه خود معطوف م��ی کرد و با 
توجه به درصد بالای اجاره نشینی در کلانشهرهایی 
از جمله اصفه��ان این موضوع انع��کاس بالایی در 

اجتماع داشت. 
برای س��ال جاری اما رک��ود در کلی��ت اقتصاد و 
خصوصا در بخش مسکن تب و تاب برای افزایش 
قیمت اجاره در بخش های مس��کونی و تجاری را 
کاهش می داد و کنت��رل تورم و رس��اندن آن به 
15درصد عامل��ی مهم برای عدم افزایش ش��دید 

اجاره ها بود که بر همین اس��اس نیز کارشناسان 
انتظار داش��تند بازار اجاره در سال جاری گرمای 
چندانی به خود نبیند و رش��د اج��اره ها صرفا در 
محدوده تورم باش��د، در بخش ه��ای تجاری نیز 
کاهش ش��دید تقاضا خصوص��ا در املاک لوکس 
 انتظ��ارات برای رش��د اج��اره  با ش��یب قبلی را 

تعدیل کرد.
 بررس��ی میدانی اصفهان زیب��ا از دفاتر مش��اور 
املاک نش��ان م��ی ده��د در ط��ی دوره دو ماهه 
 اخی��ر در اصفه��ان ن��رخ اج��اره های مس��کونی 
 ب��ه ط��ور متوس��ط 15 ال��ی 20 درص��د و ن��رخ 
 اجاره های تجاری در همین محدوده با شیب کمتر 

افزایش یافته اند. 
با این حال شاخص بهای مسکن اجاری در مناطق 

شهری نشان می دهد این شاخص در تاریخ مورد 
گزارش به عدد 168.7 رسید که نسبت به سه ماهه 
قبل معادل 1.9 درصد و نسبت به سه ماهه مشابه 

سال قبل 13.9 درصد افزایش یافت.

  کاهش عرضه رهنی منزل
اکنون اگرچه خبری از جهش و التهاب در اجاره بها 
نیس��ت، اما برخی موجران در نحوه دریافت رهن 
)پول پیش(، تح��ولات منفی ایج��اد کرده اند که 
ماحصل آن فش��ار هزینه ای تازه ای به مستاجرها 

وارد می کند.
 به گ��زارش اصفهان زیب��ا درح��ال حاضر حجم 
فایل ه��ای »رهن کام��ل« در بنگاه ها نس��بت به 
یک س��ال قبل کاهش پیدا کرده و از هر 10 فقره 

آپارتم��ان اج��اره ای، حداکثر 4 موج��ر حاضر به 
دریافت 100درصد اجاره بها به ش��کل پول پیش 
است. از طرفی، سهم وزنی رهن در سبد اجاره بها 
که تا قب��ل از کاهش نرخ س��ود بانک��ی، به بالای 
60درصد رسیده بود، هم اکنون کاهش پیدا کرده و 
در عمده فایل ها، نیمی از بهای کل اجاره به صورت 
اجاره ماهیانه و نیمی دیگر به شکل رهن، از طرف 

موجران تعیین می شود.
»پول پیش« نقطه حس��اس بازار اجاره محسوب 
می شود و از آنجا که بنیه مالی عمده مستاجرها، با 
پرداخت رهن بیشتر در ازای اجاره ماهیانه کمتر، 
تناسب حداکثری دارد، هر نوع تغییر در وزن رهن 
و مقدار ریالی مبل��غ رهن، پرداخ��ت اجاره بها را 

سخت تر می کند.
درحال حاضر، علاوه ب��ر تغییر ناگهان��ی در وزن 
»رهن« برخی موجران فرمول تبدیل اجاره ماهیانه 
به پول پی��ش را نیز تغیی��ر داده ان��د و علت آن را 
کاهش س��ود بانکی و عدم صرفه س��پرده گذاری 

یکساله در بانک عنوان می کنند.

  افزایش خفیف مراجعه به بنگاه ها
براساس بررس��ی میدانی که از سوی اصفهان زیبا 
صورت گرفت، مراجع��ه به بنگاه ها ب��رای خرید 
و فروش و همچنی��ن اجاره در تیرماه نس��بت به 
خردادماه و بعضا نس��بت به مدت مشابه سال قبل 
افزایش یافت��ه و بنگاه داران دلی��ل آن را افزایش 
 خ��وش بینی ها نس��بت به آین��ده تواف��ق و رفع 

تحریم ها و بهبود انتظارات می دانند.
 با این ح��ال در بخش تج��اری همچن��ان تقاضا 
 نزولی است و در منطقه نظر و حکیم نظامی برخی 
 مغ��ازه ه��ا از تمدی��د مج��دد ق��رارداد خ��ود 

انصراف داده اند.

خبر اول
تغییر الگوی رهن به اجاره در اصفهانگروه اقتصاد

 در پرداخت خمس به س��ادات )س��هم س��ادات( چگون��ه باید متوسط رشد اجاره بها به زیر تورم رسید
عمل کرد؟

حضرت آیت الله خامن�ه ای: امر آن با حاکم اس�ت و باید 
آن را مجتهد جامع الش�رایط تس�لیم کنند و یا با اذن او 

به سید بدهد. 

اهداف میانی مطلوب 
در تحقق اقتصاد مقاومتی

 مهم ترین اهداف میانی مطلوب در تحقق اقتصاد مقاومتی را می توان 
چنین بر شمرد:

1- تامین صحیح و مطلوب نیازهای مادی در عرصه اقتصاد
 2- دستیابی به رفاه نسبی اقتصادی به همراه تامین آسایش در زندگی

 3- رویک��رد عملی جامعه ب��ه خودکفایی و اقتدار مل��ی در عرصه 
اقتصادی

 4- گس��ترش اس��تقلال اقتصادی و توانمندی کمی و کیفی تولید 
در جامعه

 5- گسترش انگیزه های سالم و معنوی در فعالیت های اقتصادی 
۶- تقویت رویکرد عملی جامعه انس��انی به اصلاح الگوی مصرف و 

بهینه سازی آن برای غلبه بر تنگناها و فشارهای اقتصادی بیگانگان  

احکام
گروه اقتصاد

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

10 درصد تخم مرغ کشور 
در استان اصفهان تولید می شود

معاون بهبود تولیدات دامی س��ازمان جهاد کش��اورزی اصفهان 
 گفت: 10 درص��د تخم مرغ کش��ور در اس��تان اصفه��ان تولید 
می شود. امیر حس��ین افیونی با اش��اره به اینکه سال گذشته در 
اس��تان اصفهان 92 هزار تن تخم مرغ در 165 واحد تولید ش��د، 
 افزود: ظرفیت 9 میلیون قطعه مرغ تخم گذار در اس��تان اصفهان 

وجود دارد.
 وی با اشاره به اهمیت توجه به زنجیره های تولیدات دامی گفت: 
لازم اس��ت زنجیره تولید مرغ تخ��م گذار و م��ادر تولیدات خود 
را منسجم تر در س��طح کش��ور و جهت صادرات عرضه کند. وی 
برخورداری از برند تخم مرغ شناس��نامه دار در استان اصفهان را 
یک فرصت دست یافتنی خواند و افزود: این موضوع با همت همه 
تولیدکنندگان محقق خواهد ش��د. گفتنی است تولید تخم مرغ 

در استان در سال 93 نزدیک به 10هزار تن افزایش داشته است.

روایت نوبخت از کسری 
52 هزار میلیارد تومانی بودجه ۹۴

محمدباق��ر نوبخت در س��ی و دومین اجلاس روس��ای آموزش و 
پرورش سراسر کش��ور گفت: بودجه س��ال 94 دولت 236 هزار 
میلیارد تومان است، اما مجلس دولت را موظف کرد به جای 236 
هزار میلیارد تومان در شش ماهه اول براساس 220 هزار میلیارد 
تومان اعتبارات را تخصیص دهد حتی دریافت 220 میلیارد تومان 
نیز قابل تحقق نیست. نوبخت افزود: در 5 ماهه اول سال 53 درصد 
تحقق منابع ص��ورت گرفت و دولت با رقم نص��ف بودجه در حال 
اداره کشور اس��ت پیش بینی ما برای پایان سال تحقق 184 هزار 
میلیارد تومان است و براین اساس برنامه ریزی کرده ایم. وی اظهار 
داش��ت: از این 184 هزار میلیارد تومان 147 هزار میلیارد تومان 
 اعتبارات هزین��ه ای، 30 هزار میلیارد توم��ان اعتبارات عمرانی و

 7 هزار میلیارد تومان برای سررسید اوراق است.

اخبار

 رونمایی از قراداد آتی و اختیار معامله 
سبد سهام در بورس به زودی

فروش استقراضی سهام
 راه اندازی می شود

علی عباس کریم��ی، معاون تحقیق و توس��عه بورس 
ته��ران گف��ت:  در نخس��تین اق��دام دس��تورالعمل 
قرادادهای آتی س��بد س��هام که به اصطلاح فیوچرز 
ش��اخص نام برده می ش��ود، تا 2 هفت��ه آینده جهت 

تصویب به سازمان بورس ارسال خواهد شد.
 وی افزود: ق��رارداد آتی س��بد س��هام مش��ابه معاملات 
 ق��رارداد آت��ی س��هام عم��ل ک��رده با ای��ن تف��اوت که 
 پای��ه ق��رارداد آت��ی س��بد س��هام ی��ا ش��اخصی 
 مجموعه ای از س��هام شرکت ها در سبد س��رمایه گذاری 

)پرتفوی( است.
  به گفته این مقام مس��وول در قرارداد آتی سبد سهام 
برحسب حاش��یه س��ود )مارجین( شناس��ایی شده 
 از س��وی س��رمایه گذار می تواند از اه��رم مالی لازم 

استفاده کند. 
به عبارتی اگر معامله گر در قرارداد آتی سهام قادر به 
 شناسایی س��ود 20 درصدی باش��د، می تواند از اهرم 
5 مرتبه ای در این معاملات اس��تفاده کند، بر همین 
اس��اس نیز در قراردادهای آتی س��بد س��هام نیز این 

موضوع قابل انجام است.
 کریمی از تصمیم بورس برای راه اندازی قرارداد اختیار 
معامله س��هام و س��بد س��هام )OPTION( پس از 
قراردادهای آتی شاخصی یا سبد سهام نیز سخن گفت 
و افزود: دس��تورالعمل قرارداد اختیار معامله سهام از 
سوی سازمان بورس به تصویب رسیده و درحال حاضر 
زیرساخت های نرم افزاری و فناوری این ابزار در دست 

بررسی و آماده سازی است.
 از ای��ن رو ب��ه مح��ض راه ان��دازی ق��رارداد اختیار 
معامل��ه س��هام بلافاصل��ه ق��رارداد اختی��ار معامله 
 س��بد س��هام و ی��ا ش��اخصی نی��ز ب��ه کار گرفت��ه 

خواهد شد.

س��یمون هنری، مدیر مالی شرکت ش��ل گفت:در صورتی که 
تحریم ها علیه ایران آنگونه که انتظار می رود، تا اواخر امس��ال 
برداشته ش��ود، این ش��رکت علاقه مند به پروژه های معمول 
گازی در این کشور است. وی افزود: اما شل انتظار ندارد براساس 
قالب قراردادی جدید ایران قراردادهای س��ریع و آسانی بسته 
شود و برداشت س��ود قابل توجه از پروژه های بالادستی در این 
 کشور احتمالا س��ال ها بعد امکان پذیر خواهد بود. شل یکی از 

ش��رکت های بزرگ نفتی جهان اس��ت که در م��اه های اخیر 
مذاکراتی را برای ورود به پروژه های انرژی ایران با مقامات این 
کشور برگزار کرده است. وی افزود: »ایرانی ها مذاکره کنندگان 
خوبی هستند، هر کس که فکر می کند ما قرار است به یکباره 
به موقعیتی فوق العاده دست بیابیم و قراردادهایی عالی منعقد 
کنیم که در طی 12 ماه تغییری ایجاد کند... به نظرم اندکی کم 
تجربه و خام است. این کار آسان نخواهد بود و زمان خواهد برد«. 

کن باستون، وزیر مواد غذایی و کشاورزی استرالیا و سفیر ایران در 
کانبرا خواستار تقویت همکاری دوجانبه در زمینه تجارت گوشت 
و صادرات گوسفند اس��ترالیا به ایران شدند. سایت استرالیایی 
ویکلی فارم طی گزارشی با اشاره به ملاقات این دو مقام ایرانی و 
استرالیایی خاطرنشان کرد: تجارت میان ایران و استرالیا در زمینه 
صادرات گوسفند تقویت خواهد شد. پیش از این، ایران یکی از 
واردکنندگان عمده گوسفند به استرالیا بوده است و سالیانه حدود 

3 میلیون گوسفند از این کشور وارد می کرده است، اما این تجارت 
حدود 4 دهه پیش متوقف شد. این گزارش با اشاره به جمعیت 80 
میلیونی ایران نوشت، در حال حاضر، ظرفیت صادرات سالیانه یک 
میلیون گوسفند به ایران وجود دارد. وزیر مواد غذایی و کشاورزی 
استرالیا با ابراز تمایل نسبت به سفر به ایران گفت:در صورت احیای 
دوباره بازار ایران، این کشور می تواند به عنوان بازاری مهم برای 

استرالیا در نظر گرفته شود.  

ش��رکت هواپیمایی اتریش ایرلاینز که زیرمجموعه لوفت هانزا 
است، آمادگی دارد در آینده ای نزدیک خدماتش در ایران از جمله 
پرواز به شهرهای اصفهان و شیراز را گسترش دهد. این شرکت 
هواپیمایی درحال حاضر پروازهای روزانه به تهران دارد. با این همه 
رویترز به نقل از مدیر مالی اتریش ایرلاینز از آمادگی این شرکت 
برای توسعه فعالیتش در ایران خبر داد. هاینس لاخینگر، مدیر 
مالی این شرکت در یک کنفرانس مطبوعاتی اعلام کرد: ما روابط 

خوبی با ش��رکایمان در ایران داریم و تحولات جاری در ایران را 
برای خود مثبت ارزیابی می کنیم. زمانی که فرصت های اقتصادی 
امیدوارکننده در این کشور ایجاد ش��وند، ما در میان نخستین 
شرکت هایی خواهیم بود که از آنها بهره برداری می کنیم. وی در 
ادامه افزود: اتریش ایرلاینز در حال حاضر س��رگرم بررسی آغاز 
پروازهایی به اصفهان و شیراز است که در مرکز ایران قرار دارند و 

هر یک حدود 1.5 میلیون نفر جمعیت دارند.  

اسحاق جهانگیری در جلسه برنامه جامع اصلاح نظام بانکی و 
توسعه بازار اولیه سرمایه با اشاره به دستور رییس جمهور مبنی بر 
تدوین برنامه جامع اصلاح نظام بانکی و توسعه بازار اولیه سرمایه 
افزود: تدوین این برنامه و نیز تسویه بدهی دولت به پیمانکاران از 
تعهدات قطعی دولت اس��ت که باید برای انجام آن راهکارهای 
اجرایی تدوین کنیم. وی با یادآوری اینکه پس ازدس��تور دکتر 
روحانی، موضوع اصلاح نظام بانکی به یک انتظار عمومی تبدیل 

شده، افزود: اصلاح نظام بانکی و تس��ویه بدهی ها، مورد تاکید 
دولت و شخص رییس جمهور است که حتما انجام خواهد شد. 
جهانگیری از دستگاه های س��تادی اقتصادی دولت خواست تا 
جلسه آتی، جمع بندی نهایی خود را ارائه کنند تا بتوان یک برنامه 
زمانبندی برای اجراتدوین کرد. در این جلسه رییس کل بانک 
مرکزی نیزگفت:اجرای این کارنیازمندانضباط وتدوین یک برنامه  

میان مدت است تا بتوانیم به اهداف تعیین شده دست یابیم.

گسترش پروازهای غول  پیکرترین ایرلاین اروپا در اصفهان  ابراز تمایل شل برای ورود به پروژه های گازی ایران

تسویه بدهی دولت به پیمانکاران قطعی استاسترالیا خواستار صادرات گوسفند به ایران

مدیرمالی شرکت هواپیمایی اتریش ایرلاینز اعلام کرد؛ مدیر مالی شل مدعی شد؛

معاون اول رییس جمهور:وزیر کشاورزی استرالیا مطرح کرد؛
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در پرداخت خمس به سادات )سهم س��ادات( چگونه باید عمل ??
کرد؟

حضرت آیت الله خامن�ه ای: امر آن با حاکم اس�ت و باید 
آن را مجتهد جامع الش�رایط تس�لیم کنند و یا با اذن او 

به سید بدهد. 

احکام
گروه اقتصاد

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

???
???

اطلاعیه منطقه پانزده شهرداری اصفهان )خوراسگان(  اطلاعیه منطقه نه شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 15 شهرداری اصفهان )خوراسگان(  روابط عمومی منطقه 9 شهرداری اصفهان

نظر به اینکه کل حق کس�ب و پیش�ه و س�رقفلی یک باب مغازه به پلاک ثبتی - بخش 5 
ثبت اصفهان متعلق به آقای احمد بدیعی گورتی فرزند حیدر واقع در خیابان جی شرقی 
مقابل کارخانه قند جنب فضای سبز در مسیر طرح عمرانی آزادسازی گذر ورودی شهرک 
مروارید قرار دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون معوض تاکنون توافق 
قطع�ی حاصل نگردیده لذا با توجه به ضرورت اجرای ط�رح و برابر تبصره 4 ماده واحده 
قان�ون نحوه تقوی�م ابنیه و ام�لاک و اراضی مورد نیاز ش�هرداری مص�وب 28 آبان 1370 
بدینوس�یله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه 
از تاریخ نش�ر این آگهی نس�بت به معرفی یک نفر کارش�ناس به عنوان معتمد و پنج نفر 
کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه 15)خوراسگان( واقع در خیابان جی 
ش�رقی، ش�هرداری منطقه 15 اقدام نمایند. لازم به ذکر است که کارشناسان می بایست 
جزء کارشناسان رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان بوده و در مهلت 

قانونی تعیین شده معرفی گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

 نظ�ر به این که باغ محص�ور به پلاک ثبتی 25/281 بخش 14 ثبت اصفهان به کد نوس�ازی
 39-19128 متعل�ق ب�ه آقای مرتضی پ�ور عجم در طرح پارک به�اران واقع در خیابان آیت اله 
اشرفی اصفهانی کوچه گلنثار )24/1( قرار دارد. با توجه به اینکه توافقی حاصل نگردیده، لذا 
به جهت   ضرورت اجرای طرح و برابر ماده واحده قانون نحوه تقویم ابنیه و املاک و اراضی 
مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370 بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی 
ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نش�ر این آگهی نس�بت به معرفی یک 
نفر کارشناس به عنوان معتمد و پنج نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری 
منطق�ه 9 واق�ع در خیابان می�رزا طاهر اقدام نمایند. لازم به ذکر اس�ت که کارشناس�ان 
می  بایس�ت جزء کارشناسان رسمی دادگستری اصفهان  و متخصص در رشته کشاورزی 

بوده و در مهلت قانونی تعیین شده معرفی گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی به کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.



استاد دانشگاه شهید بهشتی گفت: حمایت از نقد کتاب از وقوع بسیاری از بی اخلاقی ها 
در حوزه نشر پیشگیری می کند و در رشد و ارتقای کتاب موثر است. امیرعباس داوودی 
در گفت وگو با ایرنا افزود: نقد کتاب این امکان را فراهم می کند تا در تولید و بررسی آثار 
توجه و دقت بیشتری شود. وی اظهار داشت: یکی از اشکالات حوزه نشر این است که آثار 
تالیفی دارای غلط های ویرایشی و محتوایی زیادی بوده و مشکلاتی را به وجود می آورد.

داوودی اضافه کرد: برخی از کتاب ها در حوزه دین و یا سفارشی را نمی توان نقد کرد و 
این موارد باعث شده فرهنگ نقادی درباره کتاب در جامعه از جایگاهی برخوردار نباشد.

این استاد دانشگاه تصریح کرد: جامعه ما ظرفیت پذیرش نقد و شنیدن صداهای مخالف 
را ندارد و همه انتظار دارند در نقد کتابش��ان تنها تعریف بش��نوند، اما ارزش صداهای 
مخالف بیشتر است و سبب رشد، بهبود کتاب و افزایش نرخ مطالعه در کشور می شود.

این استاد دانشگاه، نقد امروز را در مقایس��ه با نقد دیروز بسیار متفاوت دانست و افزود: 
 در گذشته، نقد بخشی از پروسه تالیف بود که گاهی اوقات، مولف این وظیفه را بر عهده 
می گرفت، اما امروزه در کنار تمام مسائلی که وجود دارد با پدیده نامطلوبی تحت عنوان 

نقد ژورنالیستی یا نقد خشن مواجه هستیم.

علی محمد مودب معتقد اس��ت به جای پیگیری حق کتاب از رس��انه ملی باید به دنبال 
توجه و نگاه جدی به کتاب در مراجع بالاتر از رسانه ملی و در نگاه و تفکر سیاست گذاران 
فرهنگی بود. علی محمد مودب، شاعر و منقد ادبی در گفت وگو  با مهر اظهار داشت: ما مدام 
پیگیریم که حق کتاب را از تلویزیون و رادیو بگیریم، در حالی که کتاب خودش بیشتر از این 
دو اهمیت دارد. اگر کتاب را مثلا آبی بدانیم که بخواهیم میان چند مزرعه تقسیم کنیم، 
یک مزرعه هم می شود رادیو و تلویزیون. وی ادامه داد: وقتی ما متن مکتوب جدی داشته 
باشیم، می توانیم رسانه جدی داشته باشیم. ما وقتی می توانیم» مختارنامه« بسازیم که 

پشتوانه مکتوب جدی برای آن داشته باش��یم. ما باید قبل از صدا و سیما و جای دیگری 
دنبال حق کتاب باشیم. 

مودب تصریح کرد: پرونده کتاب و سهمش از حضور در مجموعه های فرهنگی را باید در 
کلیت بودجه های کشور و نگاه مدیران فرهنگی کشور جستجو کرد. ما اگر می خواهیم 
کشور ما به معنای اصیل اسلامی رشد کند باید کتاب را قبل از صدا و سیما و بیشتر از آن 
ضریب بدهیم و بودجه و بعد از رسانه بخواهیم روی آن کار کند، اما درد این است که ما به 

کتاب اینگونه اهمیتی نمی دهیم و توجه به امر زیر ساخت سازی کتاب نداریم.

»جن گیر«  در تالار هنر اصفهان 

نمایش »جن گیر«  اثر ت��ازه گروه تئاتر دیگر این روزها در س��الن 
اصلی ت��الار هنر اصفهان بر صحنه اس��ت. این نمای��ش در فضایی 
کمدی و فانتزی اتفاق می افتد. در خلاصه داستان این نمایش آمده 
اس��ت: در یک خیاط خانه آقا و خانم جنابی مشغول تهیه و تدارک 
نمایشگاه لباس هستند که متوجه حضور موجوداتی تازه می شوند. 
 این موضوع زندگی آنها را تحت الشعاع قرار می دهد و باعث اتفاقاتی 
می ش��ود. عموم علاقه مندان می توانند برای تماشای این نمایش 
تا 16 مرداد ساعت 20:45 به تالار هنر اصفهان واقع در میدان لاله 

مراجعه کنند.  

توسط خانه ادبیات حوزه هنری استان اصفهان؛ 

برگزیدگان نهایی نخستین فراخوان 
داستان نویسی کوتاه اعلام شد 

برگزیدگان نهایی نخستین فراخوان داس��تان نویسی کوتاه از 
میان 75 اثر راه یافته به بخش نهایی انتخاب و معرفی ش��دند. 
پس از داوری نهای��ی، 26 اثر از 21 نویس��نده در این فراخوان 
شایسته تقدیر شناخت شدند که این آثار در دو کتاب با عنوان 
»من هم مثل تو« و » بهشت منتظر می ماند« به چاپ خواهد 
رسید. گفتنی است؛ در مجموع پس از اعلام فراخوان داستان نویسی 
کوتاه با موضوع خانواده در اس��فندماه 93 تعداد 528 اثر با این 
موضوع به دبیرخانه ارسال شد که در داوری نخستین، 75 اثر به 
بخش نهایی راه یافتند و 26 اثر نیز در پایان به عنوان برگزیده 

انتخاب شدند. 

گفت وگو  با  دکتر علی ربانی، عضو هیات علمی دانشگاه اصفهان سبد خبر

اگر دین تاخر زمانی  خود را جبران نکند، نمی توان انتظار افزایش سطح دینداری جوانان را داشت

استاد دانشگاه:

نقد در رشد کتاب موثر است
علی محمد مودب:

سیاست گذاری برای کتاب در جایی فراتر از رسانه ملی باید دنبال شود

گروه فرهنگ
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آمدن نهاده��ا و س��اختارهای اجتماعی جدید، 
بسیاری از وظایف و کارکردهای گذشته دین مورد 
تهدید جدی قرار گرفته اس��ت. همزمان با رشد 
صنعتی ش��دن جوامع و گس��ترش روند جهانی 
شدن، انس��ان دیندار دنیای امروز نیز در زندگی روزمره 
خود پیوس��ته با دیگرانی روبه رو می شود که در زیست 
جهان های دیگری به سرمی برند و نمادها و تعاریف دینی 

او را تأیید نمی کنند و حتی گاهی آنها را انکار می کنند. 
یکی از پرس��ش هایی که درباره جوانان امروز جامعه ما 
مورد بررسی است، سنجش سطح دینداری دانشجویان 
 جامعه و عوامل موثر بر آن اس��ت و اینکه این میزان در

 سال های گذش��ته تا چه حد تغییر کرده است. بررسی 
 تغیی��رات ایجاد ش��ده در می��زان دینداری م��ی تواند 
موفقیت ها و کاستی های برنامه های اجرا شده در کشور 

ما که به ش��کل یک حکومت دینی اداره می شود را در 
حوزه مسائل دینی به ما نشان دهد. اهمیت این موضوع 
ما را بر آن داشت تا با یک کارشناس و پژوهشگر اجتماعی 
مس��ائل جوانان و جامعه به بحث و گفت وگو بپردازیم. 
آنچه که در ادامه می خوانید گفت وگوی اصفهان زیبا با 
دکتر علی ربانی، عضو هیات علمی گروه علوم اجتماعی 

دانشگاه اصفهان است.
شما روزانه با دانش�جویان زیادی در ارتباط 
هستید و در زمینه ابعاد مختلف زندگی آنها 
به خصوص میزان دینداریشان پژوهش هایی 
انجام داده اید. در حال حاضر سطح دینداری 

دانشجویان را چگونه می بینید؟
دینداری را به طور کلی در چند بعد بررس��ی می کنیم. 
بعد اول، بعد »مناسک دینی« اس��ت، مانند بجا آوردن 
فرائضی مانند نماز و یا روزه در ماه رمضان. بعد دوم، بعد 

»تجربی« است، به این معنی که انسان حضور در درگاه 
پروردگار را احساس می کند. بعد دیگر، بعد »پیامدهای 
 دینداری« اس��ت که ف��رد اعتقاد دارد که دی��ن باید در 
عرصه های مختل��ف زندگی وی حضور و تاثیر داش��ته 
باشد. با در نظرگیری همه این ابعاد، تحقیقات ما نشان 
می دهد که اکثریت جوانان دانش��جو در سطح بالایی از 
دینداری قرار دارند و به لحاظ جامعه ش��ناختی متدین 

به حساب می آیند.
دخت�ران دانش�جو دیندارت�ر هس�تند یا 

دانشجویان پسر؟
از بعد تجربه دینداری، یعنی تجرب��ه درونی دینداری، 
تحقیقات ما نشان می دهد که دختران دیندارتر هستند. 
ولی با وجود این، تفاوت ها بین دختران و پسران خیلی 

فاحش نیست.
این تفاوت چگونه قابل تحلیل است؟

 تفاوت بین دو جنس در میزان دین��داری، تا حد زیادی 
 باز می گ��ردد به ویژگی های ش��خصیتی و زیس��تی و 
جنبه های بیولوژیکی که خانم ها دارند و از جنبه عاطفی و 
احساسی قوی تر هستند و در نتیجه همین ویژگی توجه 

بیشتری به معنویت و دین دارند.
به نظر شما چه نسبتی بین رضایت از زندگی 

با دینداری وجود دارد؟
رضایت از زندگی دو بعد دارد؛ »عینی« و »ذهنی«. بعد 
ذهنی آن بیشتر مرتبط با عوامل درونی است که در نتیجه 
آن، هر چه شخص دارای شرایط بیرونی دشواری باشد باز 
هم از درون احساس نارضایتی ش��دیدی نمی کند. اما 
رضایت عینی، ناش��ی از عوامل بیرونی است که مبتنی 
بر عوامل رفاه است. تحقیقات ما نشان می دهد بعد عینی 
رضایت، یعنی بالا بودن س��طح رفاه، دینداری را کاهش 
می دهد و آنچه در دینداری بیش��تر تاثیر دارد، رضایت 

ذهنی و درونی است.
استفاده از رسانه هاي جمعي خارجی بر میزان 

دینداری دانشجویان تاثیری دارد؟
بله، بررسی های ما نشان می دهد هر چقدر فرد ارتباط 
بیشتری با رسانه های برون مرزی داشته است در سطح 
دینداری او تاثیر منفی داشته و از میزان تقیدات دینی او 

کاسته است.
به نظر شما دانشجویانی که نوگراترند از تقید 

دینی کمتری برخوردارند؟
تجدد گرایی و نوگرایی آن طور که به کار می رود، معادل 
مدرن بودن و توجه ب��ه معیارها و ارزش ه��ای امروزی 
و جدیدی اس��ت که در زندگی غربی ب��ه خصوص نوع 
آمریکایی آن جا افتاده است. این یک واقعیت انکار ناپذیر 
است که »ارزش های غربی« با »ارزش های سنتی« ما 
تمایز دارد. منظورمان از ارزش های سنتی، ارزش های 
مبتنی بر فرهنگ اسلامی و ایرانی است. البته این دو نوع 
ارزش، همپوشانی و ش��باهت فراوانی دارند، ولی اساسا 

هسته اصلی آنها متفاوت است.
منظورتان از هسته اصلی ارزش های غربی و 

سنتی چیست؟
ببینید، هسته اصلی ارزش های غربی و آمریکایی مبتنی 
بر لذت و منفعت اس��ت، ولی ارزش های م��ا بر خلاف 
این اس��ت. باز هم تحقیقات ما نش��ان داده که میل به 
تجددگرایی س��طح دینداری را در جوانان کاهش داده 

است.
بنابر این اینکه برخی از جوانان می گویند ما 
جنبه های خوب فرهنگ غرب را می گیریم و 
در عین حال به ارزش های سنتی خود پایبند 

می مانیم، در عمل ناشدنی است.
بله، عمدتا جوانان می خواهند بین ارزش های س��نتی 
و غربی تلفیقی به وجود بیاورند و ه��ر دو را در کنار هم 
حفظ کنند. البته عده ای هم به خیال خودشان این کار 
را به خوبی انجام داده اند، ولی از جهت منطقی این دو نوع 
ارزش با هم س��ازگاری ندارد. باز هم توجه داشته باشید 

که بحثمان پیرامون ارزش های غربی است، نه استفاده 
از تکنولوژی غرب که قابلیت تلفیق با ارزش های سنتی 

را داراست.
خیلی از جوانان احساس می کنند اسلام 
با شرایط جدید زمانه مطابقت کافی ندارد. 
به نظر شما راه حل برون رفت از این مساله 

چیست؟
البته باید به جوانان حق داد که چنین تلقی داشته باشند. 
شما می بینید که از طرفی هر روز تغییرات بسیار زیادی 
در شیوه زندگی بشر به وجود می آید و از آن طرف در قبال 
این تغییرات، برای به روز ک��ردن دین، یک تاخر جدی 
داریم که در نتیجه باعث شده دین آن طور که باید و شاید، 
پاسخگوی تغییرات زمانه نباشد. در اسلام مکانیسمی 
وجود دارد به نام »اجته��اد«. اجتهاد، قابلیت این را دارد 
که فقه شیعه را به یک فقه پویا تبدیل کند و این بر گردن 
فقهاست که تغییرات جدید را به فقه عرضه کنند و راهی 
برای انطباق آن تغییرات با نیاز های امروزی جوانان بیابند.
از منظر جامعه شناس�ی چطور می شود 
س�طح دین�داری جوان�ان را در فض�ای 

دانشگاه افزایش داد؟
همانطور که پیش از این بیان شد بر مبنای تحقیقات ما، 
سطح دینداری جوانان دانشجو بالاس��ت، ولی باز هم با 
معیارهای مورد نظر ما در دین فاصله دارد. به نظر من فقه 
باید تاخر خود را از زمان جبران کند، و الا نمی توان انتظار 

داشت که سطح تقید دینی جوانان افزایش یابد.
 امام خمینی )ره( در پیامی که بعدها به منشور روحانیت 
معروف شد فرموده بودند که مجتهدی که ظرف زمان و 
مکان خود را نشناسد و با نیاز های روز آشنا نباشد، مجتهد 
نیست که این خود بیانگر توجه جدی فقه ما به شناسایی 
نیازهای جدید و تطابق با آنهاست.  ما بر اساس این نیاز به 
یک فعالیت گسترده ای نیازداریم که مسائل و نیازهای 

جدید را با معیارهای دین انطباق دهد.
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آگهي مناقصه عمومي دو مرحله اي

شركت توزيع نيروي برق استان اصفهان 
 امور تداركات و انبارها

شركت توزيع برق استان اصفهان در نظر دارد اقلام و خدمات مورد نياز خود به 
شرح ذيل را ، از طريق مناقصه عمومي خريداري نمايد .

تاريخ برگزاري شماره مناقصهموضوع مناقصهرديف
مناقصه

ساعت برگزاري 
مناقصه

مبلغ 
 ضمانتنامه )ريال(

مناقصه تعميرات انواع 1
ترانسفورماتور

9/00270.000.000 صبح1414/9494/05/27

آگهی مناقصه 

آگهي تجديد مناقصه

جلال ربيعی- شهردار  ورنامخواست 

 شركت عمران شهر جديد فولادشهر

 

 
مدت دريافت اس�ناد مناقصه : از روز دوش�نبه مورخ 05/12 /94  تا پايان وقت اداري روز 
ش�نبه مورخ 94/05/17 در قبال فيش بانكي به مبلغ يكصد هزار ريال واريز ش�ده بحساب 

جاري سپهر صادرات به شماره 0101673314007  بنام شركت توزيع برق استان اصفهان
 مدت تحويل پيش�نهادات : از روزيكش�نبه مورخ 94/05/18  لغايت س�اعت 8/00  صبح روز

 سه شنبه مورخ 94/05/27 
محل تحويل پيشنهادات : اصفهان چهار باغ بالا خيابان شريعتي دبيرخانه شركت توزيع برق 

استان اصفهان
تضامين مورد قبول : پيش�نهاددهندگان مكلفند معادل مبلغ س�پرده شركت در مناقصه 
را بصورت ضمانت نامه بانكي معتبر يا فيش واريزي به حس�اب جاري س�پهر صادرات به 
شماره 0101673314007  بنام شركت توزيع برق استان اصفهان ارائه دهند . به پيشنهادات 
فاقد سپرده ، مخدوش و سپرده هاي كمتر از ميزان مقرر و چك شخصي ترتيب اثر داده 

نخواهد شد . 
ساير توضيحات : 

1-هزينه درج آگهي مناقصه در صفحات  داخلي روزنامه هاي جام جم اصفهان و اصفهان زيبا 
بعهده برنده مناقصه ميباشد.

2-مناقصه گران بايستي داراي تاييديه فني از توانير باشند . 
 3-داوطلب�ان م�ي توانند جهت كس�ب اطلاعات بيش�تر با ش�ماره تلف�ن 36273011-13 

داخلي  270 واحد مناقصات تماس حاصل نمايند.
4-اس�ناد و مدارك و اطلاعات كامل  اين مناقصه در  س�ايت  اينترنتي معاملات توانير به 
آدرس http://tender.tavanir.org.ir   قابل دسترسي ميباشد همچنين آگهي اين مناقصات 
در س�ايت پايگاه ملي مناقصات ايران به آدرس  http://iets.mporg.ir و س�ايت شركت 

توزيع برق استان اصفهان به آدرس WWW.epedc.ir  قابل دسترسي مي باشد . 
5-به پيشنهادات فاقد مهر و امضاء و يا مبهم و مشروط و مخدوش و يا بدون سپرده معتبر 
و يا لاك گرفته ش�ده با لاك غلطگير و يا پيش�نهاداتي كه پس از تاريخ تعيين ش�ده واصل 

گردد مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد.

شماره 94/3196/ص مورخ 94/5/7

1- موضوع مناقصه: اجراي كامل پايگاه بسيج، محوطه و ديوار محوطه مسجد محله E2 شهر جديد فولادشهر
2- مناقصه گزار: شركت عمران شهر جديد فولادشهر

3- مهلت و محل دريافت اس�ناد مناقصه: از تاريخ 94/5/10 تاپايان وق�ت اداری مورخ 94/5/17 و از طريق 
مراجعه به پايگاه اينترنتی WWW.OMRANFOOLADSHAHR.COM يا http://iets.mporg.ir و يا به شركت 

عمران شهر جديد فولادشهر به نشانی، بلوار ولی عصر- ميدان ولی عصر،تلفن:0315-2630161-5.
4- محل و زمان تسليم پيشنهاد قيمت و تاريخ گشايش آن: زمان تحويل پيشنهاد قيمت تا پايان وقت اداري 

مورخ 94/5/27 و زمان گشايش پاكتهاي پيشنهاد قيمت در تاريخ 94/5/28 مي باشد.
5- مبلغ برآورد : دو ميليارد و يكصد و نود و يك ميليون و پانصد و ش�انزده هزار و دويس�ت و پنجاه و نه 

)2,191,516,259( ريال بر اساس فهرست بهای ابنيه و تأسيسات برقي و مكانيكي سال 94.
 6- نوع و ميزان سپرده شركت در مناقصه: مبلغ يكصد و ده ميليون )110,000,000( ريال بصورت ضمانت نامه 
بانكی در وجه شركت عمران شهر جديد فولادشهر دارای حداقل اعتبار سه ماه و قابل تمديد به مدت سه 
ماه و يا فيش واريزی به حس�اب ش�ماره 2173690205004 سيبا بانك ملی بنام تمركز وجوه سپرده شركت 

عمران شهر جديد فولادشهر.
7- مدارك مورد نياز جهت دريافت اسناد به صورت حضوري: ارائه معرفينامه كتبي نماينده شركت.

تذكر: داشتن حداقل پايه پنج ساختمان و ابنيه )گواهينامه صلاحيت معاونت برنامه ريزي و نظارت راهبردي( 
جهت شركت در مناقصه الزامي است.

)نوبت دوم( 

ش�هرداری ورنامخواست در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی شهر  نسبت به مناقصه اجرای فاز 
اول پروژه پل زير گذر بلوار حاج آقا حسينی به مبلغ 3/500/000/000 ريال اقدام نمايد، متقاضيان می 
توانند جهت دريافت برگ شرايط تا پايان وقت اداری 94/05/22 به شهرداری ورنامخواست مراجعه نمايند. 

شرایط: 
الف( متقاضيان می بايست برگ مناقصه را به عنوان قبول كليه شرايط امضا نموده و به انضمام صرفا ضمانت 
نامه بانكی به مبلغ 175/000/000 ريال يا واريز نقدی به حساب 3100003486007 به نام شهرداری ورنامخواست 
تا پايان وقت اداری مورخ 1394/05/25 در پاكت )الف( و قيمت پيشنهادی خود را در پاكت )ب( به دبيرخانه 

محرمانه )حراست( شهرداری تحويل نمايند. 
ب( پيش�نهادات رسيده ساعت 14 روز دوش�نبه مورخ 94/05/26 در جلسه كميسيون عالی معاملات كه در 

محل شهرداری تشكيل خواهد شد باز و قرائت و نسبت به تعيين برنده اقدام خواهد شد. 
ج( برندگان اول و دوم و سوم مناقصه چنا نچه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب ضبط 

خواهد شد. 
د( شهرداری در رد يا قبول يك يا كليه پيشنهادات مختار می باشد. 

ه(  پرداخت هزينه های كارشناسی، آگهی درج شده در روزنامه،  و كليه هزينه های نقل و انتقال دفترخانه،  
دارايی و عوارض و ... به عهده برنده مناقصه خواهد بود. 

ی( به پيشنهادات مخدوش، مبهم و مشروط يا فاقد ضمانت نامه بانكی يا فيش واريز نقدی ترتيب اثر داده 
نخواهد شد. 



دكت��ر عباس��علي خادمي، ريیس دانش��كده 
دندانپزشكي طی سخنانی در سومین همايش 
سراسري آسیب شناسي دهان و فك و صورت 
ضمن اش��اره به اهمیت رشته آسیب شناسي 
و به ويژه تش��خیص به موقع ضايعات ماقبل 
بدخیم يا بدخیم دهان، فك و ص��ورت، از موفقیت 
دانش��كده دندانپزش��كی در ورودی های دستیاران 
خبر داد و گفت: اين دانش��كده موفق به كسب رتبه 
نخس��ت كش��وری در حوزه دستیاری ش��ده است. 
همچنین اين دانشكده با سه مركز تحقیقاتی، دارای 
100عضو هیات علمی شامل 23 دانشیار، 13 استاد 
و سايرين استاديار هستند كه 35 درصد آنها دارای 

ارتقای رتبه شده اند.

  سرطان  دهان و حلق؛ شش�مین سرطان 
شایع دنیا 

دكتر س��ید محمد رضوی، دبیر علم��ی همايش با 
اشاره به اينكه سرطان يكی از بزرگ ترين تهديدها 
به سلامت عمومی در جوامع توسعه يافته و عاملی رو 
به رشد در جوامع در حال توسعه است، اظهار كرد: 
در اين میان س��رطان هاي دهان و حلق، شش��مین 

سرطان شايع در دنیا هستند. 
وی با اس��تناد به گزارش ه��ا ب��روز 10-1 مورد از 
اين بیم��اري را به ازاي ه��ر 100 هزار نف��ر در بین 
كش��ورهاي مختلف عنوان كرد و اف��زود: در ايران 
ح��دود 2 در هر ي��ك صدهزار نف��ر مبتلا ب��ه اين 

بیماری هس��تند. و در تمام كش��ورها ب��ا بالا رفتن 
سن، افزايش می يابد به طوری كه 98 درصد موارد 
س��رطان هاي ناحیه حلق و دهان در بیماران بالاي 
60 سال رخ می دهد. اين معاون آموزشی و دانشیار 
گروه آسیب شناس��ی دهان، دانشكده دندانپزشكی 
علوم پزشكی اصفهان بیان داشت: از جمله ريسك 
فاكتورهاي س��رطان ده��ان را می توان ب��ه عوامل 
قومی نژادي، پیش زمینه هاي خانوادگی و ژنتیكی، 
خطرات شغلی، اس��تعمال دخانیات، مصرف الكل، 
عفونت هاي باكتريال، عفونت هاي ويروس��ی، رژيم 

غذايی و مصرف دهانشويه هاي الكلی اشاره كرد. 
وی با اشاره به ش��ايع ترين محل هاي سرطان دهان 
كه زبان و كف دهان است، يادآور شد: بیمار معمولا  
از عارضه خاصی در مراحل اولیه ش��كايت ندارد، اما 
وجود زخم بیش از دو هفته در ناحیه دهان كه علت 
خاصی مثل پركردگی لب پري��ده، افت دهانی، گاز 
گرفتن و... نداشته باشد ممكن است ضايعه مشكوک 

به بدخیمی باشد. 
رضوی به علل زمینه س��از يا ايجادكننده س��رطان 
دهان كه عوامل متع��ددي مثل عوامل ارثي، عوامل 
تغذيه اي، عوامل بیولوژيكي مثل ويروس ها، عوامل 
فیزيكي و شیمیايي دخیل است، اشاره كرد و افزود: 
دو عامل مه��م و اصلي كه از بقیه اهمیت بیش��تري 

دارند مصرف دخانیات و مصرف الكل است.
وی با اظهار تاسف از افزايش مصرف دخانیات در بین 
جامعه و پايین آمدن سن در اس��تعمال آن، عنوان 

كرد: متاس��فانه اخیراً در بین م��ردم ما به خصوص 
جوانان قلیان رايج است و باور عمومي اين است كه 
نسبت به س��یگار ضرر كمتري دارد ولي بايد گفت 
هر بار كش��یدن قلیان برابر با حدود 20 نخ سیگار و 
بنابراين به همان میزان در بروز ضايعات و تغییرات 

بافت دهان نیز تاثیر دارد.
معاون آموزشی دانشكده دندانپزش��كی ادامه داد: 
در واقع بايد گفت نقش دخانیات و مصرف سیگار و 
قلیان در بروز سرطان دهان يك نقش ثابت شده اي 
اس��ت. به گفته وی با وجود پیشرفت هاي وسیع در 
جراحی، راديوتراپی و ش��یمی درمانی دوره حیات 
پنج س��اله براي سرطان دهان نس��بت به دهه هاي 
قبل بهتر نشده اس��ت و در حدود  55 درصد است 
حال آنكه با تش��خیص س��ريع و در مراحل ابتدايی 
تا حد زيادي می توان وضعیت حیات پنج س��اله را 

بهبود بخشید. 
دبیر علمی همايش ادامه داد: چنانچه نش��ان داده 
ش��ده اس��ت در صورت تش��خیص زود هنگام اين 
ش��اخص به 80 درص��د می رس��د و در مطالعه اي 
در ايران مش��خص ش��د كه در زمان تشخیص 59 
 درصد سرطان های حفره دهان در مرحله پیشرفته

 بوده اند. 
وی كش��ف زود هن��گام س��رطان ده��ان از طريق 
تش��خیص ضايعات پی��ش بدخیمی، و شناس��ايی 
افراد در معرض خطر ) افراد بالای 40 سال با سابقه 
مصرف سیگار و الكل و يا سابقه خانوادگی سرطان 

ده��ان و...( در حال حاض��ر بهتري��ن روش جهت 
كنترل و كاهش مرگ و میر و ناتوانی هاي ناش��ی از 

سرطان هاي دهان است.

  ض�رورت آگاه�ی بیش�تر 
دندانپزشکان و مردم

در ادامه دكتر بهاره طحانی، استاديار 
گ��روه دندانپزش��كی جامعه نگ��ر 
دانشكده دندانپزشكی علوم پزشكی 
اصفهان گفت:دندانپزشكان به علت 
آشنايی با س��اختار دهان و احتمال 
دخال��ت بیش��تر در معاين��ه دهان و 
دن��دان مبتلاي��ان در موقعیتی ويژه 

قرار دارند. 
وی ب��ا اش��اره ب��ه اينك��ه مطالعات 
مختلفی نش��ان داده اس��ت توانايی 
دندانپزشكان در تشخیص زودهنگام 
علائم و نشانه ها تا حد زيادي منوط به 
سطح دانش و آگاهی آنها در خصوص 
ضايعات سرطانی است، تصريح كرد: 
با اين وجود مش��خص شده است كه 
بعضا آگاهی دندانپزش��كان از علائم 
تشخیصی،  علت بیماري و پروسه هاي 

درمانی كافی نیست. 
طحانی عنوان كرد: در مطالعه انجام شده در اصفهان 
توسط نويس��ندگان مقاله حاضر در س��ال90 تنها 
حدود40 درصد دندانپزش��كان آگاه��ی قابل قبول 
در خصوص نش��انه ها و عوامل خطر سرطان دهان 
را داش��تند كه در واقع همین موضوع باعث شد در 
برنامه های بازآموزی دندانپزشكان و كنگره آسیب 
شناسی تمركز ويژه ای روی موضوع سرطان دهان و 

افزايش آگاهی دندانپزشكان صورت بگیرد.   
وی به نقش م��ردم در اين زمینه هم اش��اره كرد و 
بیان داش��ت: عموم مردم نیز دارای نقش بس��زايی 
در تش��خیص زودهن��گام ضايعات بدخی��م دهانی 
و نیز پیش��گیری از آنها دارند. اين اس��تاديار گروه 
دندانپزش��كی جامعه نگ��ر عنوان ك��رد: در مطالعه 
ديگری در اصفهان توسط نويسندگان مقاله حاضر 
در سال 93، تنها حدود 50 درصد مردم از احتمال 
سرطان در ناحیه دهان اطلاع داشتند و میزان آگاهی 
آنها از عوامل خطر، نشانه ها و درمان ضايعات بدخیم 
پايین بود )به طوری كه میانگین نمره آگاهی 4/5 از 
13 شد و بالای 80 درصد از مردم اطلاعی در مورد 
علائم اولیه ضايعات بدخیم، جايگاه شايع درگیری و 

عوامل خطر نداشتند. 
وی يادآور ش��د: اين مطالعه ضرورت اطلاع رسانی 

به عامه مردم در خصوص اين بیم��اری را از طريق 
رس��انه های جمعی و مراكز دندانپزش��كی در كنار 

افزايش آگاهی دندانپزشكان را گوشزد می كند. 

  کاربردسلول های بنیادی در 
ایجاد بافت دندان 

دكتر محمد حس��ین نصر اصفهانی، 
ريیس پژوهش��كده رويان و از ديگر 
سخنرانان حاضر نیز در اين همايش 
به معرفی سلول های بنیادی پرداخت 
و گفت: سلول های بنیادی به عنوان 
منبع��ی ب��ا قابلی��ت خ��ود نوزايی و 
 دارای امكان تمايز به ساير سلول ها، 
چش��م اندازهای همراه با زوال بافتی 

ترسیم كرده است.
وی ادامه داد: احتمال وسوسه انگیز 
احیای مجدد ساختار و حیرت انگیزی 
در درمان بیماری های آس��یب ديده 
در بیمار ی هاي��ی از جمل��ه آلزايمر، 
پاركینس��ون، آس��یب های نخاعی، 
ضايعات ده��ان و  عملك��رد طبیعی 
باف��ت دن��دان، دياب��ت ه��ا، و... به 
كمك طب ترمیمی س��بب گسترش 

مطالعات در حوزه سلول های بنیادی شده است.
نصر اظهار كرد: س��لول های بنیادی ب��ه طور كلی 
دارای دو منشأ هس��تند يكی س��لول های بنیادی 
جنینی  Embryonic Stem Cells  كه خاصیت 
تبديل به هر نوع سلول را در بدن دارند و سلول های 
بنیادی بالغ)Adult Stem Cells ( مس��تقر در 
برخی بافت ها نظیر مغز استخوان، پالپ دندان، بافت 
چربی و مغز كه قادرند به سلول های بالغ همان رده 

تبديل شوند. 
وی عنوان كرد: خون بندناف، منبع ثابت شده ای از 
سلول های بنیادی بالغ است كه در حال حاضر برای 
درمان بسیاری از بیمار ی ها استفاده می شود. ضمنا  
طی سال های اخیر س��لول های بنیادی مزانشیمی 
بالغ در چندين بافت دهانی و آرواره ای شناس��ايی 

شده اند. 
نصر اصفهانی خاطرنش��ان كرد: دسترس��ی آسان، 
قدرت تكثیری بالا و توانايی تمايز به انواع سلول   های 
متعدد از جمله استخوان، عضله، عصب، غضروف و 
چربی، اين سلول ها را به يكی از امیدوار كننده ترين 
سلول ها برای استفاده در سلول درمانی تبديل كرده 
اس��ت. وی افزود: علاوه براي��ن، درمان های باززايی 
برپايه س��لول های بنیادی، علاق��ه و توجهات رو به 

افزايشی را در دندانپزشكی به وجود آورده اند.

فرهاد فروغی، مسوول دفتر كانون هموفیلی در نشست خبری حمايت از بیماران هموفیلی 
با اشاره به شعار امسال مبنی بر همدلی و همزبانی دولت و مردم، اظهار امیدواری كرد كه 
با برداشتن تحريم ها تحريم داروهای هموفیلی هم برداشته و مشكل دارويی اين بیماران 
رفع شود.وی به فعالیت های گسترده ای كه در هفته حمايت از بیماران هموفیلی داشتند 
اشاره كرد و گفت: اين فعالیت ها با بازخورد خوبی رو به رو شده است.آمارهای به دست آمده 
از بیماران هموفیلی از ديگر بیانیه های مسوول كانون هموفیلی است كه وی در خصوص 

آن اعلام كرد: در حال حاضر 700 بیمار مبتلا به هموفیلی در استان اصفهان و چهارمحال 
 و بختیاری هست كه 600 نفر از آنها شناسايی شده و در اينجا برای آنها پرونده تشكیل

 داده ايم. فروغی با بیان اينكه از اين تعداد 315 نفرشان هموفیلی A و به عبارت ديگر از 
نوع شديد دارند در عین حالی كه 184 نفر با شدت بیشتری از اين بیماری برخوردارند، 
اظهار كرد: در اين بین تعداد مردان مبتلا بیشتر از زنان است به طوری كه 312 نفر از آنها 
مرد و سه  نفرشان زن هستند.وی ادامه داد: هموفیلیB نیز 75 نفر را به خود اختصاص 

داده است كه 52 نفر از نوع شديدتر هستند. و از اين تعداد 73 نفر مرد و دو نفر خانم به اين 
بیماری مبتلا هستند.اين مسوول دفتر كانون هموفیلی همچنین گفت: بیماران دارای 
اختلالات پلاكت نیز 34 نفرند كه 30 نفر از آنها مرد و چهار نفرش��ان زن هستند و 51 
نفر هم مبتلا به ساير اختلالات اين بیماری هستند.وی در ادامه به مشكلات مبتلايان 
به هموفیلی اشاره كرد و گفت: بحث فیزيوتراپی و به ويژه بحث اشتغال و از كارافتادگی 
از مهم ترين مش��كلات اين بیماران اس��ت. به طوری كه مبتلايان به هموفیلی معمولا 

بعد از 10، 15 سال دچار از كارافتادگی شده و معلولیت شان تشديد می شود.اما اين در 
حالی است كه هنوز ما با وجود پیگیری های مكرر و نامه نگاری ها و جلسات نتوانسته ايم 
مسوولان را متقاعد كنیم كه اين بیماری معلولیت زاست و به خاطر زود ازكارافتادگی، 
آنها نیاز به حمايت جدی دارند.فروغی با تاكید بر اينكه بیماران هموفیلی قشری مظلوم 
هستند، حمايت از آنها را ضروری خواند و اظهار امیدواری كرد كه بتوانند موضوع اشتغال 

و از كارافتادگی آنها را با كمك و حمايت مسوولان مربوطه برطرف كنند.

 مطالعه کردن کج روی ها را 
کاهش می دهد

بررسی ها نش��ان می دهد كس��انی كه روزانه حداقل دو ساعت 
مطالع��ه دارند علاوه بر اينك��ه عمر طولانی دارند، از س��لامت 
جسمی و روانی بیشتری نسبت به كس��انی كه مطالعه ندارند 

برخوردارند.
همچنین تحقیقات نش��ان داده افرادی كه اه��ل مطالعه اند از 
زندگی احس��اس رضايت بیش��تري دارند و كمتر به افسردگي 
دچار مي ش��وند. در اين تحقیق��ات از مطالعه ب��ه عنوان يكی 
از شیوه های مقابله با اس��ترس نام برده ش��ده و به كسانی كه 
استرس دارند توصیه می شود تا بیش��تر مطالعه كنند، چراكه 
هنگام مطالعه، مغز وقت كمتری برای رس��یدگی به مس��ائل 

حاشیه ای دارد.
 دكتر رضا صبور، روانشناس نیز يكی از راه های درمان كسانی كه 
از اختلالات روحی  روانی مزمن رنج می برند را مطالعه دانست 
و اظهار كرد: يكی از سرگرمی های دوران كودكی كه والدين به 
آن زياد هم توجه نمی كنند، مطالعه است. اين در حالی است كه 
مطالعه برای كودكان به آنها كمك ش��ايانی در حل مشكلات و 

كنار آمدن با سختی های دوران نوجوانی می كند.
وی با اظهار تاسف از اينكه امروزه با وجود فرصت مناسب برای 
مطالعه دانش آم��وزان، اغلب از اين امر مه��م اهمال می كنند، 
عنوان ك��رد:  س��رگرمی های فعل��ی دانش آموزان م��ا تنها به 

تلويزيون و فضاهای مجازی و اينترنتی اختصاص يافته است.
اين روانشناس علاقه به مطالعه را ريش��ه در كودكی دانست و 
تاكید كرد: والدين بايد فرزندانش��ان را از همان اول كودكی به 

مطالعه تشويق كنند. 
به گفته وی در دوران نوجوانی با توجه به تغییرات فیزيولوژيكی 
و روانی ذهن نوجوان بس��یار درگیر مسائل حاشیه ای می شود، 
از همین رو بی قراری، اضطراب، انح��راف و مواجه با تنش های 
روانی بسیار زياد می ش��ود و به همین خاطر محققان معتقدند 
كه از كودكی بايد به كودک انس و ارتب��اط با كتاب را آموخت 
تا در نوجوانی و هنگام رويارويی با مش��كلات مطالعه بتواند به 

او كمك كند. 
صبور مطالع��ه را نوعی ورزش ذهن خواند و خاطرنش��ان كرد: 
كسانی كه ذهن آرام و س��المی دارند دارای جسم سالمی هم 
هستند و ذهن آرام موجب می ش��ود تا هنگام مشكلات، ذهن 
شیوه ای منطقی را انتخاب كند. وی ادامه داد: فردی كه دارای 
ذهن آرامی است، اغلب به مشكلات به عنوان مساله ای قابل حل 

نگاه می كند و افكار منفی را از بین می برد. 

تامل
گروه جامعه در سومين همايش سراسري آسيب شناسي دهان و فك و صورت عنوان شد؛

کاهش 80 درصدی سرطان دهان با تشخیص زودهنگام
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کشف زود هنگام 
سرطان دهان از 
طریق تشخیص 
ضایعات پیش 
بدخیمی، و 
شناسایی 

افراد در معرض 
خطر  در حال 
حاضر بهترین 
روش جهت 

کنترل و کاهش 
مرگ و میر و 

ناتوانی هاي ناشی 
از سرطان هاي 

دهان است

آموزش

روش های صرفه جویی در مصرف آب 
در حال حاضر ك��ه با بح��ران آب روبه رو هس��تیم و به منظور 
پیش��گیری از تش��ديد بحران آب، مديريت پرتال مصرف آب 
س��ازمان آبفای اصفهان راهكارهای مفی��دی را ارائه كرده كه 

بدين قرار است:

  آشپزخانه و اماکن دیگر
- هنگام شستن ظروف با دست، نگذاريد آب آبكشی به هدر رود. 
از يك سینك برای شست وش��و و از سینك ديگر برای آبكشی 

استفاده كنید.
- برای شس��تن ظروف، آنها را در يك س��ینك پ��ر از آب قرار 
دهید. با اي��ن كار از ب��ه هدر رفتن آب نس��بت ب��ه حالتی كه 
 ظروف را با باز كردن مستقیم ش��یر آب می شويید، جلوگیری

 كرده ايد.
- با اس��تفاده از جارو، به جای شس��تن پیاده رو و ماشین رو با 
شیر آب، از به هدر رفتن حدود 300 لیتر آب در هر بار عملیات 

شست وشو جلوگیری كرده ايد.
- در طی روز، از يك لیوان مش��خص برای آب خوردن استفاده 

كنید. 
- موقع شستن لباس، متناسب با میزان آن آب مصرف كنید.

- ديگ و ماهی تابه را بگذاريد اول خیس بخورد، به جای اينكه 
شیر آب را روی آنها باز كنید. س��عی كنید داخل آن را با سیم 

ظرفشويی تمیز كنید.
- با نصب گرم كننده روی سینك آشپرخانه، آب مورد استفاده 
برای شس��ت وش��و را گرم كنی��د. با انج��ام اين كار ع��لاوه بر 
صرفه جويی در مص��رف آب، میزان هزينه گرمايی خانه ش��ما 

كاهش پیدا خواهد كرد.
- مدت زمان آبكشی ماش��ین لباسش��ويی خود را در صورتی 
كه جديد است، كاهش دهید. زيرا ماش��ین های جديد بهتر از 
ماش��ین های قديمی عملیات شست وش��وی لباس ها را انجام 

می دهند.
- با شستن ماشین خود روی چمن ها به چمن  ها نیز آب برسانید.

- با تمیز كردن درون سطل آشغال با پارچه نم، از مصرف حجم 
زيادی از آب، جلوگیری كنید.

- از يك آب پاش در هنگام شست وشوی ماشین استفاده كنید 
و در زمان شست وشو، شیر آب را ببنديد. با اين كار حدود 350 

لیتر آب صرفه جويی می شود.
-زمانی لباس هايتان را بش��ويید كه به اندازه كافی زياد ش��ده 
اس��ت. با اي��ن كار ماهیانه در ح��دود 2200 لیت��ر آب در ماه 

صرفه جويی می كنید.
- از اب��زارآلات مص��رف آب نظی��ر ماش��ین لباسش��ويی ن��و 
 اس��تفاده كنید. با اي��ن كار در هر ب��ار 70 لیت��ر صرفه جويی

 انجام داده ايد.
- از ماهی تابه مناسب برای پخت و پز استفاده كنید، ماهی تابه 

بزرگ نیاز به آب زياد دارد.

اشتغال و ازکارافتادگی، مهم ترین مشکل بیماران هموفیلی
در نشست خبری حمايت از بيماران هموفيلی تاکيد  شد؛

دكت��ر عباس��علي خادمي، ريیس دانش��كده 
دندانپزشكي طی سخنانی در سومین همايش 
سراسري آسیب شناسي دهان و فك و صورت 
ضمن اش��اره به اهمیت رشته آسیب شناسي 
و به ويژه تش��خیص به موقع ضايعات ماقبل 
بدخیم يا بدخیم دهان، فك و ص��ورت، از موفقیت 
دانش��كده دندانپزش��كی در ورودی های دستیاران 
خبر داد و گفت: اين دانش��كده موفق به كسب رتبه 
نخس��ت كش��وری در حوزه دستیاری ش��ده است. 
همچنین اين دانشكده با سه مركز تحقیقاتی، دارای 
100عضو هیات علمی شامل 23 دانشیار، 13 استاد 
و سايرين استاديار هستند كه 35 درصد آنها دارای 

ارتقای رتبه شده اند.

  سرطان  دهان و حلق؛ شش�مین سرطان 
شایع دنیا 

دكتر س��ید محمد رضوی، دبیر علم��ی همايش با 
اشاره به اينكه سرطان يكی از بزرگ ترين تهديدها 
به سلامت عمومی در جوامع توسعه يافته و عاملی رو 
به رشد در جوامع در حال توسعه است، اظهار كرد: 
در اين میان س��رطان هاي دهان و حلق، شش��مین 

سرطان شايع در دنیا هستند. 
وی با اس��تناد به گزارش ه��ا ب��روز 10-1 مورد از 
اين بیم��اري را به ازاي ه��ر 100 هزار نف��ر در بین 
كش��ورهاي مختلف عنوان كرد و اف��زود: در ايران 
ح��دود 2 در هر ي��ك صدهزار نف��ر مبتلا ب��ه اين 

بیماری هس��تند. و در تمام كش��ورها ب��ا بالا رفتن 
سن، افزايش می يابد به طوری كه 98 درصد موارد 
س��رطان هاي ناحیه حلق و دهان در بیماران بالاي 
60 سال رخ می دهد. اين معاون آموزشی و دانشیار 
گروه آسیب شناس��ی دهان، دانشكده دندانپزشكی 
علوم پزشكی اصفهان بیان داشت: از جمله ريسك 
فاكتورهاي س��رطان ده��ان را می توان ب��ه عوامل 
قومی نژادي، پیش زمینه هاي خانوادگی و ژنتیكی، 
خطرات شغلی، اس��تعمال دخانیات، مصرف الكل، 
عفونت هاي باكتريال، عفونت هاي ويروس��ی، رژيم 

غذايی و مصرف دهانشويه هاي الكلی اشاره كرد. 
وی با اشاره به ش��ايع ترين محل هاي سرطان دهان 
كه زبان و كف دهان است، يادآور شد: بیمار معمولا  
از عارضه خاصی در مراحل اولیه ش��كايت ندارد، اما 
وجود زخم بیش از دو هفته در ناحیه دهان كه علت 
خاصی مثل پركردگی لب پري��ده، افت دهانی، گاز 
گرفتن و... نداشته باشد ممكن است ضايعه مشكوک 

به بدخیمی باشد. 
رضوی به علل زمینه س��از يا ايجادكننده س��رطان 
دهان كه عوامل متع��ددي مثل عوامل ارثي، عوامل 
تغذيه اي، عوامل بیولوژيكي مثل ويروس ها، عوامل 
فیزيكي و شیمیايي دخیل است، اشاره كرد و افزود: 
دو عامل مه��م و اصلي كه از بقیه اهمیت بیش��تري 

دارند مصرف دخانیات و مصرف الكل است.
وی با اظهار تاسف از افزايش مصرف دخانیات در بین 
جامعه و پايین آمدن سن در اس��تعمال آن، عنوان 

كرد: متاس��فانه اخیراً در بین م��ردم ما به خصوص 
جوانان قلیان رايج است و باور عمومي اين است كه 
نسبت به س��یگار ضرر كمتري دارد ولي بايد گفت 
هر بار كش��یدن قلیان برابر با حدود 20 نخ سیگار و 
بنابراين به همان میزان در بروز ضايعات و تغییرات 

بافت دهان نیز تاثیر دارد.
معاون آموزشی دانشكده دندانپزش��كی ادامه داد: 
در واقع بايد گفت نقش دخانیات و مصرف سیگار و 
قلیان در بروز سرطان دهان يك نقش ثابت شده اي 
اس��ت. به گفته وی با وجود پیشرفت هاي وسیع در 
جراحی، راديوتراپی و ش��یمی درمانی دوره حیات 
پنج س��اله براي سرطان دهان نس��بت به دهه هاي 
قبل بهتر نشده اس��ت و در حدود  55 درصد است 
حال آنكه با تش��خیص س��ريع و در مراحل ابتدايی 
تا حد زيادي می توان وضعیت حیات پنج س��اله را 

بهبود بخشید. 
دبیر علمی همايش ادامه داد: چنانچه نش��ان داده 
ش��ده اس��ت در صورت تش��خیص زود هنگام اين 
ش��اخص به 80 درص��د می رس��د و در مطالعه اي 
در ايران مش��خص ش��د كه در زمان تشخیص 59 
 درصد سرطان های حفره دهان در مرحله پیشرفته

 بوده اند. 
وی كش��ف زود هن��گام س��رطان ده��ان از طريق 
تش��خیص ضايعات پی��ش بدخیمی، و شناس��ايی 
افراد در معرض خطر ) افراد بالای 40 سال با سابقه 
مصرف سیگار و الكل و يا سابقه خانوادگی سرطان 

ده��ان و...( در حال حاض��ر بهتري��ن روش جهت 
كنترل و كاهش مرگ و میر و ناتوانی هاي ناش��ی از 

سرطان هاي دهان است.

  ض�رورت آگاه�ی بیش�تر 
دندانپزشکان و مردم

در ادامه دكتر بهاره طحانی، استاديار 
گ��روه دندانپزش��كی جامعه نگ��ر 
دانشكده دندانپزشكی علوم پزشكی 
اصفهان گفت:دندانپزشكان به علت 
آشنايی با س��اختار دهان و احتمال 
دخال��ت بیش��تر در معاين��ه دهان و 
دن��دان مبتلاي��ان در موقعیتی ويژه 

قرار دارند. 
وی ب��ا اش��اره ب��ه اينك��ه مطالعات 
مختلفی نش��ان داده اس��ت توانايی 
دندانپزشكان در تشخیص زودهنگام 
علائم و نشانه ها تا حد زيادي منوط به 
سطح دانش و آگاهی آنها در خصوص 
ضايعات سرطانی است، تصريح كرد: 
با اين وجود مش��خص شده است كه 
بعضا آگاهی دندانپزش��كان از علائم 
تشخیصی،  علت بیماري و پروسه هاي 

درمانی كافی نیست. 
طحانی عنوان كرد: در مطالعه انجام شده در اصفهان 
توسط نويس��ندگان مقاله حاضر در س��ال90 تنها 
حدود40 درصد دندانپزش��كان آگاه��ی قابل قبول 
در خصوص نش��انه ها و عوامل خطر سرطان دهان 
را داش��تند كه در واقع همین موضوع باعث شد در 
برنامه های بازآموزی دندانپزشكان و كنگره آسیب 
شناسی تمركز ويژه ای روی موضوع سرطان دهان و 

افزايش آگاهی دندانپزشكان صورت بگیرد.   
وی به نقش م��ردم در اين زمینه هم اش��اره كرد و 
بیان داش��ت: عموم مردم نیز دارای نقش بس��زايی 
در تش��خیص زودهن��گام ضايعات بدخی��م دهانی 
و نیز پیش��گیری از آنها دارند. اين اس��تاديار گروه 
دندانپزش��كی جامعه نگ��ر عنوان ك��رد: در مطالعه 
ديگری در اصفهان توسط نويسندگان مقاله حاضر 
در سال 93، تنها حدود 50 درصد مردم از احتمال 
سرطان در ناحیه دهان اطلاع داشتند و میزان آگاهی 
آنها از عوامل خطر، نشانه ها و درمان ضايعات بدخیم 
پايین بود )به طوری كه میانگین نمره آگاهی 4/5 از 
13 شد و بالای 80 درصد از مردم اطلاعی در مورد 
علائم اولیه ضايعات بدخیم، جايگاه شايع درگیری و 

عوامل خطر نداشتند. 
وی يادآور ش��د: اين مطالعه ضرورت اطلاع رسانی 

به عامه مردم در خصوص اين بیم��اری را از طريق 
رس��انه های جمعی و مراكز دندانپزش��كی در كنار 

افزايش آگاهی دندانپزشكان را گوشزد می كند. 

  کاربردسلول های بنیادی در 
ایجاد بافت دندان 

دكتر محمد حس��ین نصر اصفهانی، 
ريیس پژوهش��كده رويان و از ديگر 
سخنرانان حاضر نیز در اين همايش 
به معرفی سلول های بنیادی پرداخت 
و گفت: سلول های بنیادی به عنوان 
منبعی با قابلیت خود نوزايی و دارای 
امكان تمايز به ساير سلول ها، چشم 
اندازهای همراه با زوال بافتی ترسیم 

كرده است.
وی ادامه داد: احتمال وسوسه انگیز 
احیای مجدد ساختار و حیرت انگیزی 
در درمان بیماری های آس��یب ديده 
در بیمار ی هاي��ی از جمل��ه آلزايمر، 
پاركینس��ون، آس��یب های نخاعی، 
ضايعات ده��ان و  عملك��رد طبیعی 
باف��ت دن��دان، دياب��ت ه��ا، و... به 
كمك طب ترمیمی س��بب گسترش 

مطالعات در حوزه سلول های بنیادی شده است.
نصر اظهار كرد: س��لول های بنیادی ب��ه طور كلی 
دارای دو منشأ هس��تند يكی س��لول های بنیادی 
جنینی  Embryonic Stem Cells  كه خاصیت 
تبديل به هر نوع سلول را در بدن دارند و سلول های 
بنیادی بالغ)Adult Stem Cells ( مس��تقر در 
برخی بافت ها نظیر مغز استخوان، پالپ دندان، بافت 
چربی و مغز كه قادرند به سلول های بالغ همان رده 

تبديل شوند. 
وی عنوان كرد: خون بندناف، منبع ثابت شده ای از 
سلول های بنیادی بالغ است كه در حال حاضر برای 
درمان بسیاری از بیمار ی ها استفاده می شود. ضمنا  
طی سال های اخیر س��لول های بنیادی مزانشیمی 
بالغ در چندين بافت دهانی و آرواره ای شناس��ايی 

شده اند. 
نصر اصفهانی خاطرنش��ان كرد: دسترس��ی آسان، 
قدرت تكثیری بالا و توانايی تمايز به انواع سلول   های 
متعدد از جمله استخوان، عضله، عصب، غضروف و 
چربی، اين سلول ها را به يكی از امیدوار كننده ترين 
سلول ها برای استفاده در سلول درمانی تبديل كرده 
اس��ت. وی افزود: علاوه براي��ن، درمان های باززايی 
برپايه س��لول های بنیادی، علاق��ه و توجهات رو به 

افزايشی را در دندانپزشكی به وجود آورده اند.

فرهاد فروغی، مسوول دفتر كانون هموفیلی در نشست خبری حمايت از بیماران 
هموفیلی با اشاره به شعار امسال مبنی بر همدلی و همزبانی دولت و مردم، اظهار 
امیدواری كرد كه با برداش��تن تحريم ها تحريم داروهای هموفیلی هم برداشته و 

مشكل دارويی اين بیماران رفع شود.
وی به فعالیت های گس��ترده ای كه در هفته حمايت از بیماران هموفیلی داشتند 

اشاره كرد و گفت: اين فعالیت ها با بازخورد خوبی رو به رو شده است.
آمارهای به دس��ت آم��ده از بیم��اران هموفیل��ی از ديگ��ر بیانیه های مس��وول 
كان��ون هموفیلی اس��ت ك��ه وی در خص��وص آن اعلام ك��رد: در ح��ال حاضر 
700 بیم��ار مبتلا ب��ه هموفیلی در اس��تان اصفه��ان و چهارمح��ال و بختیاری 
 هس��ت كه 600 نفر از آنها شناس��ايی ش��ده و در اينجا برای آنها پرونده تشكیل

 

داده ايم. 
فروغی با بیان اينكه از اين تعداد 315 نفرشان هموفیلی A و به عبارت ديگر از نوع 
شديد دارند در عین حالی كه 184 نفر با شدت بیشتری از اين بیماری برخوردارند، 
اظهار كرد: در اين بین تعداد مردان مبتلا بیشتر از زنان است به طوری كه 312 نفر 

از آنها مرد و سه  نفرشان زن هستند.
وی ادامه داد: هموفیلیB نیز 75 نفر را به خود اختصاص داده اس��ت كه 52 نفر از 

نوع شديدتر هستند. و از اين تعداد 73 نفر مرد و دو نفر خانم به اين بیماری مبتلا 
هستند.

اين مسوول دفتر كانون هموفیلی همچنین گفت: بیماران دارای اختلالات پلاكت 
نیز 34 نفرند كه 30 نفر از آنها مرد و چهار نفرشان زن هستند و 51 نفر هم مبتلا به 

ساير اختلالات اين بیماری هستند.
وی در ادامه به مشكلات مبتلايان به هموفیلی اشاره كرد و گفت: بحث فیزيوتراپی 

و به ويژه بحث اشتغال و از كارافتادگی از مهم ترين مشكلات اين بیماران است. به 
طوری كه مبتلايان به هموفیلی معمولا بعد از 10، 15 س��ال دچار از كارافتادگی 

شده و معلولیت شان تشديد می شود.
اما اين در حالی اس��ت كه هن��وز ما با وج��ود پیگیری های مك��رر و نامه نگاری ها 
و جلس��ات نتوانس��ته ايم مس��وولان را متقاع��د كنی��م ك��ه اي��ن بیم��اری 
 معلولیت زاس��ت و ب��ه خاط��ر زود ازكارافتادگ��ی، آنها نی��از ب��ه حمايت جدی 

دارند.
فروغی با تاكید بر اينكه بیماران هموفیلی قشری مظلوم هستند، حمايت از آنها را 
ضروری خواند و اظهار امیدواری كرد كه بتوانند موضوع اش��تغال و از كارافتادگی 

آنها را با كمك و حمايت مسوولان مربوطه برطرف كنند.

 مطالعه کردن کج روی ها را 
کاهش می دهد

بررسی ها نش��ان می دهد كس��انی كه روزانه حداقل دو ساعت 
مطالع��ه دارند علاوه بر اينك��ه عمر طولانی دارند، از س��لامت 
جسمی و روانی بیشتری نسبت به كس��انی كه مطالعه ندارند 

برخوردارند.
همچنین تحقیقات نش��ان داده افرادی كه اه��ل مطالعه اند از 
زندگی احس��اس رضايت بیش��تري دارند و كمتر به افسردگي 
دچار مي ش��وند. در اين تحقیق��ات از مطالعه ب��ه عنوان يكی 
از شیوه های مقابله با اس��ترس نام برده ش��ده و به كسانی كه 
استرس دارند توصیه می شود تا بیش��تر مطالعه كنند، چراكه 
هنگام مطالعه، مغز وقت كمتری برای رس��یدگی به مس��ائل 

حاشیه ای دارد.
 دكتر رضا صبور، روانشناس نیز يكی از راه های درمان كسانی كه 
از اختلالات روحی  روانی مزمن رنج می برند را مطالعه دانست 
و اظهار كرد: يكی از سرگرمی های دوران كودكی كه والدين به 
آن زياد هم توجه نمی كنند، مطالعه است. اين در حالی است كه 
مطالعه برای كودكان به آنها كمك ش��ايانی در حل مشكلات و 

كنار آمدن با سختی های دوران نوجوانی می كند.
وی با اظهار تاسف از اينكه امروزه با وجود فرصت مناسب برای 
مطالعه دانش آم��وزان، اغلب از اين امر مه��م اهمال می كنند، 
عنوان ك��رد:  س��رگرمی های فعل��ی دانش آموزان م��ا تنها به 

تلويزيون و فضاهای مجازی و اينترنتی اختصاص يافته است.
اين روانشناس علاقه به مطالعه را ريش��ه در كودكی دانست و 
تاكید كرد: والدين بايد فرزندانش��ان را از همان اول كودكی به 

مطالعه تشويق كنند. 
به گفته وی در دوران نوجوانی با توجه به تغییرات فیزيولوژيكی 
و روانی ذهن نوجوان بس��یار درگیر مسائل حاشیه ای می شود، 
از همین رو بی قراری، اضطراب، انح��راف و مواجه با تنش های 
روانی بسیار زياد می ش��ود و به همین خاطر محققان معتقدند 
كه از كودكی بايد به كودک انس و ارتب��اط با كتاب را آموخت 
تا در نوجوانی و هنگام رويارويی با مش��كلات مطالعه بتواند به 

او كمك كند. 
صبور مطالع��ه را نوعی ورزش ذهن خواند و خاطرنش��ان كرد: 
كسانی كه ذهن آرام و س��المی دارند دارای جسم سالمی هم 
هستند و ذهن آرام موجب می ش��ود تا هنگام مشكلات، ذهن 
شیوه ای منطقی را انتخاب كند. وی ادامه داد: فردی كه دارای 
ذهن آرامی است، اغلب به مشكلات به عنوان مساله ای قابل حل 

نگاه می كند و افكار منفی را از بین می برد. 

تامل
گروه جامعه در سومين همايش سراسري آسيب شناسي دهان و فك و صورت عنوان شد؛

کاهش 80 درصدی سرطان دهان با تشخیص زودهنگام
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کشف زود هنگام 
سرطان دهان از 
طریق تشخیص 
ضایعات پیش 
بدخیمی، و 
شناسایی 

افراد در معرض 
خطر  در حال 
حاضر بهترین 
روش جهت 

کنترل و کاهش 
مرگ و میر و 

ناتوانی هاي ناشی 
از سرطان هاي 

دهان است

آموزش

روش های صرفه جویی در مصرف آب 
در حال حاضر ك��ه با بح��ران آب روبه رو هس��تیم و به منظور 
پیش��گیری از تش��ديد بحران آب، مديريت پرتال مصرف آب 
س��ازمان آبفای اصفهان راهكارهای مفی��دی را ارائه كرده كه 

بدين قرار است:

  آشپزخانه و اماکن دیگر:
- هنگام شستن ظروف با دست، نگذاريد آب آبكشی به هدر رود. 
از يك سینك برای شست وش��و و از سینك ديگر برای آبكشی 

استفاده كنید.
- برای شس��تن ظروف، آنها را در يك س��ینك پ��ر از آب قرار 
دهید. با اي��ن كار از ب��ه هدر رفتن آب نس��بت ب��ه حالتی كه 
 ظروف را با باز كردن مستقیم ش��یر آب می شويید، جلوگیری

 كرده ايد.
- با اس��تفاده از جارو، به جای شس��تن پیاده رو و ماشین رو با 
شیر آب، از به هدر رفتن حدود 300 لیتر آب در هر بار عملیات 

شست وشو جلوگیری كرده ايد.
- در طی روز، از يك لیوان مش��خص برای آب خوردن استفاده 

كنید. 
- موقع شستن لباس، متناسب با میزان آن آب مصرف كنید.

- ديگ و ماهی تابه را بگذاريد اول خیس بخورد، به جای اينكه 
شیر آب را روی آنها باز كنید. س��عی كنید داخل آن را با سیم 

ظرفشويی تمیز كنید.
- با نصب گرم كننده روی سینك آشپرخانه، آب مورد استفاده 
برای شس��ت وش��و را گرم كنی��د. با انج��ام اين كار ع��لاوه بر 
صرفه جويی در مص��رف آب، میزان هزينه گرمايی خانه ش��ما 

كاهش پیدا خواهد كرد.
- مدت زمان آبكشی ماش��ین لباسش��ويی خود را در صورتی 
كه جديد است، كاهش دهید. زيرا ماش��ین های جديد بهتر از 
ماش��ین های قديمی عملیات شست وش��وی لباس ها را انجام 

می دهند.
- با شستن ماشین خود روی چمن ها به چمن  ها نیز آب برسانید.

- با تمیز كردن درون سطل آشغال با پارچه نم، از مصرف حجم 
زيادی از آب، جلوگیری كنید.

- از يك آب پاش در هنگام شست وشوی ماشین استفاده كنید 
و در زمان شست وشو، شیر آب را ببنديد. با اين كار حدود 350 

لیتر آب صرفه جويی می شود.
-زمانی لباس هايتان را بش��ويید كه به اندازه كافی زياد ش��ده 
اس��ت. با اي��ن كار ماهیانه در ح��دود 2200 لیت��ر آب در ماه 

صرفه جويی می كنید.
- از اب��زارآلات مص��رف آب نظی��ر ماش��ین لباسش��ويی ن��و 
 اس��تفاده كنید. با اي��ن كار در هر ب��ار 70 لیت��ر صرفه جويی

 انجام داده ايد.
- از ماهی تابه مناسب برای پخت و پز استفاده كنید، ماهی تابه 

بزرگ نیاز به آب زياد دارد.

اشتغال و ازکارافتادگی، مهم ترین مشکل بیماران هموفیلی
در نشست خبری حمايت از بيماران هموفيلی تاکيد  شد؛

اطلاعیه منطقه دوازده شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 12 شهرداری اصفهان 

آگهی مناقصه 

سازمان عمران شهرداری اصفهان 

سازمان عمران شهرداری اصفهان در  نظر عملي�ات توليد سنگ شکسته از طریق واحد دانه بندی شماره سه 
مجتمع تولیدی صفه واقع در بلوار رضوان محدوده گردنه زینل را از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید. 

متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند با ارایه رزومه کاری متناس��ب، جهت دریافت اسناد از تاریخ نشر آگهی 
لغایت 94/5/22 به سازمان عمران شهرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن،  مجموعه اداری امیرکبیر مراجعه 

و پیشنهادهای خود را تا پایان وقت اداری مورخ 94/5/24 به دبیرخانه سازمان تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813

www.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت

نظر به اینکه بخشی از یک قطعه زمین کشاورزی با مدارک قولنامه عادی متعلق به خانم ها سرور، عصمت،  زينت و احترام مزروعی 
فرزندان اسماعیل واقع در خیابان کوثر در طرح خیابان کوثر قرار دارد و این طرح از اولویت اجرایی برخوردار می باشد، لذا برابر 
تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز ش��هرداری مصوب 28 آبان 1370 به مالک و یا مالکین 
 ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه نس��بت به معرفی یک نفر کارش��ناس به عنوان منتخب و  پنج نفر کارشناس به عنوان

 مرضی الطرفین به شهرداری منطقه 12 واقع در   خیابان امام خمینی، انتهای مشیرالدوله شرقی مقابل پارک امیرکبیر اقدام نماید. 
شایان ذکر است که کارشناسان می بایست متخصص در رشته کشاورزی و ظرف مهلت تعیین شده معرفی می گردند.

 بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.
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در سال ۱۳۳۷ هـ. ش  در یکی از خانه های 
قدیمی منطقه  مستضعف نشـین )پشـت 
مسـجد امام( درشـهر» اصفهان« متولد 

شد.
تحصیل در هنرستان را به دلیل جو فاسد 
آن زمان تحمل نکرد و از محیط آن کناره گرفت 

و به تحصیل علوم دینی پرداخت.
با شـروع جنگ تحمیلی، به همـراه عده ای از 
همرزمان خود از» کردسـتان« وارد جنوب شد 
و با نیروهای اعزامی از اصفهان )سپاه منطقه۲( 
که در نزدیکی آبادان »جبهه  دارخوین« مستقر 

بودند، شروع به فعالیت کرد. 
او که تا این مدت همسـری اختیـار نکرده بود، 
پیمان زندگی مشترک خود را با همسر یکی از 
شهدای بزرگوار، پس از تشـرف به محضر امام 
امت )ره( منعقد کرد و سـه روز پس از ازدواج، 

به جبهه بازگشت.
دو هفتـه پـس از ازدواج، صـدق و تـاش این 
روحانـی عـارف و فرمانده  شـجاع در عملیات 
والفجر ۲ به نقطه  اوج رسـید و عاشـقانه ردای 
شهادت پوشـید و به وصال محبوب نایل شد. و 
جسم پاکش در منطقه  حاج عمران مظلومانه بر 

زمین ماند و روح باعظمتش به معراج پرکشید؛ 
گرچه تا این تاریخ نیز ایشـان در زمره  شهدای 

مفقود الجسد است.
  اوایل انقلاب بود. رفته بود کردس��تان برای تبلیغ، 
مبارزه با کشت خشخاش. آنجا با بچه های اصفهان یک 
گروه ضربت راه انداخته بود. چند تا روستا را پاکسازی 
کرده بودند. مزرعه ها ی خشخاش را شخم زده بودند. 
خیلی ها چشم دیدنش را نداشتند. » همان جایی که 
هستید بایستید« مصطفی نگاهی به راننده انداخت و 
گفت: » بشین سرجات و هر طوری شد تکان نخور..« 
فوری پیاده ش��د. عمامه اش را از سرش برداشت؛ بالا 
گرفت وداد زد: » عمامه من، کفن منه، اول باید از رو 

جنازه من رد شید«.
  خبر رس��ید که ضد انقلاب با حمله به روس��تایی 
نزدیک س��نندج، دکتر جهاد س��ازندگی را به اسارت 

برده است. 
صبح اول وقت راه افتادیم. مصطفی، عمامه به سر، اما 
با بند حمایل و یک نوار فش��نگ تیر بار دور کمر قوت 

قلب همه بود. 
 پیش م��رگ ه��ای کرد ک��ه در کن��ار ما با دش��من 
می جنگیدند، چپ چپ به مصطفی نگاه می کردند، 
باور نم��ی کردند او اهل رزم و درگیری باش��د، همان 

صب��ح زود، ضد انقلاب دکتر را به ش��هادت رس��انده 
بود، امادرگیری تاعصر ادامه داش��ت، وقت برگشتن، 
 پی��ش مرگ ه��ا تح��ت تاثی��ر ش��جاعت مصطفی، 

ول کن او نبودند. 
یکی از آنها بلند، طوری که همه بشنوند گفت:

- اینو می گن آخوند، اینو می گن آخوند!
مصطفی می خندید. دستی کش��ید به سبیل های تا 

بناگوش آن کاک مسلح و گفت:
-  اینو میگن سبیل. اینو می گن سبیل. 

  بچه ها یکی یکی شهید می ش��دند کار مصطفی 
 ش��ده بود س��ینه خیز رفت��ن میان مجروح��ان. آب 

می خواستند، آب نبود. 
با یک کلمن آب برگش��ت میان بچه ها، به شوق آب 

رساندن.
 صدای یاران بلند بود. 

یا اباصالح المهدی ادرکنی 
آب مانده بود دس��ت مصطف��ی. همه ش��هید، همه 

چاک چاک. 
علی نوری، منص��ور موحدی، محمود پهل��وان نژاد، 
همه تک تیران��داز، هر کدام برای خ��ود یک گردان، 

یک لشکر. 
ساعت 2 بعد از ظهر، اخبار به مردم گفت که عملیات 

فرمانده کل ق��وا با انهدام نیروهای عراقی در ش��مال 
آبادن، موفق بوده است.

 مردم خوشحال بودند از این پیروزی. 
ما گریه می کردیم. 

ش��صت نفر از یاران ما مانده بودند زیر 
آفتاب داغ داغ.

 همه شهید. همه چاک چاک.
  بعد از نماز صبح راهی خط دفاعی 

زید در شمال شلمچه شدیم. 
هوا گرگ و میش بود و بیش��تر بچه ها 
که شبِ گرم و پرُ پش��ه ای را گذرانده 
بودن��د در پناه نس��یم خن��ک صبح، 
خواب بودند و فرصت خوبی بود برای 
کنترل نقاط ضعف خط دفاعی خودی 
و دشمن. کارمان که تمام شد مصطفی 
یک گونی برداشت و ش��روع به جمع 
کردن آشغال های پشت خاکریز کرد. 
به قرارگاه که برمی گشتیم عقب وانت 
پر بود از قوطی کنسرو و خرت و پرت. 

   شب جمعه ، دعای کمیل می خواند. 
اشک همه را در می آورد. بلند می شد. 

 راه می افتاد توی بیاب��ان؛ پای برهن��ه. روی رمل ها 
 می دوید. گریه می ک��رد. امام زمان را ص��دا می زد. 
بچه ها هم دنبالش زار م��ی زدند. می افتاد. بی هوش 
می شد. هوش که می آمد،می خندید. جان می گرفت. 
دوباره بلند می ش��د. می دوی��د ضجه م��ی زد. یابن 
 الحسن یابن الحسن می گفت. صبح که می شد، ندبه 

می خواند. بیابان تمامی نداشت. اشک بچه ها هم.
  سرهنگ بود. سرهنگ زمان شاه خدمت کرده بود. 
اهل نماز و دعا نب��ود. مصطفی راکه می دید؛ س��لام 
نظامی می داد. ه��ر دو فرمانده بودن��د. مصطفی که 
دعا می خواند، می آمد یک گوشه می نشست. روضه 
 خواندنش را دوس��ت داش��ت. چراغ ها ک��ه خاموش 
می شد، کس��ی کس��ی رانمی دید. قنوت گرفته بود. 
سرش را انداخته بود پایین، گریه می کرد. یادش رفته 
 بود فرمانده اس��ت. بلند بلند گریه می کرد. می گفت 

» همه این ها را از مصطفی دارم.«
  عالمان بزرگ هم حساب ویژه ای برای مصطفی باز 

کرده و احترام خاصی برای او قایل بودند.
  در اوایل س��ال 61، پ��س از دیدار علم��ای قم مانند 
آیت الله بهاء الدینی و آیت الله بهج��ت به دیدار آیت 
الله مصباح ی��زدی رفتیم.  آی��ت الله مصباح به خاطر 

جایگاه ویژه علمی و مبارزاتی وحضور در چند مناظره 
 ایدئولوژیک کمونیس��ت ها، جایگاه بس��یار محترم و 

ویژه ای در ذهن ما داشتند.
 وقتی ب��ه محضر ایش��ان رس��یدیم، 
خیلی غافلگیرانه، خم ش��ده و دست 

آقا مصطفی را بوسیدند .
 با دی��دن آن صحنه، ضم��ن اینکه ما 
به عظمت روح��ی و افتادگی آیت الله 
مصباح یزدی پی بردیم، فهمیدیم، در 
وجود مصطفی چیزی است که مردان 

بزرگ آن را بهتر درک می کنند. 
  عراق��ی ه��ا نبای��د م��ی فهمیدند 
که مصطفی ش��هید ش��ده است. می 
 گفتند، اگر اسیر شده باشد، برای او بد 
می ش��ود، اما مصطفی کسی نبود که 

تن به اسارت دهد. 
برای مصطفی هیچ کس اطلاعیه نداد. 
خبر ش��هادت او را از صدا و س��یما که 
نگفتند هیچ، مراس��می ه��م برای او 

گرفته نشد. 
اگر کسی هم برای مصطفی گریه کرد، 

در تنهایی بود. 
در سکوت و خلوت بود. 

  ده سال بعد برای یافتن او به پیرانشهر و از آنجا به 
ارتفاعات 1924 در منطقه حاج عمران عراق رفتیم.

 این اولین گام ب��ود تا بیش از چهارصد ش��هید از آن 
منطقه و اطراف آن به ایران اس��لامی بازگردند، اما از 

مصطفی خبری نشد که نشد. 
یک ش��ب در عالم رویا او را در آغوش گرفتم، سرحال 
و رزمن��ده، مثل روزه��ای دارخوین. با هیج��ان از او 

پرسیدم: 
-تو رجعت کرده ای؟ تو رجعت کرده ای؟ 

مصطفی همانطور می خندید :
-آری من رجعت کرده ام! 

و ما در انتظار رویت او در وعده رجعتیم.
 و او روزي خواهد آمد... 

  دو روز قبل از شهادتش؛ یعني  62/5/13 گفت :
کسانی که با خون ش��هدا و ایثار و استقامت و تلاش 
س��ربازان گمنام، عنوانی پیدا کرده اند، مواظب خود 
باشند، اخلاق اسلامی را رعایت کنند و بدانند که هر 

که بامش بیش برفش بیشتر!
منبع: کتاب بوی باران - کتاب روایت فتح

جزئیات تشییع شهدای غواص
 در ۵ استان کشور 

15۰ ش��هید غواص و خط ش��کن در روز 2۰ مرداد ماه همزمان با 
سالروز شهادت امام جعفر صادق )ع( در پنج استان اصفهان، کرمان، 
گلستان، خوزستان و مازندران تشییع و به خاک سپرده می شوند.    
15۰ ش��هید غواص و خط ش��کن در روز 2۰ مرداد ماه همزمان با 
سالروز شهادت امام جعفر صادق )ع( در پنج استان اصفهان، کرمان، 

گلستان، خوزستان و مازندران تشییع و به خاک سپرده می شوند.
  استان اصفهان

استان اصفهان میزبان 4۸ شهید غواص و خط شکن است که از این 
جمع 3۰ شهید گمنام بوده و 1۸ شهید نیز احراز هویت شده اند.

شهرهای خوراسگان، عاشق آباد، شهرک شهید نامجو، ذوب آهن 
زرین ش��هر، امیرآباد نجف آباد، نصرآباد اصفهان، دستگرد برخوار و 
تعدادی نیز و گلستان ش��هدای اصفهان میزبان 4۸ شهید غواص 

عملیات کربلای 4 خواهند بود.
مراسم وداع با شهدای غواص در شب شهادت امام جعفر صادق)ع( 
در میدان امام خمینی)ره( برگزار می ش��ود و پیکر ش��هدا نیز 2۰ 
مردادماه روز شهادت امام جعفرصادق)ع( از میدان امام خمینی)ره( 

تا گلستان شهدای اصفهان تشییع خواهد شد.
 استان کرمان

در اس��تان کرمان نیز 21 ش��هید غواص همزمان با سراسر کشور 
تشییع خواهند شد. 1۰ تن از این شهدا گمنام هستند و یازده پیکر 

شهید نیز احراز هویت شده است.
 استان گلستان

استان گلستان نیز میزبان 13 ش��هید غواص و خط شکن عملیات 
کربلای 4 هس��تند که از تاریخ 15 تا 2۰ مردادماه در این اس��تان 

تشییع می شوند.
  استان خوزستان

استان خوزستان نیز میزبان ۷ ش��هید شناسایی شده و 31 شهید 
گمنام خواهد بود. از جمع ش��هدای شناسایی شده 4 تن متعلق به 
شهر اهواز و یک ش��هید مربوط به ش��هر رامهرمز و یک شهید نیز 

مربوط به دزفول هستند.
 استان مازندران

در استان مازندران نیز 3۰ شهید غواص و خط شکن  تشییع می شوند 
که هوی��ت ۷ تن از آنان شناسایی ش��ده و 23 ش��هید دیگر گمنام 
هستند. این ش��هدا از روز 14 تا 2۰ مرداد در شهرهای مختلف این 

استان تشییع می شوند.

پیکر شهید ۱8 ساله مدافع حرم 
بر دستان مردم دماوند تشییع شد

پیکر شهید 1۸ س��اله مدافع حرم حضرت زینب)س( »آصف 
حیدری« بر دستان مردم شهرستان دماوند تشییع شد.    

پیکر مطهر شهید 1۸ ساله »آصف حیدری«، شهید افغانستانی 
مدافع حرم حضرت زین��ب)س( که در درگیری ب��ا نیروهای 
تکفی��ری داعش به ش��هادت رس��یده بود صبح یکش��نبه 11 

مردادماه تشییع شد.
پیکر دومین شهید مدافع حرم شهرستان دماوند پس از تشییع 
از محل ساختمان بنیاد شهید و امور ایثارگران این شهرستان به 
سمت روستای آیینه ورزان، محل سکونت خانواده شهید رفت 

تا در گلزار شهدای این روستا به خاک سپرده شود.
شهید سید اس��ماعیل س��جادی از رزمندگان لشکر فاطمیون 
نیز اولین شهید شهرس��تان دماوند، اردیبهشت ماه امسال در 
درگیری با نیروهای تکفیری � وهابی داعش در سن 25 سالگی 
به شهادت رسید که پیکر وی در شهر کیلان شهرستان دماوند 

به خاک سپرده شد.

آذربایجان غربی آماده پذیرایی 
از ۲۵۰ هزار زائر راهیان نور است

مسوول سازمان اردویی، راهیان نور و گردشگری سپاه آذربایجان 
غربی گفت: آذربایجان غربی آمادگی پذیرایی از 2۰۰ تا 25۰ هزار نفر 

در ایام تابستان در قالب راهیان نور شمال غرب را داراست.    
سرهنگ پاسدار ، حسنعلی چراغی مسوول سازمان اردویی، راهیان 
نور و گردشگری سپاه آذربایجان غربی اظهار کرد: شهرهای ارومیه، 
اشنویه، نقده، پیرانشهر، سردشت و مهاباد از شهرستان های میزبان 

کاروان های راهیان نور به شمار می روند.
وی افزود: با توجه ب��ه امکانات موجود، آذربایج��ان غربی آمادگی 
پذیرایی از 2۰۰ تا 25۰ هزار نفر در ایام تابستان در قالب راهیان نور 

شمال غرب را داراست.

به بهانه سالگرد شهادت مصطفی ردانی پور سبد خبر

من رجعت کرده ام! 

   کتاب »مسعود« به کوشش کنگره شهدای دانش��جوی استان اصفهان منتشر شد.
  کتاب »مسعود« که به خاطرات شهید مسعود آخوندی می پردازد، به کوشش کنگره 
شهدای دانشجوی استان اصفهان و به قلم نسیبه استکی از سوی انتشارات ستارگان 

درخشان منتشر شد.
این کتاب که با تکیه بر اسناد و مصاحبه نوشته شده، در 6 بخش »از او«، »یادداشت های 

روزانه«، »دست نوشته ها«، »نامه ها«، »وصیت نامه« و »تصاویر« تدوین شده است.
در خاطره ای از محمد اشرف خراسانی، می خوانیم: »همین طور که مشغول حرف زدن 
بودیم، راننده لو هم کار خودش را می کرد. برای لحظاتی مسعود ساکت شد. صورتش 
گرفته و در هم شد. رد نگاهش  را گرفتم. دیدم دارد به جنازه سربازان دشمن که همراه 
با توده گل و لای از زیر زمین بالا می آی��د، نگاه می کند. به خاطر نمکین بودن زمین، 

اجساد هنوز سالم بودند. مسعود آهی کشید و گفت: این بیچاره ها در دنیا و آخر خاک 
برسر شدند. مگر این که خدا بخواهد آنان را به دلیل وجود سلطال جوری به نام صدام 
ببخشد« نمی دانستم چه بگویم. آنها دشمن بودند و در حق ما جنایت کرده بودند؛ ولی 

این قلب مهربان مسعود بود که حتی برای دشمنان هم دلسوزی می کرد.«
شهید در بخش دست نوشته ها اشعاری از شاعرانی چون محمود شبستری و فرخی 
سیستانی و آیات و روایاتی آورده و در پایان کتاب هم تصاویری از دوران دانشجویی و 

رزم شهید آخوندی آمده است.
بخشی از وصیت نامه مسعود که در پایان کتاب درج شده است، چنین است: »پاسدار 
حرمت خون شهدا باشید و آنها را هیچ گاه از یاد نبرید، زیرا آنان بودند که با خون خود 

نهال انقلاب اسلامی را بارور کردند.«
انتشارات ستارگان درخشان کتاب »مس��عود« را با شمارگان 3  هزار نسخه، در قطع 

رقعی، 232 صفحه روانه بازار نشر کرده است.

» مسعود«  به کتابفروشی ها  آمد

گاهی به آسمان نگاه کن
گروه پایداری

یکی از آنها بلند، 
طوری که همه 
بشنوند گفت :
- اینو می گن 
 آخوند، اینو 

می گن آخوند!
 مصطفی 

می خندید. 
دستی کشید 

به سبیل های تا 
بناگوش آن کاک 

مسلح و گفت:
-  اینو میگن 
 سبیل. اینو 

می گن سبیل.

معرفی کتاب

ری
یدا

  پا
روه

گ

امام جماعت یکي از مساجد شیراز مي گفت: »در اولین روزهاي 
پس از فتح خرمشهر پیکر 2۸ تن از شهداي عملیات آزادسازي 

خرمشهر را به شیراز آورده بودند. 
پس از اینکه خیل جمعیت حزب الله در قبرس��تان دارالرحمه 
شیراز بر اجس��اد مطهر و گلگون این ش��هیدان نماز خواندند. 
علماي ش��هر که در مراسم حضور داشتند، مس��وولیت تلقین 

شهدا را بر عهده گرفتند، از جمله خود من.
 وقت��ي درون قبر رفتم و ش��روع به تلقین ش��هیدي ک��ردم، با 
صحنه اي بس عجیب و تکان دهنده مواجه ش��دم، تا جایي که 
ناچار شدم به دلیل انقلاب روحي، تلقین را نیمه کاره رها کنم 

و از قبر بیرون بیایم.
ماجرا این بود:

هنگام قرائت نام مبارک ائمه در تلقین، تا به اسم مبارک حضرت 

صاحب الزمان )عج( رسیدم، مشاهده کردم که شهید انگار زنده 
است، لبخندي زد و سرش را تا نزدیکي سینه به حالت احترام 

پایین آورد.«
منبع :کتاب کرامات شهدا

لبخند  شهید
بعد از شهادت همسرم »ش��هید محمدعلي پلنگي کتولي« هر 
سال، فامیل دور هم جمع مي شدیم و مراسمي مي گرفتیم. در 
یکي از این سال ها که گوشت سهمیه بندي شده بود و به سختي 
پیدا مي ش��د، به هر دري که زدم و هرجا که س��فارش کردم، 
گوشت پیدا نکردم، به ذهنم رسید که عدس پلو بدون گوشت 

درست کنم یا براي مدتي مراسم را عقب بیندازم. 
از طرفي هم از اینکه نمي توانستم مراسم ساده اي بگیرم، خیلي 

ناراحت بودم.
شب با ناراحتي خوابیدم، همس��رم را در خواب دیدم که آمد و 
گفت: »زهرا اصلا نگران نباش، همه را دعوت کن و مراسمت را 
بگیر، فردا همه چیز درست مي شود«. صبح که شد اول وقت، 
یکي در زد. در را باز کردم، یک نفر غریب��ه بود. یک ران بزرگ 
گوشت به من داد و گفت: »این را بگیر و مراسمت را برگزار کن«.

من مي خواستم قیمت گوشت بپرس��م که او خداحافظي کرد 
و رفت.

منبع :کتاب کرامات شهدا
راوي : زهرااشرفي

نان آور خانه

کسانی که با خون شهدا و ایثار و استقامت و تلاش سربازان 
گمنام، عنوانی پیدا کرده اند، مواظب خود باشند، اخلاق اسلامی را 

رعایت کنند و بدانند که هر که بامش بیش برفش بیشتر!
شهید ردانی پور



بافت های تاریخی شهرها، آثار گران بهایی هستند 
که نش��انه فرهنگ و دانش معماری و شهرس��ازی 
بومی اند و ب��ه عنوان جزی��ی از هوی��ت فرهنگی، 
اجتماعی هر قوم و کش��وری تلقی می ش��وند. این 
بافت های ش��هری در بردارنده روح خلاق مردمی 
است که سالیان طولانی آنها را بر طبق اقلیم، سنت، 
فرهنگ و نوع معیش��ت خ��ود به وج��ود آورده اند. 
مکان هایی که دارای ارزش ه��ای کالبدی، فضایی 
و اجتماع��ی بوده و اغل��ب در برگیرن��ده خاطرات 
جمعی هستند و می توانند هویت فرهنگي ساکنان 
را ش��کل دهند و توس��عه کل ش��هر را جهت دهي 
کنند. بافت های س��نتی، اندام های پویا و ضروری 
شهرهای توسعه یافته به شمار می روند که با ظهور 
انقلاب صنعتی و شیوه های نوین شهرسازی و آغاز 
ساخت و س��ازهای مدرن و جدید ارتباط خود را با 
بافت های پیرامونی از دست داده و به تدریج دچار 
انزوا، تخریب، فرس��ودگی و... ش��ده اند. همچنین 
افزایش روز افزون جمعیت و تغییر احتیاجات بشر 
و فرس��ایش بناهای موجود در بافت های تاریخی، 
س��اخت بناهاي جدی��د در کنار ای��ن ارزش های 
تاریخي و یا گاه افزایش الحاقاتي به بناي تاریخي را 

امری ناگزیر کرده است. 
یکی از مهم ترین برنامه ها و اهداف سازمان میراث 
فرهنگی و سازمان زیباسازی شهرها حفظ و احیای 
اصالت های گذشته با هدف ساماندهی فضای بصری 
شهر است، اما اگر کمی با دقت به اطراف نگاهی شود 
عقب نشینی بافت تاریخی و کهن شهر در تقابل با 
معماری مدرن مش��اهده می ش��ود و هر روز چهره  
تازه ای از آن را باید دید! متأس��فانه در س��ال های 
 اخی��ر بافت های تاریخي در آتش س��اخت و س��از

 بي رویه می سوزند و از بین می روند. بافت تاریخی 
ش��هر اصفهان هم در کن��ار س��ایر بافت های مهم 
تاریخي ایران در این مهلکه قرار دارد و این بافت ها 
با تخریب خانه هاي تاریخي و کوچه هاي قدیمي هر 
روز کوچک و کوچک تر مي ش��وند؛ و حال و هوای 
بافت تاریخی دیگر رنگ و بوی گذشته خود را ندارد 
و احساس غریبگی چیزی است که در رهگذران آن 
القا می شود. بنابراین، لازم است که این بافت ها که 
مجموعه ای غنی از ساختمان های تاریخی و نمایانگر 
قدرت، عظمت، خلاقیت و هنر پیشینیان ما هستند، 
نه تنها در خور امکانات و تکنولوژي امروز باشند و به 
بهترین نحو از آن استفاده نمایند، بلکه خدشه ای به 
حرمت و عظمت بناه��اي قدیمي و هویت و اصالت 

بافت وارد نکنند.

  اهمي�ت نماهاي ش�هري در س�اماندهی 
فضای بصری شهر

نما در عم��ل درون س��اختمان را از بیرون و فضای 
خصوصی را از فضای عمومی ج��دا می کند. نمای 

هر س��اختمان موثر در مجموعه ش��هری است که 
در آن حضور دارد و این تأثی��ر را در بدنه خیابان ها 
و یا میدان ها که در آن قرار گرفته اس��ت می گذارد. 
اگر به نمای ساختمان واحدی بدون در نظر گرفتن 
نمای دیگر فضاها فکر شود همگونی نمای شهری 
در کلیت از بین می رود. تناقض بین جنبه ش��هری 
و بیان فردی نم��ا در صورتی می توان��د از بین رود 
که ساختمان جزیی از ش��هر در نظر گرفته شود و 
ارتباطات آن با محی��ط اطراف چند جانبه باش��د 
)سیف الدینی ش��مس آباد، صادقی س��ودجانی و 

دهقانی 1392(. 
نماهاي ش��هري در دریافت دورنماي هویت شهر 
دارای اهمیت زیادی است. این عناصر در برگیرنده  
فضاه��اي ش��هري و فضاه��اي ش��هري از عناصر 
ساخت شهرها هستند. فضاهاي ش��هري همراه با 
تاریخ یک مل��ت در ادوار مختلف به وجود آمده اند، 
شکل گرفته اند و دگرگون ش��ده اند. این عناصر که 
فعالیت های مختلف فرهنگي، اجتماعي، اقتصادي 
یا سیاس��ي همواره در آنها جریان داشته، همیشه 
با قلب تاریخ ش��هر تپیده اند و سرگذش��ت شهر را 
رقم زده اند. آنچه به شهر س��یماي بصري مطلوب 
می بخش��د، یکپارچگي و ترکیب موزون فضاهاي 
شهري اس��ت و این همان تعریفي است که ارسطو 
براي زیبای��ي ارائه می کند: »هماهنگي و تناس��ب 
و نظم اجزا در کل به هم پیوس��ته«؛ که معماری و 
فضاهای ش��هری با این عوامل ناملم��وس علاوه بر 
جوانب ملموس��ی همچون رنگ، مصالح و بعُد نیز 

س��روکار دارند )مه��دی زاده س��راج و معصومیان 
 .)1389

در جامع��ه ام��روزی م��ا به وی��ژه پ��س از انقلاب 
1357 ه. ش با رش��د جمعیت و سهم شهرنشیني، 
بازس��ازی های جنگ، گسترش ش��دید شهرها در 
پاسخ به اسکان مهاجران و البته گسترش آموزش 
عالي، نما و منظر شهري به عنوان بخشي از مناقشه 
معماري معاصر کش��ور با وج��ود گرایش فرهنگي 
خاص نظام، به یکي از کانون ه��ای گفت وگو بدل 
ش��د. جواني جمعیت، روحیه نوخواهي و پذیرش 
مدرنیته به ویژه پس از انق��لاب با ورود انواع جدید 
مصالح و تکنیک های ساخت به ابعاد مساله افزوده، 
با حساسیت جامعه و گذشت بیش از یک دهه، در 
پایان جنگ در س��ال 1369 به تدوین اولین قانون 

نمای شهری منجر شد.
 در طي فرآیند تدوی��ن و ابلاغ قوانی��ن و مقررات 
ش��هری به روش��ني تغییر دیدگاه قان��ون گذاران 
در نیل ب��ه ه��دف نم��اي ش��هري از پرداختن به 
تک بناها تا س��یما و منظر ش��هري و از ن��گاه صرفاً 
 نماس��ازي جداره ها به ارتقای کیفي و ش��کل گیري

فضاي شهري، قابل مشاهده اس��ت. اما با این حال 
 هس��ته ها و محوطه های تاریخي شهرهاي کهن ما

نارس��ایی های متعددي را تجرب��ه می کنند. عدم 
کارآمدي، ضعف زیرس��اخت ها، مهاجرت جمعیت 
بومي، استقرار اقشار فرودست، مسائل اجتماعي و 
نظایر آن، که به تدریج نیز این معضلات در س��یما 
و منظر ای��ن محوطه ها تبلور یافته اس��ت )ابویی و 

جعفری قوام آبادی 1393(.
با این حال اصفهان جزو معدود شهرهای ایران است 
که هنوز هم نام بس��یاری از محلات آن قرن هاست 
تغییری نکرده و اگرچه شهر مدرن آرام آرام جایی 
میان زندگی م��ردم باز کرده، ام��ا همچنان حال و 
هوای محلات قدیم اصفهان را در گوشه هایی از شهر 
می توان یافت. شهری که هویت محله ای خود را در 
کنار پیشروی مدرنیته هنوز به طور کامل از دست 
نداده اس��ت، اما با توجه به قوانین موجود در زمینه 
حفظ منظر و س��یمای بافت و در کل شهر اصفهان 
به موازات افزایش جمعیت و میزان شهرنش��یني و 
گسترش شهر، نیاز به تغییر عمده در نگرش به کالبد 
ش��هر و به طور خاص در جداره هاي شهري و نما و 
منظر شهر احساس می شود. حفظ و تقویت هویت 
و اصالت شهرسازي و معماري اصفهان، ساماندهي 
و نظم بخشي به وضعیت موجود منظر شهري براي 
کاهش ب��ي نظمی ه��ا و جلوگیري از اغتشاش��ات 
بصري، هماهنگي و همخوانی با اقلیم شهر اصفهان، 
مدون سازي ضوابط ویژه س��یماي شهري و نماي 
ساختمان ها به منظور نهادینه سازي و امکان اجرا و 
نظارت در دستورالعمل اجرایي نما و سیماي شهري 

اصفهان احساس می شود.
اکنون با توجه به وضع موجود و مشکلات و معضلات 
پیش رو، آینده س��اماندهي شهر اصفهان را چگونه 
ترسیم کنیم؟ در طراحي س��یما و منظر شهري دو 
موضوع کلي به صورت »کلان« و »خرد« می بایست 
دنب��ال ش��ود؛ در بخ��ش کلان به آین��ده اصفهان 

نگریسته شود تا بتوان بر اساس یک طرح جامع به 
سمتي رفت که معماري ایراني در اصفهان احیا شود 
و از اغتشاشات بصري موجود در شهر کاسته گردد، 
ولی در نگاه خرد بایستی که وضعیت ابنیه موجود 
از نظر سیما و منظر کنترل شود که شکل و معماري 
هماهنگ، همخوان و وزیني در شهر به وجود آید، 
زیرا یک موضوع روان شناسي در آن نهفته است؛ و 
آن اینکه در مباحث کالبدي و بص��ري آنچه دیده 
می شود تأثیر مس��تقیم بر روي روان و رفتار انسان 
دارد، اگر فضایی پایش ش��ده و منظم و چشم نواز 
در س��یما و منظر شهري باش��د، اثرات مطلوب در 
ش��هروندان دارد و باعث ش��کل گی��ري رفتارهاي 
مناسب در فضاي شهري می شود، از این رو سیما و 
منظر شهري بسیار مهم است و باید به آن پرداخته 
شود تا بتوان یک فضاي شهري مطلوب را در شهر 
براي شهروندان ایجاد کرد. ویژگی هایی که در کتاب 
تصویر ارزیابی شهر اینچنین براي مشاهده کننده 
بیان شده اس��ت: تمیزی و نگهداری خوب، اصالت 
تاریخی داشتن، نظم داشتن، رنگ طبیعی داشتن 

).Nasar1998,28(و فضاهای باز و تعریف شده

  و در پایان ...
حیات بافت های تاریخی در زنده س��ازي و احیاي 
آنهاس��ت، از این رو تطبیق این بافت ها با ش��رایط 
زم��ان و نیازهاي نوین ضروري م��ی کند. طراح در 
کنش و واکنش میان ای��ن دو عامل در تضادی قرار 
می گیرد که باید با توجه به تمامي عوامل یاد شده، 
در ضمن با نگاهی برحفظ پیوستگي و یکپارچگي 
در نماي ش��هري، تصمیم گیري کن��د. همچنین 
لازم اس��ت قبل از هر گونه اقدامي براي طراحي در 
مجاورت بافت های با ارزش، ابتدا به مطالعه  دقیقي 
و علمي هر مورد پرداخ��ت و تمامی خصوصیات و 
جوانب تاریخي، مفهوم، زیبایي شناسي، هندسه  بنا 
و بافت را ارزیابي کرد. در طراحي، در مجاورت ابنیه  
تاریخي، این امر اهمیت دارد که بي توجهي به بافت 
اطراف به لحاظ ارزش های ابنیه  تاریخي و همچنین 

زیبایي بافت مردود می باشد. 
بدیهي اس��ت؛ طراح علاوه ب��ر در نظرگیري موارد 
منحصر به ابنی��ه و بافت، ناگزی��ر از رعایت ضوابط 
مصوبي منطقه ای مرتبط با شهرها و ابنیه  تاریخي، 
و یا مصوب در سطح بین المللی است. در هر صورت، 
مس��وولان طراحي هاي جدید در مناطق تاریخي 
می باید به رس��الت خویش در حفظ هویت، کلیت، 
تاریخ و ارزش های نهفته در بافت های تاریخي واقف 
باشند و از هر اقدامي که مخالف و مغایر با آن باشد، 

به پرهیزند.
نویسنده: مژگان اسماعيلی
 دانشجوی دکتری مرمت و احيای بناها 
و بافت های تاریخی، دانشگاه هنر اصفهان    

  در بررسی علل 
»خشونت های خانوادگی عليه زنان«

آیا به راستی تنها » مردان« مقصرند؟

خشونت واژه ای است که در طول تاریخ همواره با نام مرد عجین 
 شده است. بر تارک حکومت های نظامی گرایی، مردان نشسته اند

و در 90 درصد قتل ها، س��رقت ه��ا و تبهکاری ه��ای جهان، 
دست مردان آشکار اس��ت و نیز در خش��ونت های خانوادگی 
 نیز عامل صدمات جب��ران ناپذیر بر ضد همس��ر و فرزندان نیز

 مردانند. در روایتی آمده است که از جمله آخرین توصیه های 
پیامبر اسلام )ص( درباره احترام به زنان بوده است، ولی با این 
حال امروز جوامع عربی و اس��لامی نیز امروز از این معضل رنج 
 می برد و در برخی موارد دارای بدترین انواع خشونت علیه زنان

 هس��تند. آنچه از مطالعات انجام ش��ده پیرامون خشونت در می 
یابیم این است که میان مردان و خش��ونت رابطه انکارناپذیری 
وجود دارد، همچنان که میان زنان و صلح و تفاهم و دوس��تی 

رابطه هست. 
گفتنی است که بس��یارند مردانی که طبعی لطیف دارند و بسا 
زنانی که مرتکب خشونت و جنایت می شوند، ولی آنچه موضوع 
 بحث اس��ت بررس��ی رفتار غالب در یک نوع جنس از انس��ان

 است.

  گویا زن�ان خود پذیرای خش�ونت از س�وی مردان 
هستند

اما در حال حاضر ب��ه این بحث م��ی پردازیم ک��ه جامعه چه 
 اقداماتی بای��د انجام دهد تا خش��ونت علیه زن��ان اگر هم کم

 نمی ش��ود لااقل افزایش نیابد. در اینجا بسیار بسزاست که به 
بررسی این سوال بپردازیم که آیا به راستی» تنها مردان مقصرند 
یا زنان نیز در این ماجرا سهمی دارند؟«. در بررسی های انجام 
شده در موارد خش��ونت علیه زنان، آنها عمدتا با پنهان کردن 
اعمال خش��ونت آمیز همس��ران، برادران و پدران خود به این 
موضوع دامن می زنند و یا به عبارتی برای حفظ آبروی ظاهری 
خود، مجبورند بدترین خشونت ها را که همراه با کتک، تهمت و 
ناسزا و در مواردی آسیب رسانی به اعضای بدن خود و بدتر از آن 
را تحمل کنند تا مبادا موجب از بین رفتن حیثیت اجتماعی آنها 
شود. بنابر این به نظر می رسد زنان تحت هر شرایطی خشونت 

علیه خود را پذیرفته اند.

  نبودن مجازات های س�نگين موج�ب تقویت نقش 
خشونت شده است

همچنین این س��وال نیز قابل طرح و تامل است که آیا حمایت 
نکردن قانون و نبودن مجازات های س��نگین برای افرادی که 
خشونت را سرلوحه کارهای خود قرار می دهند، سبب تقویت 
نقش خش��ونت در جامعه نمی ش��ود؟ آنچه واقعیت دارد این 
اس��ت که قوانین ایران مج��ازات های س��نگین را برای مردان 
پرخاشگر قائل نشده است. سنگین ترین مجازات برای مردان 
پرخاشگر حتی در شدیدترین موارد که خشونت مردان باعث از 
کارافتادگی زن، اختلال عصبی یا حتی خودکشی او می شود، 

جریمه نقدی یا زندان است. 

  پيشگيری خش�ونت با س�ازماندهی فکری جامعه 
ميسر می شود

در هر جامعه صرف نظر از اندازه و جمعیتی که دارد در صورتی 
می توان زنان و کودکان را از گزند رفتار جس��می و جنسی در 
امان نگاه داشت که ساختار ذهنی افراد نسبت به اعمال خشونت 
تغییر یافته باشد. در غیر این صورت تصویب قوانین به تنهایی 
و بدون آنکه قضات متقاعد به اهمیت موضوع ش��ده باشند و یا 
برخورد نیروی انتظامی با مجرمان بدون آنکه لااقل خانه های 

امنی برای خشونت دیدگان ایجاد شده باشد، کارساز نیست.

  عشق و نفرت هر دو آموختنی است
هرچند عوامل مختلف باعث خش��ونت طلبی می ش��ود، اما نه 
خشونت ستیزی و نه خشونت طلبی علیه زنان هیچ یک ریشه 
طبیعی ندارد. هر دو آموختنی است. محبت آموختنی است و 
نفرت و پرخاشگری نیز فراگرفتنی است. باید از کودکی، محبت 
کردن را به پس��ر و دختر آموخت و همچنین نباید خشونت را 
به جنس مذکر با رفتارمان تعلیم دهیم. و در اینجا بیش از همه 
نقش خانواده حائز اهمیت جلوه م��ی کند که تا چه حد فضای 
خانواده را به عنوان هسته اولیه جامعه بش��ری، آماده تامین و 
حمایت از حقوق س��ایر افراد و هم نوعانی که ب��ا آنها در تعامل 

هستند می کند. 

  خانواده سالم؛ پيش نياز جامعه عاری از خشونت
همچنین باید به این نکته توجه داشت که برای داشتن جامعه ای سالم 
و افرادی متعادل، نمی توان بر روابط خش��ونت آمیز خانوادگی 
چشم بست و توقع جامعه ای سالم داشت؛ زیرا پیامدهای رفتار 
خشونت آمیز خانوادگی بر فرزند سبب می شود که او در روابط 
اجتماعی با دیگران نیز مش��ابه همان رفتار نابهنجار را داشته 
باشد، چرا که بسیار روشن اس��ت که رفتارهای افراد در جامعه 

تسری یافته از رفتارهای آنها در محیط خانواده است.

یادداشت

بازگشت زندگی به کـوچه پس کـوچه های قدیمی اصفهان 
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ش��بکه های اجتماعی یکی از جدیدترین و پرمخاطب ترین س��رویس های 
اینترنتی است که از جنبه های مختلف قابل کنکاش و ارزیابی است. 

در حقیقت،  ش��بکه های اجتماعی،  نس��ل جدیدی از پایگاه هایی هس��تند 
که این روزه��ا در کان��ون توج��ه کاربران ش��بکه ه��ای جهان��ی اینترنت 
 ق��رار گرفته اند. ای��ن گونه پای��گاه ها بر مبنای تش��کیلات آنلای��ن فعالیت 
 می کنند و هرک��دام دس��ته ای از کارب��ران اینترنت��ی با ویژگ��ی خاص را 

گرد هم می آورند. 
در بیانی دیگر، شبکه های اجتماعی را گونه ای از رسانه های اجتماعی می دانند که 
امکان دست یابی به شکل جدیدی از برقراری ارتباط و به اشتراک گذاری محتوا در 
اینترنت را فراهم آورده اند. این ش��بکه ها به صورت شبکه های مجازی با استقبال 

گسترده کاربران اینترنتی خصوصا قش��ر جوان و نوجوان در جامعه فعال هستند و 
امکان برقراری ارتباطات بین اف��راد و گروه های یک اجتماع ب��ا افراد و گروه های 
جوامع دیگر را هم مهیا کرده است، به طوری که شهروندان جوامع مختلف با در نور 
دیدن مرزهای جغرافیای��ی می توانند عقاید،  نظرات و اطلاع��ات خود را با یکدیگر 
به اش��تراک بگذارند و از این رهگذر، به خلق قلمرو عمومی جهانی بپردازند که می 
تواند کاملا مجزا و در مواردی متناقض، با قلمروهای ارتباطی در سطوح دیپلماتیک 

و دولتی باشد. 

  اهداف شبکه های اجتماعی در جامعه 
 از  آنجا ک��ه اینترنت و س��رویس ه��ای ارائه ش��ده در قال��ب آن، داعی و عام��ل ایجاد 
 ش��بکه های اجتماعی در جامعه و بین نس��ل های مختل��ف و به ویژه نس��ل جوان ما 
می باشد،  دارای اهداف مهم و بنیادی است که اساسی ترین آنها را می توان چنین برشمرد:

1- س�ازماندهی انواع گروه های اجتماعی مجازی: با تکیه بر اشتراکات و براساس 
پیوندهای سیاسی و فرهنگی و حتی اعتقادی 

2- توسعه مشارکت های اجتماعی: به صورت مستقیم یا غیر مستقیم و با تشویق به 

شرکت در فعالیت های واقعی در زندگی اجتماعی 
3- به اشتراک گذاشتن علاقه مندی ها توسط اعضا: برای طرح دغدغه ها توسط 
کاربران و توجه به دل مشغولی های دیگران و دسترسی آسان به بسیاری از نرم افزارهایی 

که سایر کاربران به اشتراک گذاشته اند. 
4- ایجاد محتوا توسط اعضا: جهت پیشرفت فنا وری و توسعه جوامع و دستیابی به 

برتری رسانه ای 
5- گس�ترش تبليغات هدفمند اینترنتی: با ایجاد زمینه ب��رای کاربران به جهت 
صحبت درباره علایق خود با دیگران، فرستادن آگهی ها،  ارتباط با مشتریان و کاربران با 
ایجاد حساب کاربری و صفحات شخصی در شبکه های معروف و انجام امور تجاری و به 

سامان رساندن آنها.

مفهوم شناسی شبکه های اجتماعی در جامعه 

حال و هوای بافت های تاریخی

تخریب روز افزون خانه های تاریخی اصفهان

وحيد عالم

محیط بانان افرادی هستند که تحت استخدام 
س��ازمان حفاظ��ت محیط زیس��ت ب��ه امور 
حفاظت و کنترل عرصه های طبیعی و حیات 
وحش کشور مش��غول می باشند. محیط بانان 
سازمان حفاظت محیط زیست از نظر قوانین 
استخدامی، کارمند دولتی محس��وب می شوند. اما 
باتوجه ب��ه ش��رایط کاری خویش وضعیتی ش��بیه 

نیروهای انتظامی یا شبه نظامی دارند.

  تاریخچه محيط بانی
محیط بان، تاریخچه محیط بان��ی به دهه های پیش 
برمی گ��ردد. اولین اح��کام قانونی درباره ش��کار در 
تاریخ 18 اردیبهش��ت 1307 تدوین و تصویب شد و 
در 1۴ اسفند 1335 بود که مقررات مستقل و نسبتا 
جامعی در زمینه حفاظت از حیات وحش به تصویب 
مجلس وقت رس��ید؛ کانون ش��کار و صید تشکیل 
ش��د که اعضای آن را تعدادی از اف��راد علاقه مند به 
شکار و صید تش��کیل می دادند.  برای اجرای قوانین 
تدوین شده وزیر کشور و رییس ستاد ارتش وقت هم 
عضو این کانون ش��دند. 16 خرداد 13۴6 »سازمان 
ش��کاربانی و نظارت بر صید« جای کانون ش��کار را 
گرفت و این س��ازمان رس��ما به عنوان یک دستگاه 
مس��تقل دولتی فعالیت خود را با آموزش شکاربانان 
در س��طح کش��ور آغاز کرد و مناطقی را ب��ه عنوان 
پارک وحش م��ورد حفاظت قرار داد. س��ال 1350 
که مسائل زیست محیطی در سطح جهان به عنوان 
یک مس��اله قابل تامل وتوجه دولت ها مطرح شدند، 
این سازمان با تغییرعنوان به نام » سازمان حفاظت 
محیط زیست« عهده دار مسائل محیط زیست کشور 
ش��د و همکاری خود را با س��ازمان های بین المللی 
ادامه داد. س��ازمان حفاظت محیط زیست براساس 
استانداردهای بین المللی مناطقی را به عنوان مناطق 
چهارگانه م��ورد حفاظت قرار داده اس��ت.  هر یک از 
مناطق دارای شرایط و مقررات خاص خود بوده است 
وحالا تعداد آنها در کل کشور به 153منطقه می رسد. 

سازمان حفاظت محیط زیست محیط بانان را استخدام 
می کند و هدف از حضور آنها در این سازمان حفاظت و 
کنترل عرصه های طبیعی و حیات وحش کشور است؛ 
بنابراین محیط بانان سازمان حفاظت محیط زیست 
از نظر قوانین اس��تخدامی، کارمند دولتی محسوب 
می شوند. با توجه به ش��رایط کاری خویش، اما آنها 
وضعیتی شبیه نیروهای انتظامی یا شبه نظامی دارند.

  استاندارد جهانی
بر اساس استاندارد جهانی هر یک1000 هکتار باید 
توس��ط یک محیط بان حفاظت ش��ود. در ایران هر 

محیط بان از 6000 هکتار حفاظت می کند. 

  تفاوت محيط بان و جنگل بان
محیط ب��ان و جنگل ب��ان هر دو حاف��ظ عرصه های 
طبیعی این س��رزمین هس��تند و در ح��وزه جنگل 
شرح وظایف مش��ابهی دارند، لیکن هرکدام مربوط 
 به یگان حفاظت سازمان هایی جدا از هم می باشند و

 محیط بانان گس��تردگی وظایف بیش��تری نسبت به 
جنگل بانان دارند.

در ارتفاعات س��ر به فلک کشیده س��هند و سبلان و 
کوهرنگ و دنا و گنو و دماون��د و کیامکی و الموت و 
طارم گاهي احدي جز او حضور ندارد. در دشت هاي 
وس��یع موته در بیش��ه هاي بمو در دره هاي تندوره 
و صح��راي کوی��ر و دره انجیر فقط چش��م هاي تیز 
 بین اوس��ت که هر جنبنده اي را زی��ر نظر مي گیرد

 و ب��ا دوربین چش��مي تا دور دس��ت ه��ا تعقیبش 
مي کند. 

اوست که در جنگل هاي ماس��ال و کجور و ناو اسالم 
و ارسباران حافظ بي مانندی است و ذهن هوشیار و 

قدم هاي چابکش در دل ش��کارچیان حیات وحش 
و غارتگران طبیعت وحش��ت مي اندازد. اوست مایه 
آرامش آهو و مرال و پرندگان مهاجر، اوست که دلش 
در هواي طبیعت پر مي کشد و سر از جان شناخته به 
دفاع از آن بر مي خیزد. اوست حافظ مرزهاي طبیعت 
و حریم خلقت خداوند. حرم زندگي اوست محیط بان 
آزاده و س��رافراز محیط بان جای پایش روی برف ها 
بی انتهاست در س��فیدی. و کنار گل های رودخانه و 
شن های دریا و دره های عمیق دربند که حضورش را 
پلنگ ها و بزها حس می کنند. و در دریا مسافر امواج 
است. در دشت ها حضورش را خط لاستیک موتورش 

بر خاک را متوجه دیگران می کند.
محمدرضا حلوانی، مسوول سر محیط بانی چوپانان.

اهل و ساکن چوپانان است. وی متولد 1356 است و 
قریب به 15 سال است که در عرصه حفاظت از محیط 
زیس��ت فعالیت می کند. با او که ج��زو محیط بانان 
نمونه کشور به شمار می رود گفت وگو کرده ام که در 

ادامه می خوانید.

چه ش�د که به عن�وان محيط ب�ان نمونه 
کشوری انتخاب شدید؟

 به خطر کش��فیات برخ��ود ب��ا متخلفان هم��کاری با 
تشکل های زیس��ت محیطی فعالیت در تهیه عکس 
و فیلم از حیات وح��ش و منطقه دریاف��ت جایزه از 
جشنواره های قبل در مکان های مختلف و فعالیتی 
که با همکاری محیط بان های نایین و بیاضه انجام دادم.
تا به حال چه رتبه هایی کسب کرده اید؟

س��ال 86 محیط بان نمونه استان اصفهان، سال 87 
نمونه کش��وری مشهد، س��ال 92 جایزه عکس برتر 
در کشور دومین جشنواره محیط زیست اموزه های 

رضوی بوشهر، سال 92 محیط بان نمونه زیستگاه های 
یوزپلنگ در ایران تهران، سال 93 جایزه عکس برتر 
در جشنواره ملی محیط زیست در آموزه های رضوی 

در اصفهان

محيط بان کدام منطقه اید؟
پناهگاه حیات وحش عباس آباد شهرس��تان نایین، 

دهستان چوپانان

منطقه مذکور را معرفی کنيد؟
پناهگاه حیات وحش عباس آباد با وسعت نزدیک به 
۴00هزار هکتار یکی از بزرگ ترین مناطق حفاطت 
شده استان اصفهان اس��ت که دارای تنوع جانوری 
کامل از گربه سان ها و سگ س��ان ها و نیز پرندگان 
کمیاب و در خطر انقراض از قبیل زاغ بور عقاب طلایی 
هوبره بالابان  باقرقره و ... است که تماما این ها با عکس 

و فیلم ثابت شده است.

محيط بانی از نگاه شما؟
شغلی شریف سالم و دوست داشتنی در برخی مواقع 
خطرناک. شغلی که اگر عاشقش شدی نمی توانی از 
آن دل بکنی و شرط عاشق شدن هم دل بستن به آن 

چیزی است که از ته دل دوستش داری.

محيط بانان با چه مشکلاتی دست و پنجه 
نرم می کنند؟

حقوق نسبتا پایین که وعده داده اند که در آینده ای 
نزدیک حدود2۴0000 تومان به حقوق مان اضافه 
شود و مابقی مشکلات مثل مناطق بزرگ و نیروی کم 
هست که ما سعی کرده ایم با کمک گرفتن از مردم 

محلی و نیروی انتطامی و بس��یج در حد توان با این 
مشکل کنار بیاییم.

بهترین و  بدترین خاطره شما؟
بهترین خاطره من زیاد ش��دن جریمه هاو بدترین 
خاطره همی��ن دو هفته پی��ش رخ داد که یک گروه 
شکارچی بی رحم را با پنج لاشه شکار که چهار بز و 

یک بزغاله دستگیر کردند.

اگر محيط بان نمی شدید دوست داشتيد 
چکاره شوید؟

م��ن همیش��ه دو ت��ا کار را دوس��ت داش��تم؛ یکی 
فوتبالیست شوم و یکی کار محیط بانی انجام دهم.

 البته دو س��ال در تیم فوتبال استقلال شمال تهران 
بازی کردم ولی به خاطر مش��کلاتی نتوانستم ادامه 
بدهم. خدا را ش��کر به یکی از دو ش��غل مورد علاقه 

خود رسیدم.

انگيزه شما از انتخاب این شغل چه بوده؟
همیش��ه پیاده روی در کوه و بیابان را دوست داشتم 
 و از رفتن ب��ه طبیعت لذت می ب��ردم. دوران بچگی 

پرنده ها را دوست داشتم.

مهم تری�ن مش�کلات زیس�ت محيطی 
استان؟

مشکل اصلی معادن و جاده هاس��ت که با ایجادیک 
جاده یا معدن محیط زیست از بین می رود و هرج و 

مرج به وجود می آید.

حرف پایانی شما؟
اگر بخواهیم که یک محیط زیس��ت س��الم و خوبی 
داشته باشیم باید فرهنگ سازی کنیم و تمام مردم 
در این کار سهیم باش��ند و گرنه همیشه باید تا زنده 
هس��تیم با این مش��کلات مقابله کنی��م و به نتیجه 

مطلوب هم نمی رسیم.

گفت وگوی اصفهان زیبا با محیط بان نمونه کشوری

حقوق پایين از مهم ترین مشکلات محيط بانان است بی
هرا
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خواست هايي كه جايي در نقطه اي آرامش را از تو 
سلب و انتخاب را س��خت مي كنند. شخصيت 
اصلی نمايش »هويج فزاينده« در چنين فضايي 
به سر مي برد؛ درگير و دار و چند راهي  انتخاب و 
اطمينان، اما او سرانجام بر تمام ترديدها فائق مي آيد. او 
 طع��م جادوي��ي ي��ك هوي��ج فزاين��ده را ب��اور دارد!

»هويج فزاينده«  عنوان نمايشي از گروه تئاتر ثانيه است 
كه به كارگرداني مهدي فدايي اين روزها در سالن سوره 

حوزه هنري بر صحنه رفته است.

   »هویج فزاینده« یک درام تعلیمی است
نمايشنامه نويس و منتقد تئاتر اصفهان درباره اين نمايش 

گفت:  حضور بازيگران نوجوان در نمايش » هويج فزاينده«  
و محور قرار دادن مساله نوجوانان اولين نكته حائز اهميت 
در رابطه با اين نمايش است. محسن رهنما ادامه داد: اين 
نمايش را مي توان مثل هر نمايش ديگري سليقه اي ديد 
يا با موشكافي با آن برخورد كرد. اگر ما با پيش داوري و 
فرض هاي ذهني خود براي ديدن اين نمايش وارد سالن 
شويم قطعا پاسخ هاي ذهني مان را نمي گيريم و نمايش 
به نظرمان كار ضعيفي مي رس��د،  در صورت��ي كه اگر با 
موشكافي با آن روبه رو شويم خواهيم پذيرفت كه » هويج 
فزاينده« يك درام تعليمي است كه با شگردهاي خاص 
خود كه يكي از مهم ترين هايش متقاعدسازي است  روي 
صحنه مي رود. يعنی نمايش يك معضل اجتماعي يا رواني 
را در جامعه خود مطرح مي كند و سعي دارد بيننده را به 

سمتي براي تصميم گيري درباره اين معضل هدايت كند. 
»هويج فزاينده« مس��اله هويت را موضوع قرار مي دهد 
و براي طرح آن شگردهاي برش��تي را دستاويز قرار مي 
دهد. برشتي كه ما او را با عنصر فاصله گذاري مي شناسيم 
و نمايش »هويج فزاينده« در طراحي صحنه،  نور و بازي از 
اين عنصر بهره می برد. وي با بيان اين مطلب كه نمايشنامه 
اين اثر از انسجام لازم برخوردار نيست،  ادامه داد:  به نظرم 
برخي صحنه ها نياز به تعمق بيشتري داشته است. مثلا در 
صحنه اي كه دختر درام مسموم مي شود، ما با يك انديشه 
واحد براي بسط در صحنه مواجه نيستيم كه اين موضوع 
تا حدودي به كار آسيب مي زند يا در صحنه دادگاه مساله 
خيلي زود به سمت پايان بندي ناگهاني مي رود؛ پاياني كه 
چندان در روند درام خطي نمايش موثر نيست و انتظار 

بيشتري نسبت به آن وجود دارد. رهنما اضافه كرد:  ما در 
درام تعليمي يا براي شخصيت اصلي تصميم گيري نداريم 
يا اگرداريم خيلي تحليل مند و دقيق به آن مي رس��يم؛ 
آن هم تصميمي كه محصول منسجم كل درام از ابتدا تا 
انتهاست. اين منتقد افزود: متاسفانه سالن سوره امكانات 
خوبي براي نور پردازي ندارد و اين مشكل بر نورپردازي 
اين نمايش هم تاثير گذاشته است.  رهنما در پايان تاكيد 
كرد:  اما همچنان كار با تيم نوجوان و توجه به دغدغه اين 
گروه سنی ارزش اين اثر است. كاري كه كمتر كارگرداني 
با توجه به سختي خاص آن و نياز به مهارهيجان و نگراني 
اين گروه سني براي رفتن روي صحنه حاضر به انجام آن 
مي شود و بايد به مهدي فدايي و گروه ثانيه براي انجام آن 

تبريك گفت. 

  طراحی صحنه این نمایش، کاراکتر تازه ای به 
آن داده است

يك نويسنده و كارگردان تئاتر اصفهان نيز درباره نمايش » 
هويج فزاينده« گفت: نحوه و اجرای طراحی صحنه و لباس 
در نمايش » هويج فزاينده« قابل توجه است. استفاده از 
دكور متحرک و اشيا و عناصر متنوع كاملا در خدمت كار 
و كاربردی است؛ علاوه بر اينكه معنا و كاراكتر جديدی 
را به فضای نمايش الحاق كرده اس��ت. صحنه رستوران 
يا اتاق نمون��ه های قابل توجهی از اين جريان هس��تند.

اسدالله اسدی همچنين با اشاره به استفاده درست و بجا 
از موس��يقی در اين نمايش، افزود: موسيقی در بسياری 
 از نماي��ش ها صرفا به پ��ر كردن فض��ای نمايش منجر 
می شود و به عنوان عامل ارتباطی صحنه ها عمل می كند 
اما در نمايش » هويج فزاينده«  موسيقی به جز  اين كاركرد 
طوری انتخاب شده كه فضای ذهنی شخصيت اصلی را 
به مخاطب منتقل كند؛ گويی كه از ذهن نوجوان نشات 
گرفته است. وی همچنين هماهنگی و همراهی بازيگران 
نوجوان اين نمايش توسط كارگردان را از نكات قابل توجه 

اين اجرا دانست. اسدی در پايان به معضل مستقيم گويی 
در متن نمايش اشاره كرد و گفت: وقتی كار بار آموزشی 
پيدا می كند، مستقيم گويی به اثر آسيب می زند. مساله ای 
كه به اين اجرا هم ضربه زده بود و در برخی جاها به جای 
خلق فضای حسی به ايجاد فضايی شعارگونه منجر شده 
بود و به ارتباط صحنه ها ضربه می زد. اين هنرمند تئاتر 
در پايان موضوع نمايش و توجه به معضلات نوجوانان را از 
نقاط قوت كار برشمرد و به لزوم بيان مسائل روز نوجوانان 

در نمايش های اين چنينی اشاره كرد.

  » هویج فزاینده«  مسیر درستی را برگزیده است
يك روانشناس نيز در رابطه با اين نمايش معتقد است: 
جاي خالي آثاری اين چنينی درح��وزه تعليم و تربيت 
خيلي به چشم مي آيد. متاسفانه ما به عنوان مخاطبان 
و همين طور افرادي ك��ه به عنوان خالق��ان آثار هنري 
فعاليت مي كنند حاضرند هزينه زي��ادي براي ديدن و 
س��اخت آثار كميك يا تجاري صرف كنن��د، ولي توجه 
لازم را به آثار دارای بار آموزش��ي نداري��م و اين موضوع 
لزوم انديش��يدن تدابير مختلف براي استقبال عمومي 
از چنين آثاري را بيش��تر مي كند.  او ادامه مي دهد:  من 
فكر مي كنم »هويج فزاينده« با تكيه براينكه پرداختن 
و كمك به رفع ترديدهاي نوجوانان بايد در قالب راهنما 
انجام شود و نبايد با تصميم گيري به جاي آنها پيش رفت،  
 مسير درست و قابل توجهي را در پيش گرفته است. وی 
می افزايد: متاسفانه با وجود اينكه در منابع درسي  پايه 
اول متوس��طه و در درس مطالعات اجتماعي نوجوانان 
آمده است كه انتخاب فرصت هاي شغلي بايد بر مبناي 
چهار اصل علاقه،  مهارت،  اس��تعداد و خويشتن پنداري 
انجام ش��ود، ولي در تفهيم اين قضيه به بچه ها در عمل 
با مشكل مواجه هستيم. ارزش هوش عمومي در مقابل 
 هوش هيجاني پايين آماده اس��ت و ما كمتر به درستي

بچه ها را هدايت مي كنيم. انصاري فر اضافه كرد:  انجام 
بحث و گفت وگو راجع به اين نمايش و اينكه مسوولان به 
ديدن آن بيايند نيز اهميت زيادي دارد و اميدوارم گروه 
اجرايي رسالت خود را در پرداخت به چنين موضوعاتي 
به اي��ن نمايش منحصر نكنند و مس��وولان نيز حمايت 

بيشتري از اين گروه و گروه هايي مانند آن داشته باشند.

پيش توليد فيلم سينمايی »بيست و س��ه روز« از چندی پيش با دريافت پروانه ساخت 
از سوی شورای نظارت و ارزشيابی سازمان سينمايی آغاز شد و پس از گذشت دو ماه از 

پيش توليد، اين فيلم در لوكيشن تهران كليد خورد.
فيلم برداری فيلم سينمايی » بيست و سه روز« كه يك فيلم پربازيگر محسوب می شود 
در تهران و بخشی از آن نيز در عسلويه صورت خواهد گرفت و اين فيلم برای حضور در 

سی و چهارمين جشنواره فيلم فجر آماده نمايش خواهد شد.
محمدرضا فروتن، هانيه توسلی، ش��قايق فراهانی، محسن كيايی، خاطره اسدی، مريم 

به وبانی، نيكی مظفری، سيداحمد محمدی، بش��ير نيك زاد، جواد راهزانی، حسينعلی 
قورچی و مهدی رضايی در » بيست و س��ه روز« مقابل دوربين مرتضی غفوری به ايفای 
نقش می پردازند. همچنين يونا تدين، نيوشا جهانی، نيوشا گودرزی، حسام رحيمی منش، 
نيلوفر يزدان پرست و نرگس يزدان پرست نيز به عنوان شش بازيگر نوجوان در اين فيلم 

ايفای نقش می كنند.
»بيست و سه روز« س��ومين فيلم سينمايی مهدی گلس��تانه پس از »دردسر بزرگ«   و 

»نازنين« محسوب می شود كه تهيه كنندگی اين فيلم را نيز خود او بر عهده دارد.

رييس سازمان سينمايی در حالی همچنان منتظر تصميم تهيه كننده و كارگردان 
فيلم س��ينمايی »محمد )ص(« برای نمايش آن در سينماهاس��ت كه چندی پيش 
س��خنگوی ش��ورای صنفی نمايش از اكران قطعی اين اثر از چهار شهريور ماه خبر 

داده است.
حجت الله ايوبی در گفت وگويی با يكی از خبرگزاری ها درباره فيلم »محمد )ص(« 
و نمايش آن در سينماهای كش��ور گفت: برای تصميم گيری درباره اكران اين فيلم 

منتظر اعلام نظر تهيه كننده و كارگردان آن هستيم.

اين در حالی است كه  غلامرضا فرجی، سخنگوی شورای صنفی نمايش در پاسخ به 
مصوبات جلسه ۵ مرداد سال ۹۴، گفت: قرارداد فيلم سينمايی محمد )ص( در گروه 
سينمايی آزادی به ثبت رسيد و فيلم همزمان با ولادت امام رضا )ع( از ۴ شهريورماه 

در سينماها به نمايش درخواهد آمد.
چن��دی پيش ريي��س س��ازمان س��ينمايی از تجهي��ز ۱۰۰ مجتم��ع فرهنگی در 
 اس��تان ها همزمان با اكران فيل��م »محمد )ص(« ب��ه كارگردان��ی مجيد مجيدی 

خبر داد.

نگاهی به دو فیلم جدید اکران و فروش فیلم های دیگر 

فروش خوب فیلم ها  

از چهارشنبه هفته گذش��ته، دو فيلم »دوران عاشقی« و 

نما
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» مردن به وقت شهريور« به تركيب اكران اضافه شد. اين 
دو فيلم در گونه اجتماعی جای می گيرند و فضايی جدی 
را دنبال می كنند كه  با توجه به آمار فروشی كه ارائه شده 
است، »دوران عاشقی« با توجه به موضوع خانوادگی كه 
در فيلم ارائه ش��ده توانس��ته موفق عمل كند و به فروش ۱۱۵ 

ميليون تومان دست يافته است.
امير قطبی، مديرفروش دفتر فيلميران درباره وضعيت فروش 
دو فيلمی كه توس��ط دفتر فيلميران هم اينك پخش می شود 
توضيح داد: »نهن��گ عنبر« كه در هفت��ه يازدهم فروش خود 
قرار دارد هنوز هم با اقبال از سوی مخاطب مواجه شده و شب 
گذش��ته به فروش7۰ ميليون در تهران رسيد. اين فيلم  ظرف 
مدت 67 روز نمايش چهار ميليارد و 3۰ ميليون تومان در تهران 
و در شهرستان يك ميليارد و 6۰۰ ميليون تومان فروش داشت 

كه فروش كل آن پنج ميليارد و 63۰ ميليون تومان است.
وی درباره نمايش فيلم » دوران عاش��قی« و فروش آن گفت: 
 اين فيل��م از روز چهارش��نبه به نماي��ش درآمد و ه��م اينك

26 س��الن س��ينما در تهران در اختيار دارد كه ظ��رف  دو روز 
نمايش به فروش ۱۱۵ميليون تومان دست يافت. اين فيلم در 
اولين روز نمايش، ۴۰ ميليون تومان و پنجش��نبه 7۵ميليون 

تومان فروش داشت.
دفتر بامداد فيلم نيز فروش فيلم سينمايی »عصر يخبندان« را 
در تهران و شهرستان اينگونه اعلام كرد: فروش فيلم در تهران 
يك ميليارد و ۵۰ ميليون تومان و در شهرس��تان۴۵۰ ميليون 
تومان بوده كه ف��روش كل آن ي��ك ميلي��ارد و ۵۰۰ ميليون 

تومان است.
خزاعی، مدي��ر فروش پخش ن��ور تابان وضعيت ف��روش فيلم 
»گينس« را مثبت ارزيابی كرد و گفت: شب گذشته در سينما 
كورش با فروش هفت ميليون تومان و در سينما آزادی با فروش 
۱2 ميليون تومان مواجه بوديم. تاكنون فروش فيلم در تهران 
يك ميليارد و 8۰۰ ميليون تومان و در شهرستان به فروش 8۰۰ 
ميليون تومان دست يافتيم. مجموع فروش فيلم دو ميليارد و 

6۰۰ ميليون تومان خواهد بود.
وی ادامه داد: در تهران 3۵ س��الن س��ينما در اختي��ار داريم و 
حدود 6۴ س��ينمای فعال در  شهرس��تان فيل��م »گينس« را 

نمايش می دهند.
داريوش بابائي��ان،  مديرعامل پخش ش��كوفا فيلم، آمار فروش 
 فيلم » مردن به وقت شهريور« به كارگردانی هاتف عليمردانی را 

3۱ ميليون تومان اعلام كرد.
به گفته وی، اين فيلم در تهران با 2۱ سالن و در ديگر شهرها با 
چهار سالن در اولين روز اكران خود هشت و نيم ميليون تومان و 

شب گذشته، 22.۵ ميليون تومان فروش داشته است.
همچنين فيلم » از رييس جمهور پاداش نگيريد« كمال تبريزی 
پس از 3۴ روز اكران در تهران و شهرستان ها به مجموع فروش 

3۵۰ ميليون تومان رسيده است.
حبيب اسماعيلی،  پخش كننده اين فيلم گفت: تعداد سالن های 
اين فيلم در تهران ۱۵سالن و در ديگر شهرها كه اكران در آنها 
به تازگی شروع شده، هشت سالن است كه در آينده اين تعداد 

افزايش پيدا می كند.

گزارش
گزارش اصفهان زیبا  از نمایش »هویج فزاینده«

تصویر تردید و تعلیق نوجوانان در درام تعلیمی گروه ثانیه

به کارگردانی مهدی گلستانه؛

فیلم سینمایی »بیست و سه روز«  در تهران کلید خورد
به رغم اعلام قطعی زمان نمایش فیلم مجیدی؛

ایوبی:  برای اکران »محمد )ص(« منتظر تصمیم تهیه کننده و کارگردان این فیلم هستیم!

اخيرا محمد س��رافراز، رييس سازمان صدا و 

ری
شي

رد
ی ا

جتب
م

س��يما در اظهارنظری اعلام ك��رده كه در ماه 
مبارک رمضان امسال جرياناتی قصد مقابله و 

بايكوت برنامه های تلويزيون را داشته اند.
 همه می داني��م كه منظ��ور آقای س��رافراز، 
هجمه هايی بوده كه عليه دو برنامه پرطرفدار 
رس��انه ملی يعنی»ماه عس��ل« و »پايتخت« شكل 
گرفت؛ هجمه هايی كه ما نمی دانيم آيا پشت پرده هايی 
داشته يا خير، اما همين اندازه می دانيم كه تيغ ناوک 
حملات به سمت نزول كيفی ش��ديد اين دو برنامه 
بوده و ديگر قصد و مقاصد، اگر مطرح شده، به مردم و 

بحث انتقادات كيفی آنها مربوط نمی شود.
اگر مس��وولان س��يما هنوز بر اين باور هس��تند كه 
ساخته های امسال عليخانی و مقدم، به لحاظ كيفی، 
بهتر از س��ری های قبلی اين برنامه هاس��ت، خيلی 
راحت می توانند به بررس��ی ميدان��ی روی آورند و 
با حض��ور در بين مردم، از كم و كي��ف مدعای خود، 
اطلاع حقيقی پيدا كنن��د. اين خيلی بد اس��ت كه 
فاصله بين نظر مردم و نظر رس��انه ملی تا اين اندازه 
باش��د و تنها متر و اندازه تلويزيون، چند نظرسنجی 

پيامكی و سايبری و تلفنی قلمداد شود آن هم برای 
اينكه بدانند مردم از كدام برنامه ماه رمضان، رضايت 
بيشتری داش��ته اند و يا بيش��تر به پای تماشای آن 
نشسته اند. پاس��خ اين س��وال را می توان حتی يك 
ماه قبل از پخش اين دو برنامه با قاطعيت تمام داد، 
همچنان كه از همين الان می توان با قاطعيت تمام 
اعلام كرد كه »پايتخت ۵« تا »پايتخت ۱۰۰« در هر 
برهه زمانی كه پخش ش��ود، باز هم پرتماشاگرترين 
برنامه سيما خواهد بود و درصد رضايت مردم از اين 
برنامه نيز بالای7۰ درصد اس��ت و همينطور برنامه 
»ماه عس��ل«. اين خيلی بی پش��توانه است كه نگاه 
رس��انه ملی، تنها به اين نوع نظرسنجی ها معطوف 
باش��د و از آن بدتر اينكه، وقتی نقدی به برنامه های 
پرطرفدار جعبه جادويی می شود، آنها اين انتقادات 
را با نگاه دلس��وزانه، سبك و س��نگين نكنند و آن را 
 در جهت تخريب ي��ا توطئه قلم��داد كنند. احتمالا 
صحبت ه��ای جناب س��رافراز، با اطلاع��ات موثقی 
عنوان شده و او بر اساس داش��ته هايی اقدام به طرح 
چنين مساله ای نموده و پای حدس و گمان در ميان 
نبوده است، اما اگر منابع ايشان موثق نباشد، ايشان 

بايد ب��ا تمام س��ابقه ای كه در س��ازمان دارد، كمی 
جدی تر بحث پژوهش و تحقيقات و مردمی بودن را 
دنبال كند؛ چرا كه با يك نگاه سرانگش��تی می توان 
متوجه شد كه تلويزيون سال هاست قافيه رقابت را 
به سينما، ماهواره و حتی شبكه نمايش خانگی باخته 
و اگر اوضاع ب��ه همين منوال پيش رود، س��ازمان با 
مشكلات قابل توجهی در زمينه تعداد مخاطب ثابت 

مواجه خواهد شد.
 به عنوان مثال ه��م اكنون برنام��ه ای تحت عنوان 
»شب های تابستان« از شبكه س��وم سيما در حال 
پخش اس��ت كه مهمان محور اس��ت، اما اين برنامه 
با اغماض هم نم��ی تواند نظر حداقل��ی مخاطب را 
جلب كند.يك س��اختار و دكوپار فوق العاده ضعيف 
كه در دهه 7۰ تلويزيون نمود داش��ت و چون در آن 
زمان رسانه ملی رقيبی نداشت، اين برنامه به ناچار 
 مورد استقبال قرار می گرفت، اما ورق در اين سال ها

برگش��ته و مخاطب، هيچ اقبالی ب��ه اين جنگ ها و 
برنامه ها نشان نمی دهد. اصلا چه اصراری است كه 
تلويزيون حتما بخواهد چنين برنامه هايی داش��ته 
باشد؟ آيا تنها به صرف كم خرج بودن، بايد برنامه هايی 

از اين دست ساخت و روی آنتن فرستاد؟ زمانی كه 
آقای سرافراز به كرسی رياست رسانه ملی تكيه زد، 
همه ما منتظر يك س��ری تحولات مخاطب پس��ند 
بوديم، اما می بينيم كه عملا هيچ اتفاق قابل توجهی 
در اين زمينه رخ نداده و تلويزيون همچنان انتخاب 
آخر مخاطبانی اس��ت كه می خواهند يا پخش زنده 
ليگ فوتبال و واليبال را تماش��ا كنن��د و يا در ايامی 
از سال به تماشای »ماه عس��ل« ها و»پايتخت« های 
ضعيف شده بنشينند، وگرنه تلويزيون در ايام عادی 
خود، كمترين ميزان اقبال را به نس��بت رقبای خود 

داش��ته و اين زنگ خط��ری جدی برای س��ازمانی 
مردمی است. مطمئنا نگاه دلسوزانه ای ميان مديران 
سازمان وجود دارد، اما بحث بر سر اين است كه اين 
مديران، به گزارش های آم��اری فعلی توجه مبنايی 
نداشته باشند و شيوه س��نجش رضايت مخاطب را 
تغيير داده و خود، حضور ملم��وس تری ميان مردم 
 داشته باشند تا ضعف و قوت های خود را بهتر و دقيق تر

رصد كنند. همه منتقدها دشمنی ندارند و هر نقدی 
مغرضانه نيس��ت. س��ازمان بايد با ش��تاب بيشتری 

دست بجنباند.

نقدهایی که به رسانه ملی وارد است

چرا تلویزیون باید با شتاب بیشتری دست بجنباند؟

سحر عصرآزاد
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گزارش "اصفهان زیبا" از نقدهای واضحی که به 
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رسانه ملی وارد است
چرا تلویزیون باید با ش��تاب بیش��تری دست 

بجنباند ؟

مجتبی اردشیری
اخیرا "محمد سرافراز"؛ رئیس س��ازمان صدا و سیما 
در اظهارنظری اعلام ک��رده که در ماه مبارک رمضان 
امس��ال، جریاناتی قصد مقابله و بایکوت برنامه های 

تلویزیون را داشته اند.
همه می دانیم که منظور آقای سرافراز، هجمه هایی 
بوده که علیه دو برنامه پرطرفدار رسانه ملی یعنی "ماه 

عسل" و "پایتخت" ش��کل گرفت.هجمه هایی که ما 
نمی دانیم آیا پشت پرده هایی داشته یا خیر اما همین 
اندازه می دانیم که تیغ ناوک حملات به سمت نزول 
کیفی شدید این دو برنامه بوده و دیگر قصد و مقاصد، 
اگر مطرح ش��ده، به مردم و بحث انتقادات کیفی آنها 

مربوط نمی شود.
اگر مسئولین سیما هنوز بر این باور هستند که ساخته 
های امسال علیخانی و مقدم، به لحاظ کیفی، بهتر از 
سری های قبلی این برنامه هاست، خیلی راحت می 
توانند به بررسی میدانی روی آورند و با حضور در بین 
مردم، از کم و کیف مدعای خود، اطلاع حقیقی پیدا 
کنند.این خیلی بد اس��ت که فاصله بین نظر مردم و 

نظر رسانه ملی تا این اندازه باش��د و تنها متر و اندازه 
تلویزیون، چند نظرسنجی پیامکی و سایبری و تلفنی 
قلمداد ش��ود آن هم برای اینکه بدانند مردم از کدام 
برنامه ماه رمضان، رضایت بیش��تری داش��ته اند و یا 
بیشتر به پای تماشای آن نشسته اند.پاسخ این سوال 
را می توان حتی یک ماه قب��ل از پخش این دو برنامه 
با قاطعی��ت تمام داد همچنان ک��ه از همین الان می 
توان با قاطعی��ت تمام اعلام کرد ک��ه "پایتخت 5" تا 
"پایتخت 100" در هر برهه زمانی که پخش شود، باز 
هم پرتماش��اگرترین برنامه سیما خواهد بود و درصد 
رضایت مردم از این برنامه نیز بالای 70 درصد است و 

همینطور برنامه "ماه عسل".

این خیلی بی پشتوانه اس��ت که نگاه رسانه ملی، تنها 
به این نوع نظرس��نجی ها معطوف باشد و از آن بدتر 
این که، وقتی نقدی به برنامه ه��ای پرطرفدار جعبه 

جادویی می شود، آنها این انتقادات را با 
نگاه دلسوزانه، سبک و سنگین نکنند و 
آن را در جهت تخریب یا توطئه قلمداد 
کنن��د. احتمالا صحبت ه��ای جناب 
سرافراز، با اطلاعات موثقی عنوان شده 
و او بر اساس داشته هایی اقدام به طرح 
چنین مساله ای نموده و پای حدس و 
گمان در میان نبوده است اما اگر منابع 
ایشان موثق نباشد، ایشان باید با تمام 
سابقه ای که در س��ازمان دارد، کمی 
جدی تر و امروزی تر، بحث پژوهش و 
تحقیقات و مردمی بودن را دنبال نماید 
چرا که با یک نگاه سرانگشتی می توان 
متوجه ش��د که تلویزیون سال هاست 
قافیه رقاب��ت را به س��ینما، ماهواره و 
حتی ش��بکه نمایش خانگی باخته و 
اگر اوضاع به همین منوال پیش رود، 

س��ازمان با مش��کلات قابل توجهی در زمینه تعداد 
مخاطب ثابت مواجه خواهد شد.

به عنوان مثال هم اکنون برنامه ای تحت عنوان "شب 
های تابس��تان" از شبکه سوم س��یما در حال پخش 
است که مهمان محور اس��ت اما این برنامه با اغماض 
هم نمی تواند نظر حداقلی مخاطب را جلب کند.یک 
ساختار و دکوپار فوق العاده ضعیف که در دهه هفتاد 
تلویزیون نمود داشت و چون در آن زمان، رسانه ملی 
رقیبی نداشت، این برنامه به ناچار مورد استقبال قرار 
می گرفت اما ورق در این سال ها برگشته و مخاطب، 
هیچ اقبالی به این جنگ ها و برنامه ها نشان نمی دهد.

اصلا چه اصراری اس��ت که تلویزی��ون حتما بخواهد 

چنین برنامه هایی داشته باشد؟ آیا تنها به صرف کم 
خرج بودن، باید برنامه هایی از این دس��ت ساخت و 

روی آنتن فرستاد؟
زمان��ی که آقای س��رافراز به کرس��ی 
ریاست رس��انه ملی تکیه زد، همه ما 
منتظر یک س��ری تح��ولات مخاطب 
پس��ند بودیم اما می بینی��م که عملا 
هیچ اتفاق قابل توجهی در این زمینه 
رخ نداده اس��ت و تلویزیون همچنان 
انتخاب آخر مخاطبانی اس��ت که می 
خواهند ی��ا پخش زنده لی��گ فوتبال 
و والیبال را تماش��ا کنند و یا در ایامی 
از س��ال به تماش��ای "ماه عسل" ها و 
"پایتخت" های ضعیف شده بنشینند 
وگرن��ه تلویزیون در ای��ام عادی خود، 
کمترین میزان اقبال را به نسبت رقبای 
خود داش��ته و این زنگ خطری جدی 

برای سازمانی مردمی است.
مطمئنا نگاه دلسوزانه ای میان مدیران 
س��ازمان وجود دارد اما بح��ث بر این 
اس��ت که این مدیران، به گزارش ه��ای آماری فعلی 
توجه مبنایی نداشته باشند و شیوه سنجش رضایت 
مخاطب را تغییر داده و خود، حضور ملموس تری میان 
مردم داشته باشند تا ضعف و قوت های خود را بهتر و 
دقیق تر رصد کنند.همه منتقدها دشمنی ندارند و هر 
نقدی مغرضانه نیست.سازمان باید با شتاب بیشتری 

دست بجنباند.

به کارگردانی "مهدی گلستانه" ؛
فیلم سینمایی “بیست و سه روز” در تهران کلید خورد

پیش تولید فیلم سینمایی "بیست و سه روز" از چندی پیش با دریافت پروانه ساخت از سوی 
شورای نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی آغاز شد و پس از گذشت دو ماه پیش تولید این 

فیلم امروز در لوکیشن تهران کلید خورد.
فیلمبرداری فیلم سینمایی "بیست و سه روز" که یک فیلم پربازیگر محسوب می شود در تهران 

و بخشی از آن نیز در عسلویه صورت خواهد گرفت و این فیلم برای حضور در سی و چهارمین 
جشنواره فیلم فجر آماده نمایش خواهد شد.

محمدرضا فروتن، هانیه توسلی، شقایق فراهانی، محسن کیایی، خاطره اسدی، مریم به وبانی، 
نیکی مظفری، سیداحمد محمدی، بشیر نیک زاد، جواد راهزانی، حسینعلی قورچی و مهدی 

رضایی در "بیست و سه روز" مقابل دوربین مرتضی غفوری به ایفای نقش می پردازند.
همچنین یونا تدین، نیوشا جهانی، نیوشا گودرزی، حسام رحیمی منش، نیلوفر یزدان پرست و 

نرگس یزدان پرست نیز به عنوان ۶ بازیگر نوجوان در این فیلم ایفای نقش می کنند.

به رغم اعلام قطعی زمان نمایش فیلم مجیدی
ایوبی: برای اکران "محمد )ص(" منتظر تصمیم تهی��ه کننده و کارگردان این فیلم 

هستیم!
رئیس سازمان سینمایی در حالی همچنان منتظر تصمیم تهیه کننده و کارگردان 
فیلم سینمایی »محمد رسول الله )ص( برای نمایش آن در سینماها است که چندی 
پیش سخنگوی ش��ورای صنفی نمایش از اکران قطعی این اثر از ۴ شهریور ماه خبر 

داده است.

حجت الله ایوبی در گفتگویی با یکی از خبرگزاری ها درباره فیلم »محمد رسول الله« 
و نمایش آن در سینماهای کش��ور گفت: برای تصمیم گیری درباره اکران این فیلم 

منتظر اعلام نظر تهیه کننده و کارگردان آن هستیم.
این در حالی است که  غلامرضا فرجی سخنگوی شورای صنفی نمایش در پاسخ به 
مصوبات جلسه 5 مرداد سال ۹۴ گفت: قرارداد فیلم سینمایی محمد )ص( در گروه 
سینمایی آزادی به ثبت رسید و فیلم همزمان با ولادت امام رضا )ع( از ۴ شهریورماه 

در سینماها به نمایش درخواهد آمد.

آیادنبالهسازیدرتلویزیونرسممیشود؟

داستانگافهاونوزاددردسرآفرین
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گزارش "اصفهان زیبا" از نمایش "هویج فزاینده" 
اده
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تصویر تردید و تعلیق نوجوانان در درام تعلیمی 
گروه ثانیه

مریم قدسیه
انگار از هجوم افکار گریزي نیس��ت، از سیل بي  

وقفه خواس��ت هایي که جایي در نقطه اي آرامش را از 
تو سلب و انتخاب را سخت مي کنند.شخصیت اصلی 
نمایش "هویج فزاینده" در چنین فضایي به س��ر مي 
برد؛ درگیر و دار و چند راهي  انتخاب و اطمینان. اما او 
سرانجام بر تمام تردیدها فائق مي آید. او طعم جادویي 

یک هویج فزاینده را باور دارد!
"هویج فزاینده" عنوان نمایشي از گروه تئاتر ثانیه است 
که به کارگرداني مهدي فدایي این روزها در سالن سوره 

حوزه هنري بر صحنه رفته است.
"هویج فزاینده" یک درام تعلیمی است

نمایش��نامه نویس و منتقد تئاتر اصفه��ان درباره این 
نمایش گفت:  حضور بازیگران نوجوان در نمایش "هویج 
فزاینده"  و محور قرار دادن مسئله نوجوانان اولین نکته 

حائز اهمیت در رابطه با این نمایش است.
محسن رهنما ادامه داد: این نمایش را مي توان مثل هر 
نمایش دیگري سلیقه اي دید یا با موشکافي با آن برخورد 
کرد. اگرما با پیش داوري و فرض هاي ذهني خود براي 
دیدن این نمایش وارد سالن ش��ویم قطعا پاسخ هاي 

ذهني مان را نمي گیریم ونمایش به نظرمان کار ضعیفي 
مي رسد،  در صورتیکه اگر با موشکافي با آن روبه رو شویم 
خواهیم پذیرفت که "هویج فزاینده" یک درام تعلیمي 
است که با شگردهاي خاص خود که یکي از مهمترین 
هایش متقاعد سازي است  روي صحنه مي رود. یعنی 
نمایش یک معضل اجتماعي یا رواني را در جامعه خود 
مطرح مي کند و س��عي دارد بیننده را به سمتي براي 
تصمیم گیري درباره ای��ن معضل هدایت کند. "هویج 
فزاینده" مسئله هویت را موضوع قرار مي دهد و براي 
طرح آن شگردهاي برشتي را دس��تاویز قرار مي دهد. 
برشتي که ما او را با عنصر فاصله گذاري مي شناسیم و 
نمایش "هویج فزاینده" در طراحي صحنه،  نور و بازي از 

این عنصر بهره می برد.
وي با بیان این مطلب که نمایشنامه این اثر از انسجام 
لازم برخوردار نیست؛  ادامه داد:  به نظرم برخي صحنه ها 
نیاز به تعمق بیشتري داشته است. مثلا در صحنه اي که 
دختر درام مسموم مي شود ما با یک اندیشه واحد براي 
بسط در صحنه مواجه نیستیم که این موضوع تا حدودي 
به کار آسیب مي زند یا در صحنه دادگاه مسله خیلي زود 
به سمت پایان بندي ناگهاني مي رود. پایاني که چندان 

در روند درام خطي نمایش موثر نیست و انتظار بیشتري 
نسبت به آن وجود دارد.

رهنما اضافه کرد:  ما در درام تعلیمي یا براي شخصیت 
اصلي تصمیم گیري نداریم یا اگرداریم خیلي تحلیل مند 
و دقیق به آن مي رسیم؛ آن هم تصمیمي که محصول 

منسجم کل درام از ابتدا تا انتهاست. 
این منتقد افزود: متاسفانه سالن سوره امکانات خوبي 
براي نور پردازي ندارد و این مشکل بر نور پردازي این 

نمایش هم تاثیر گذاشته است.  
رهنما در پایان تاکید کرد:  اما همچنان کار با تیم نوجوان 
و توجه به دغدغه این گروه س��نی ارزش این اثر است. 
کاري که کمتر کارگرداني با توجه به سختي خاص آن 
و نیاز به مهارهیجان و نگراني این گروه سني براي رفتن 
روي صحنه حاضر به انجام آن مي شود و باید به مهدي 

فدایي و گروه ثانیه براي انجام آن تبریک گفت. 
طراح��ی صحنه این نمای��ش، کاراکتر ت��ازه ای به آن 

داده است
یک نویس��نده و کارگردان تئاتر اصفهان نی��ز درباره 
نمایش "هویج فزاینده" گف��ت: نحوه و اجرای طراحی 
صحنه و لباس در نمای��ش "هویج فزاینده" قابل توجه 

است. استفاده از دکور متحرک و اشیاء و عناصر متنوع 
کاملا در خدمت کار و کاربردی است؛ علاوه بر اینکه معنا 
و کاراکتر جدیدی را به فضای نمایش الحاق کرده است. 
صحنه رستوران یا اتاق نمونه های قابل توجهی از این 

جریان هستند.
اسدالله اسدی همچنین با اشاره به استفاده درست و به 
جا از موسیقی در این نمایش افزود: موسیقی در بسیاری 
از نمایش ها صرفا به پر کردن فضای نمایش منجر می 
شود و به عنوان عامل ارتباطی صحنه ها عمل می کند اما 
در نمایش "هویج فزاینده" موسیقی به جز این کارکرد 
طوری انتخاب شده که فضای ذهنی شخصیت اصلی را 
به مخاطب منتقل کند؛ گویی که از ذهن نوجوان نشات 

گرفته است. 
وی همچنین هماهنگ��ی و همراهی بازیگران نوجوان 
این نمایش توسط کارگردان را از نکات قابل توجه این 

اجرا دانست. 
اسدی در پایان به معضل مستقیم گویی در متن نمایش 
اشاره کرد و گفت: وقتی کار بار آموزشی پیدا می کند، 
مستقیم گویی به اثر آسیب می زند. مسئله ای که به این 
اجرا هم ضربه زده بود و در برخ��ی جاها به جای خلق 

فضای حسی به ایجاد فضایی شعارگونه منجر شده بود و 
به ارتباط صحنه ها ضربه می زد. 

این هنرمند تئاتر در پایان موض��وع نمایش و توجه به 
معضلات نوجوانان را از نقاط قوت کار برشمرد و به لزوم 
بیان مسائل روز نوجوانان در نمایش های این چنینی 

اشاره کرد.
"هویج فزاینده" مسیر درستی را برگزیده است

یک راونشناس و نیز در رابطه با این نمایش معتقد است: 
جاي خالي آثاری این چنین درح��وزه تعلیم و تربیت 
خیلي به چشم مي آید. متاسفانه ما به عنوان مخاطبان 
و همین طور افرادي که به عن��وان خالقان آثار هنري 
فعالیت مي کنند حاضرند هزینه زیادي براي دیدن و 
ساخت آثار کمیک یا تجاري صرف کنند ولي توجه لازم 
را به آثار دارای  بار آموزش��ي نداریم و این موضوع لزوم 
اندیشیدن تدابیر مختلف براي استقبال عمومي از چنین 

آثاري را بیشتر مي کند.  
او ادامه مي دهد:  من فکر مي کنم "هویج فزاینده" با تکیه 
براینکه پرداختن و کمک به رفع تردیدهاي نوجوانان 
باید در قالب راهنما انجام شود و نباید با تصمیم گیري به 
جاي آنها پیش رفت،  مسیر درست و قابل توجهي را در 

پیش گرفته است.
وی افزود: متاسفانه با وجود اینکه در منابع درسي  پایه 
اول متوسطه و در درس مطالعات اجتماعي نوجوانان 
آمده است که انتخاب فرصت هاي شغلي باید بر مبناي 

؟؟؟

؟؟؟

مریمخسروی
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اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهانروابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان

پیرو اطلاعیه منتشر شده در روزنامه اصفهان زیبا به شماره  2407 مورخ 94/4/11  نظر به 
اینکه کل یکباب منزل مسکونی به پلاک ثبتی  4017/31 بخش 4 ثبت اصفهان متعلق به آقای 
هوشنگ انصاری مهیاری و خانم معصومه انصاری مهیاری واقع د رخیابان استاد همایی- بازارچه 
حاج آقا شجاع-جنب چشمه پاقلعه که در مسیر طرح فضای سبز چشمه پاقلعه قرار دارد 
و هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و 
نظریه مورخ 94/3/25 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح جهت رفاه 
ش�هروندان و براب�ر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراض�ی و املاک برای اجرای 
برنامه های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 58/11/17، بدینوسیله برای آخرین بار 
به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت 15 روز   از تاریخ 
نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه 3 واقع در 

خیابان کمال-  روبروی حسینیه رضوی- واحد آزادسازی و املاک مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظر به اینکه حق کس�ب و پیشه سرقفلی یکباب تجاری از پلاک ثبتی 3993 و 3994 
بخش 3 ثبت اصفهان متعلق به آقای عباس علیجانیان واقع در خیابان کمال-  کوچه ماهی 
فروش ها در مس�یر طرح عمرانی تعریض گذر ماهی فروش ها قرار دارد و هیات 
کارشناس�ان رس�می دادگستری ضمن بازدید از محل نس�بت به ارزیابی آن اقدام 
و نظری�ه م�ورخ 94/4/20 را صادر نموده اند، لذا با توجه ب�ه ضرورت اجرای طرح و 
براب�ر ماده 8 لایحه قانونی نح�وه خرید و تملک اراضی و املاک ب�رای اجرای طرح 
های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوس�یله به نامبرده 
بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این 
آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناس�ی به شهرداری منطقه سه واقع در 

خیابان کمال مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

)نوبت اول(  )نوبت دوم(  



  درخواست ازدواج قهرمان 
شنای جهان از شناگر ایتالیایی

قهرمان جدید شنای جهان از ایتالیا بعد از دریافت مدال طلا از عضو تیم 
ملی بانوان ایتالیا، خواستگاری کرد و پاسخ مثبت گرفت.

س��یمونه روفینی به دو موفقی��ت مهم در عرصه ورزش��ی و زندگی 
شخصی رسید.این قهرمان ایتالیایی در مسابقات جام جهانی شنا، به 
مقام قهرمانی 25 کیلومتر رسید و هنگامی که روی سکو برای دریافت 
مدال طلا رفت، با نوشتن درخواست ازدواج از گزینه مورد نظرش، از 
وی خواستگاری کرد. قهرمان ایتالیایی به این ترتیب از آئورا پونسله، 
 عضو تیم ملی ش��نای بانوان ایتالیا و دارنده مدال برنز اروپا در رشته 

10 کیلومتر درخواست ازدواج کرد و البته پاسخ مثبت شنید.

پیشنهادی 65 میلیون یورویی 
توپچی ها برای بنزما 

آرسنال برای جذب بنزما 65 میلیون یورو در نظر گرفته است. آرسنال 
خواهان جذب بنزماس��ت و ونگر برای اینکه مهاجم فرانسوی به این 
تیم بپیوندد، امضای قرارداد با یک هافبک را متوقف کرد. همچنین 
سرمربی توپچی های لندن اعلام کرد نباید به بازیکنان دیگری چشم 
داشته باش��ند. آرس��ن ونگر بنزما را فراموش نکرده است. سرمربی 
فرانسوی می خواهد این بازیکن را در آرسنال داشته باشد و 65 میلیون 
یورو برای جذب مهاجم فرانسوی کنار گذاشته است تا این انتقال را 

عملی کند؛ هر چند ونگر از مشکلات این جابجایی آگاه است. 
به نوشته سایت آ اس آرس��نال برای تقویت تیم به یک مهاجم طراز 
اول و یک هافبک نیاز دارد که کریم بنزما در اولویت است. توپچی ها 
سال هاست که مهاجمی همچون تیری آنری و فان پرسی نداشته اند. 
سال گذشته آلکسیس سانچس تنها 16 گل به ثمر رساند و ژیروی 
فرانسوی که مهاجم اصلی تیم محسوب می شد تنها 14 بار گلزنی کرد. 
 تیم لندنی فصل گذش��ته در جایگاه س��وم لیگ برتر قرار گرفت که 
12 امتی��از اختلاف ب��ا چلس��ی صدرنش��ین و 4 امتی��از کمتر از 
منچسترسیتی داشت. شرایط مهاجمان تیم های رقیب آرسنال نیز 
ونگر را به فکر خرید یک مهاجم طراز اول انداخت. در چلسی، مورینیو 

علاوه بر دیگو کاستا، فالکائو را به تیم خود آورد. 

داوران فوتبال ممنوع المصاحبه شدند
دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال به داوران تاکید کرد از مصاحبه با 

رسانه های گروهی خودداری کنند.
در متن بیانه دپارتمان داوری آمده اس��ت: با توجه به قوانین جاری 
فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا(، ای اف سی، فدراسیون فوتبال ایران و 
تاکید دپارتمان داوری کشور لازم است داوران، کمک داوران و ناظران 
داوری نسبت به انجام هرگونه اظهار نظر و انجام مصاحبه درخصوص 
اتفاقات داخلی زمین بازی، صحنه های داوری و حواشی خارج از زمین 
مسابقه خودداری کنند و در صورت مش��اهده هرگونه مورد خلاف 

مقررات ذکر شده، با فرد خاطی طبق قوانین برخورد خواهد شد.

 اعلام زمان قرعه کشی
 جام حذفی فوتبال

سازمان لیگ فوتبال از زمان قرعه کش��ی مسابقات جام حذفی 
کشور فصل 95-94 خبر داد. قرعه کشی رقابت های جام حذفی 
کشور روز دوشنبه، 19 مرداد با حضور نمایندگان تیم ها ساعت 10 
صبح در هتل آکادمی ملی فوتبال برگزار می شود.لازم به توضیح 
است مراسم قرعه کشی این رقابت ها نمایندگان تیم های لیگ برتر، 

دسته اول، دسته دوم و قهرمان استان ها حضور خواهند داشت.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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انزلي چي ها نمي خواستند با کوتاه کردن زمین فرصت 
یک بازي روي زمین را به سبزپوشان اصفهاني بدهند. 
آنها زمین چمن را بلند نگه داشتند تا بازي به آسمان 
برود و در آنجا بتوانند از نف��رات بلند قامت خود براي 

رسیدن به دروازه حریف نهایت استفاده را ببرند.
این اتفاق مهم ترین رخداد حاشیه اي دیدار ذوب آ هن و 
ملوان بود که سبب شد یحیي گل محمدي در کنفرانس 
خبري بعد از ب��ازي از کوره در ب��رود و هر آنچه دلش 
مي خواهد بگوی��د. او از این موضوع گفت که نتایج در 
مستطیل سبز زمین نمي خورد و چرا باید تیمي مجبور 

شود در شرایط بد به مصاف حریفش برود.
چیزي که نباید در این بین از نظر دور نگاه داشت شاید 
مس��اله توجه به داوري اس��ت که نظر داده بود زمین 
چمن مناس��ب برگزاري مسابقه اس��ت.وقتي چمن 
بلند باش��د، داور بازي حق وردي باشد و براي امیر هم 
پنالتي بگیرد باید هم حق داد که یحیي گل محمدي 
اینگونه از کوره در برود و عصباني به کنفرانس برود و 
مصاحبه تندي داشته باشد.اما صحبت هاي یحیي گل 
محمدي بعد از اصفهانیان با واکنش مربي سابق ذوب 
آهن و تیم ملي جوانان هم روبرو شد. مربي که در هر دو 

 تیم کارنامه بسیار ضعیفي از خود بر جاي گذاشت در 
مصاحبه اي پاسخ یحیي را اینگونه داد: من نمی دانم 
چرا ذوب آهنی ها از زمین انزلی و شرایط آب و هوای 
شرجی ایراد گرفتند؛ فکر می کنم همه شرایط اینجا 
 را بدانند! نمی دان��م که چرا همه فک��ر می کنند که 
ذوب آهن با کادرفنی فعلی فقط پیروز می ش��ود. به 
عقیده من بردهای ذوب مربوط به گذش��ته می شود. 
حتی زمانی که من و آقای تقوی مربی ذوب بودیم؛ یادم 
است که در تهران آقای گل محمدی را که سرمربی نفت 

بود، شکست دادیم. 
 من منکر مشکلات زمین انزلی نیس��تم، این زمین را 
نمی شود با فولاد شهر مقایسه کرد به هر حال زمین آنها 
اختصاصی و مربوط به کارخانه ذوب آهن است و زمینی 
هست که در آن بازی آس��یایی برگزار می شود، ولی 
فراموش نکنیم که زمین انزلی مربوط به 50،40 سال 
پیش است و هیات فوتبال هم هیچ هزینه ای در جهت 
بهبود آنها صرف نمی کند. ما حتی در این زمین تمرین 
نمی کنیم که شرایط بدتری پیدا نکند و زمین تمرین 
ملوان در حسن رود است.یکی از حرف های عجیبی که 
مطرح شد این بود که بازیکنان تا ساق پایشان در چمن 

بلند ورزشگاه تختی فرو می رفت. این حرفی نیست که 
فقط کسانی که در کنار زمین هستند آن را ببینند اگر 
 چنین چیزی صحت داشت تماش��اگر تلویزیونی هم 

می توانست آن را تایید کند.
چطور در همین ش��رایط موقعیت ه��ای زیادی برای 
افش��ین و حاتمی به وجود می آمد. من قبول دارم که 
فش��ار روی کادر مربیان ذوب زیاد اس��ت، ولی نباید 
مشکلات فنی خودشان را گردن مسائل دیگر بیندازند. 
 تیمی ک��ه 300 روز در کارنام��ه خود باخ��ت ندارد 
می آی��د در انزلی از تیمی ک��ه 3 روز از تش��کیل آن 
گذشته می بازد. به عقیده من این اتقادهای نسنجیده 
و غیرمنصفانه در حقیقت فرا فکنی است و آنجایی که 
می بینند مساله ای به نفعشان نیست آن را گردن داور 
و زمین می اندازند. این البته یک استراتژی است که در 
ابتدای فصل اتخاذ کردند تا مقابل دارورها گارد داشته 
باشند و همیش��ه داورها جلوی ذوب اعتماد به نفس 
کمتری برای سوت زدن، داش��ته باشند. البته سعید 
آذري هم ب��ه نوعي جواب مربي مل��وان را داد و اظهار 
داشت: مربیان ملوان در مصاحبه ای عنوان کردند که 
ذوب آهن استراتژی را در مقابل داوران در پیش گرفته 

 که باعث می ش��ود اعتماد به نفس آنها در بازی های 
 ذوب آهن پایی��ن بیای��د. آذری در این م��ورد گفت: 
ذوب آهن 40،50 سال است که در فوتبال ایران حاضر 
است و هرگز دنبال این نبوده که از جوسازی تا نتیجه 
بگیرد. ما نان بازوی خودن را م��ی خوریم. ذوب آهن 
فصل گذشته 11،10 امتیاز از اشتباهات سهوی داور 
از دست دادیم و فکر می کنم که خیلی از تیم ها از این 

تصمیمات سهوی بهرمند شدند. ولی صبر و حوصله 
 هم ح��دی دارد.به هر ح��ال در این دع��وا امیدواریم 
ذوب آهن��ي ها با محرومیت س��رمربي خ��ود مواجه 
نشوند و از طرف دیگر نبایستي فراموش کرد که ذوب 
 آهن هم نباید تنها دلیل باختش را زمین انزلي بداند. 
ذوب آهن تیمي اس��ت که به حتم بهتر خواهد شد و 

بایستي با تمرکز بیشتري کارش را دنبال کند.

توپ سوراخ

بروز تغییرات در سطح مدیریتی باشگاه سپاهان 
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موجب ش��ده تا ابهاماتی پیرامون رشته های 
تحت پوش��ش این باش��گاه به وج��ود بیاید و 
شایعاتی در این خصوص در مجامع رسانه ای و 
ورزشی استان مطرح شود. اواخرهفته گذشته 
بود که مهرزاد خلیلیان از مدیر عاملی باشگاه سپاهان 
کنار گذاشته شد و اصغر باقریان به عنوان جانشین وی 
فعالیتش را آغاز  کرد. تغییرات در س��طوح مدیریتی 
امری طبیعی است، همچنان که از مرداد سال 90 و 
پس از استعفای محمدرضا ساکت از مدیرعاملی این 
باشگاه، طی چهار سال گذشته، چهار نفر در مقاطع 
 مختل��ف مدیری��ت باش��گاه اصفهانی را ب��ر عهده 
گرفته اند، اما تجربه ثابت کرده که با تغییر مدیرعامل 
در فواصل زمانی مختلف، بایس��تی منتظر تغییر در 
سیاست گذاری های باشگاه مربوط از سطوح کلان تا 

خرد باشیم.

 تکذیب انحلال تیم واترپلوی سپاهان
پس از تغییراتی که در راس باشگاه سپاهان به وقوع 
پیوست، ش��ایعاتی در مورد انحلال تیم واترپلو این 
باشگاه مطرح شده و شنیده شده که با توجه به رفتن 
خلیلیان از سپاهان، این باشگاه تمایلی برای تیمداری 
در لیگ برتر واترپلو ندارد، اما مسوول ورزش قهرمانی 
باشگاه سپاهان در گفت وگو با اصفهان زیبا به شدت 
این شایعه را رد کرده و می گوید که این تیم در لیگ 

فصل جدید شرکت خواهد کرد.
به گفته اس��ماعیل پناهن��ده تیم واترپلو س��پاهان 
تمریناتش را آغاز کرده و برای حض��ور در لیگ برتر 

آماده می شود.
وی با تکذیب ش��ایعات پیرامونی تی��م های منهای 
فوتبال این باش��گاه می گوید: وضعیت تیمداری در 
رشته های مختلف و بودجه تیم ها در سال94 پیش از 

این مشخص شده و بر اساس آن نیز عمل خواهد شد.
تیم واترپلو س��پاهان را می ت��وان در زمره تیم هایی 
دانست که طی دو س��ال اخیر وارد چرخه باشگاهی 
ورزش استان شدند؛ در پی مصوبه وزارت صنایع مبنی 
بر لزوم تیمداری باشگاه های صنعتی این وزارتخانه 
در رش��ته های منهای فوتبال، باش��گاه سپاهان در 
دوره مدیرعاملی ترابیان با اداره ورزش و جوانان استان 
اصفهان مکاتباتی داشت و مقرر شد چند رشته ورزشی 
به این باشگاه معرفی ش��وند تا پس از تصمیم گیری 
هیات مدیره، تیم های سپاهان در لیگ برتر رشته های 

مورد نظر حضور پیدا کنند.
هنوز تصمی��م گیری نهایی در ای��ن خصوص اعمال 
نش��ده بود که ترابیان جایش را به خلیلی��ان داد و از 

این رو اعلام رسمی تیمداری سپاهان در رشته های 
واترپلو و دوچرخه سواری در این زمان صورت گرفت، 
همچنین رای به بازگشت دوباره تیم هندبال سپاهان 
داده ش��د و از قضا در آن زمان هنوز ریاست خلیلیان 
در هیات شنای اس��تان اصفهان نیز انجام نشده بود، 
اما همزمانی این اتفاقات موجب شد تا برخی حضور 
تیم واترپلو سپاهان در لیگ برتر را به سابقه آشنایی 

خلیلیان ارتباط دهند.
کما اینکه ارتب��اط چندان بی س��ابقه ای نبود و در 
باشگاه های مختلف همواره این مساله وجود داشته 
که عنایت مسوولان ورزشی نسبت به رشته هایی که 
در آنها فعالیت داشته یا به نوعی زمینه علاقه مندی 

وجود دارد، بیشتر است.

  انحلال واترپلو سپاهان دور از تصور
واترپلو اصفهان در زمینه باشگاهی سابقه روشنی دارد 
که اوج آن به سه دوره قهرمانی متوالی تیم فولاد ماهان 
در رقابت های لیگ برتر کش��ور باز می گردد. پس از 
انحلال ماهانی ها، باشگاه سپاهان در این زمینه ورود 

کرد تا واترپلو اصفهان بدون نماینده نماند.
تیم س��پاهان در نخس��تین فصل حضورش در لیگ 
 برتر، امی��دوار کننده ظاهر ش��د و با کس��ب عنوان 
 نایب قهرمانی، س��همیه حض��ور در مس��ابقات جام 
باشگاه های آسیا را به دس��ت آورد، از این رو با توجه 
به سابقه یک ساله این تیم که در حد بودجه تعیین شده 
رضایت بخش بود، کنار گذاشته شدن این تیم امری دور 
از ذهن محسوب می شد که البته فعلا منتفی شده است.

  برنامه 7 ساله با کدام رشته ها؟!
خلیلی��ان در دوران کوت��اه م��دت مدیریت��ش در 
باشگاه س��پاهان بارها از برنامه هفت ساله صحبت 
 کرد که در این برنامه نس��بتا بلندم��دت، قراربود با 
سرمایه گذاری های صورت گرفته، چند رشته مدنظر 
باشگاه تا سطح قهرمانی آسیا حرکت کنند که البته 
این برنامه برای دو تیم فوتبال و هندبال باشگاه مدنظر 

قرار داشت و بحثی از رشته های دیگر نشد.
باقریان، مدیرعامل جدید باشگاه نیز در اولین اظهار 
نظرهای خ��ود از تدوی��ن برنامه هفت س��اله برای 
س��پاهان خبر داد، اما در مورد جزئی��ات این برنامه 
هفت ساله و اینکه چه اولویت هایی را در بر می گیرد 
یا اینکه شامل چه رش��ته هایی می شود، صحبتی 
انجام نشده است و باید تا اولین نشست خبری وی 

صبر کرده و این سوال را از وی جویا شویم.
اما بحث مهم اینجاس��ت که هم سپاهان و هم سایر 
باشگاه های ورزش��ی فعال در سطح کشور، بایستی 
سلیقه گرایی در بحث حمایت از رشته های ورزشی 
را کنار بگذارند و فارغ از م��وازی کاری هایی که در 
زمان وفور بودجه ورزشی وجود داشت، رشته هایی 
را که انتخاب می کنند، مورد حمایت کامل قرارداده 
و زمینه را به نحوی فراهم کنند که آن تیم باشگاهی 
تا قله قابل دسترس حرکت کرده و بستر لازم برای 
پرورش اس��تعدادهای بومی نیز در آن رشته فراهم 
شود تا در این مسیر ورزش اس��تان و ورزش کشور 

منتفع شوند.
گفتنی اس��ت در صورتی که چنین اس��تراتژی در 
دستور کار باش��گاه های ورزش��ی قرار گیرد، دیگر 
بعد از تغییرات مدیریتی در باشگاه ها، شایعاتی در 
مورد انحلال یک تیم باش��گاهی به دلایلی همچن 
 انتس��اب به مدی��ر عامل از مس��وولیت کن��ار رفته

 نخواهیم شنید.

نقدی بر شایعه انحلال تیم واترپلو سپاهان در پی کنار رفتن خلیلیان

باشگاه های سیستماتیک به سلیقه مدیران اداره نمی شوند

یکی از بازیکنان معروف لیگ برتر اخیرا اضافه وزن زیادی داشته است.این فوتبال سرشناس که در تعطیلات به جای 
تمرین، بیشتر خورد و خوابید، این روزها با مشکل اضافه وزن شدید روبرو شده و مجبور است شکم غیر استانداردش را 

از دید همه پنهان کند!
او در تمرینات پیش از فصل و همچنین اولین بازی لیگ برتر مجبور شد از یک گن پلاستیکی استفاده کند. این بازیکن 
با توصیه یکی از دوستان پزشک خود، چنین گنی را تهیه کرد تا موقتا جلوی دیده شدن اضافه وزن خود را بگیرد. این 
گن خاصیت پزشکی دارد و به چربی سوزی بازیکن معروف هم کمک خواهد کرد. بی شک در فوتبال اروپا و حتی همین 
کشورهای عربی، چنین موردی یافت نمی شود. باش��گاه ها برای خود چارچوب و قوانینی دارند و بازیکنان باید به این 

قوانین عمل کنند. یکی از توصیه های باشگاه ها به بازیکنان در تعطیلات رعایت رژیم غذایی است.

تیم های لیگ دسته اول باید برای برپایی مس��ابقات در طول فصل یک میلیارد و 300 میلیون برای سفرهای خود در 
نظر بگیرند.رقابت های لیگ دسته اول در فصل جدید قرار است با حضور 20 تیم در یک گروه برگزار شود، این مساله با 
اعتراضات زیادی از سوی مسوولان تیم ها روبرو بود به گونه ای که برخی ها معتقد بودند تیم ها چه از لحاظ مالی و چه 

بدنی در طول فصل توانایی برگزاری 38 بازی را ندارند.
مدیرعامل باشگاه فجر سپاسی گفت: فقط هزینه سفر ما در طول فصل حدود یک میلیارد و 300 میلیون خواهد شد 
که به این مبلغ باید مواردی دیگر از جمله رزرو هتل و تغذیه بازیکنان را هم اضافه کرد. ما هم به این دلیل برای حضور در 
لیگ مردد هستیم.این مساله با اعتراضات زیادی روبرو بود و تیم های لیگ یکی که معمولا با مشکلات مالی روبرو بودند 

و هستند نسبت به این مساله واکنش نشان دادند. 

در پایان مسابقات ژیمناستیک قهرمانی مردان آس��یا در هیروشیمای ژاپن، عبدالله جامعی در خرک حلقه 
توانست به مدال برنز آسیا دست پیدا کند. 

در مرحله فینال رقابت های ژیمناستیک قهرمانی مردان آسیا در هیروشیمای ژاپن، عبدالله جامعی در تک 
وسیله خرک حلقه و در بین 8 ژیمناست برتر با کسب امتیاز 675/14 توانست مدال برنز آسیا را به دست آورد 

تا اولین مدال تاریخ ایران در مسابقات آسیایی ژیمناستیک به ثبت برسد. 
در همین رشته سعیدرضا کیخا دیگر نماینده ایران با کسب امتیاز 575/14 چهارم شد. 

همچنین در دارحلقه هادی خناری نژاد با امتیاز 925/14 در جایگاه چهارم مسابقات ژیمناستیک قهرمانی 
مردان آسیا قرار گرفت.

اولین مدال تاریخ ژیمناستیک ایران در مسابقات آسیایی  هزینه سنگین  سفر در لیگ دسته یکطرح بازیکن معروف برای پنهان کردن اضافه وزنش!

همه هیاهوي یك شكست

چمن دانه بلند انزلي!

پکن؛ تنها میزبان المپیک 
تابستانی و زمستانی 

کشور چین برای میزبانی بازی های المپیک زمستانی 
2022 بودجه ای 3 میلیارد و 900 میلیون دلاری در 
نظر گرفته تا بتواند بهترین میزبانی تاریخ رویدادهای 
زمستانی را بر عهده بگیرد. شهر پکن در حالی میزبانی 

بازی های المپیک 2022 زمستانی را بر عهده گرفته که 
به واسطه این میزبانی توانسته نخستین شهری شود که 
میزبانی المپیک های تابستانی و زمستانی را برعهده 
می گیرد. پایتخت پرجمعیت ترین کشور جهان در سال 
2008 میزبانی موفقی را در بازی های المپیک تابستانی 
بر عهده گرف��ت و یکی از پر هزینه تری��ن رویدادهای 
ورزش��ی جهان را به نام خود ثبت کرد تا بدین وسیله 

شانس بیشتری برای کسب میزبانی المپیک زمستانی 
2022 در مقایسه با رقیب خود؛ یعنی آلماتی قزاقستان 
داشته باشد. حالا چین به واسطه میزبانی های موفق 
خود در رقابت های مختلف بین المللی، این بار میزبانی 
بزرگ ترین رویداد ورزش های زمس��تانی جهان را به 
دست آورده اس��ت. گرچه اعطای این میزبانی به پکن 
همراه با حرف و حدیث های بسیاری بود، ولی در نهایت 

این ش��هر باید در المپیک 2022 میزبان بزرگ ترین 
رویداد ورزشی زمستانی جهان شود. دمای هوا در شهر 
پکن و احتمال کمبود برف یکی از مهم ترین انتقاداتی 
بود که به میزبانی این ش��هر اعلام شده بود. مخالفان 
میزبانی چین معتقد بودند که آلماتی قزاقستان شرایط 
مناس��ب تری برای میزبانی المپیک زمستانی دارد و 
اعطای میزبان��ی المپیک 2022 می توانس��ت انگیزه  

بیشتری به قزاق ها برای فعالیت های ورزشی دهد.  اما در 
پاسخ به این انتقادات مسوولان ورزش چین اعلام کرده 
بودند که آنها از ابزار های لازم برای ساخت برف برخوردار 
هستند. مسوولا ن ورزشی کشور چین گفته بودند: در 
نقاط مختلف جهان در تمامی فصول مختلف سال، برف 
به اندازه کافی وجود ندارد، ولی ما از توانایی مناسب و 

البته آب کافی برای تولید برف برخوردار هستیم. 

شاهکارهای فوتبالی ایران
در خبرها آمده بود که یک بازیکن مع��روف لیگ برتری برای پنهان 
کردن اضافه وزنش طرح جالبی را به کار گرفته است و تلاش کرده با 
استفاده از یک گن پلاستیکی بزرگی شکمش را مخفی کند که البته 
وقتی خبرش پیچیده؛ یعنی اینکه این ترفند خیلی هم جواب نداده 
است.در راستای اینکه در فوتبال ایران اصلا و ابدا چنین اتفاقاتی دور 
از ذهن نیست، سایر اتفاقات عجیب و غریب فوتبال ایران را نیز نیم 

نگاهی می اندازیم:
الف: درست کردن شناسنامه تقلبی برای کم کردن سن

ب: استفاده از کلاه گیس برای خوش تیپ شدن و کم نشان دادن سن 
و سال) این مساله در بین مربیان فراگیری زیادی دارد(

ج: استفاده از شناسنامه پسر عمو 
د: کارت معافیت تقلبی هم که نقل محفل همه فوتبالیست هاست، اما 
شاهکاری اصلی مربوط به بازیکنی است که به خاطر قطعی نخاع، کارت 
پایان خدمت گرفت، اما هنوز هم که هنوز است فوتبال بازی می کند!
هـ: خرید تیم و باشگاه به اسم فرزندان و اهل و عیال برای فرار مالیاتی

و: رابطه فامیلی و ازدواج با دختر س��رمربی و مدیر باشگاه هم که از 
 ترفندهای قدیمی فوتبال ایران اس��ت که دیگر قدیمی ش��ده ، اما 

به هرحال کاربرد خاص خودش را دارد.
ز: خرید مایحتاج عمومی منزل سرمربی و بردن بچه سرمربی به پارک 
و شهربازی هم ایده قدیمی است که همچنان جواب می دهد و حتی 
برخی از بازیکنان ملی پوش در حال بستنی خریدن برای پسر سرمربی 

در شهربازی دیده شده اند!

  درخواست ازدواج قهرمان شنای 
جهان از شناگر ایتالیایی

قهرمان جدید شنای جهان از ایتالیا بعد از دریافت مدال طلا از عضو تیم 
ملی بانوان ایتالیا، خواستگاری کرد و پاسخ مثبت گرفت.

»س��یمونه روفینی« به دو موفقیت مهم در عرصه ورزشی و زندگی 
شخصی رسید.این قهرمان ایتالیایی در مسابقات جام جهانی شنا، به 
مقام قهرمانی 25 کیلومتر رسید و هنگامی که روی سکو برای دریافت 
مدال طلا رفت، با نوشتن درخواست ازدواج از گزینه مورد نظرش، از 
وی خواستگاری کرد. قهرمان ایتالیایی به این ترتیب از آئورا پونسله، 
عضو تیم ملی شنای بانوان ایتالیا و دارنده مدال برنز اروپا در رشته 10 

کیلومتر درخواست ازدواج کرد و البته پاسخ مثبت شنید.

پیشنهادی 65 میلیون یورویی 
توپچی ها برای بنزما 

آرسنال برای جذب بنزما 65 میلیون یورو در نظر گرفته است. آرسنال 
خواهان جذب بنزماست و ونگر برای این که مهاجم فرانسوی به این 
تیم بپیوندد، امضای قرارداد با یک هافبک را متوقف کرد. همچنین 
سرمربی توپچی های لندن اعلام کرد نباید به بازیکنان دیگری چشم 

داشته باشند. 
آرسن ونگر بنزما را فراموش نکرده است. سرمربی فرانسوی می خواهد 
این بازیکن را در آرسنال داشته باشد و 65 میلیون یورو برای جذب 
مهاجم فرانسوی کنار گذاشته است تا این انتقال را عملی کند؛ هر چند 

که ونگر از مشکلات این جابه جایی آگاه است. 
به نوشته سایت آ اس آرس��نال برای تقویت تیم به یک مهاجم طراز 
اول و یک هافبک نیاز دارد که کریم بنزما در اولویت است. توپچی ها 
سال هاست که مهاجمی همچون تیری آنری و فان پرسی نداشته اند. 
سال گذشته آلکسیس سانچس تنها 16 گل به ثمر رساند و ژیروی 
فرانسوی که مهاجم اصلی تیم محسوب می شد تنها 14 بار گلزنی کرد. 
تیم لندنی فصل گذشته در جایگاه سوم لیگ برتر قرار گرفت که 12 
امتیاز اختلاف با چلسی صدرنشین و 4 امتیاز کمتر از منچسترسیتی 
داشت. شرایط مهاجمان تیم های رقیب آرسنال نیز ونگر را به فکر خرید 
یک مهاجم طراز اول انداخت. در چلسی، مورینیو علاوه بر دیگو کاستا، 
فالکائو را به تیم خود آورد. منچسترسیتی، آگرو برترین گلزن لیگ برتر 
فصل پیش را در اختیار دارد و حتی تاتنهام قرارداد مهاجم خود هری 

کین را که 21 گل به ثمر رساند، تمدید کرد. 

داوران فوتبال ممنوع المصاحبه شدند
دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال به داوران تاکید کرد از مصاحبه با 

رسانه های گروهی خودداری کنند.
در متن بیانه دپارتمان داوری آمده اس��ت: “با توجه به قوانین جاری 
فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا(، ای اف سی، فدراسیون فوتبال ایران و 
تاکید دپارتمان داوری کشور لازم است داوران، کمک داوران و ناظران 
داوری نسبت به انجام هرگونه اظهار نظر و انجام مصاحبه درخصوص 
اتفاقات داخلی زمین بازی، صحنه های داوری و حواشی خارج از زمین 
مسابقه خودداری کنند و در صورت مش��اهده هرگونه مورد خلاف 

مقررات ذکر شده، با فرد خاطی طبق قوانین برخورد خواهد شد”.

 اعلام زمان قرعه کشی
 جام حذفی فوتبال

سازمان لیگ فوتبال از زمان قرعه کشی مسابقات جام حذفی 
کشور فصل 95-94 خبر داد.

قرعه کشی رقابت های جام حذفی کشور روز دوشنبه 19 مرداد 
با حضور نمایندگان تیم ها س��اعت 10 صبح در هتل آکادمی 

ملی فوتبال برگزار می شود.
لازم به توضیح است مراسم قرعه کشی این رقابتها نمایندگان 
تیم های لیگ برتر، دس��ته اول، دس��ته دوم و قهرمان استانها 

حضور خواهند داشت.

اخبار کوتاه
گروه ورزش
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انزلي چي نمي خواستند با کوتاه کردن زمین فرصت 
یک بازي روي زمین را به سبزپوشان اصفهاني بدهند. 
آنها زمین چمن را بلند نگه داشتند تا بازي به آسمان 
برود و در آنجا بتوانند از نف��رات بلند قامت خود براي 

رسیدن به دروازه حریف نهایت استفاده را ببرند.
این اتفاق مهمتری��ن رخداد حاش��یه اي دیدار ذوب 
آ هن و ملوان بود که سبب شد یحیي گل محمدي در 
کنفرانس خبري بعد از بازي از کوره در برود و هر آنچه 
دلش مي خواهد بگوید.او از این موضوع گفت که نتایج 
در مستطیل س��بز زمین نمي خورد و چرا باید تیمي 

مجبور شود در شرایط بد به مصاف حریفش برود.
چیزي که نباید در این بین از نظر دور نگاه داشت شاید 
مس��ئله توجه به داوري اس��ت که نظر داده بود زمین 
چمن مناس��ب برگزاري مسابقه اس��ت.وقتي چمن 
بلند باش��د، داور بازي حق وردي باشد و براي امیر هم 
پنالتي بگیرد باید هم حق داد که یحیي گل محمدي 
اینگونه از کوره در برود و عصباني به کنفرانس برود و 
مصاحبه تندي داشته باشد.اما صحبتهاي یحیي گل 
محمدي بعد از اصفهانیان با واکنش مربي سابق ذوب 
آهن و تیم ملي جوانان هم روبرو شد. مربي که در هر دو 

تیم کارنامه بسیار ضعیفي از خود بر جاي گذاشت در 
مصاحبه اي پاسخ یحیي را اینگونه داد: من نمی دانم 
چرا ذوب آهنی ها از زمین انزلی و شرایط آب و هوای 
شرجی ایراد گرفتند فکر می کنم همه شرایط اینجا را 
بدانند! نمی دانم که چ��را همه فکر می کنند که ذوب 
آهن با کادرفنی فعلی فقط پیروز می شود. به عقیده من 
بردهای ذوب مربوط به گذشته می شود. حتی زمانی 
که من و آقای تقوی مربی ذوب بودیم یادم هست که 
در تهران آقای گل محمدی را که سرمربی نفت بودیم 

شکست دادیم. 
من منکر مشکلات زمین انزلی نیستم این زمین را نمی 
شود با فولاد شهر مقایس��ه کرد به هر حال زمین آنها 
اختصاصی و مربوط به کارخانه ذوب آهن است و زمینی 
هست که در آن بازی آس��یایی برگزار می شود، ولی 
فراموش نکنیم که زمین انزلی مربوط به 50،40 سال 
پیش است و هیات فوتبال هم هیچ هزینه ای در جهت 
بهبود آنها صرف نمی کند. ما حتی در این زمین تمرین 
نمی کنیم که شرایط بدتری پیدا نکند و زمین تمرین 
ملوان در حسن رود است.یکی از حرفهای عجیبی که 
مطرح شد این بود که بازیکنان تا ساق پایشان در چمن 

بلند ورزشگاه تختی فرو می رفت. این حرفی نیست که 
فقط کسانی که در کنار زمین هستند آن را ببینند اگر 
چنین چیزی صحت داشت تماشاگر تلویزیونی هم می 

توانست آن را تایید کند.
چطور در همین شرایط موقعیتهای زیادی برای افشین 
و حاتمی به وج��ود می آمد. من قبول دارم که فش��ار 
روی کادر مربیان ذوب زیاد است ولی نباید مشکلات 
فنی خودشان را گردن مس��ائل دیگر بیندازند. تیمی 
که 300 روز در کارنامه خود باخت ن��دارد می آید در 
انزلی از تیمی که 3 روز از تشکیل آن گذشته می بازد. 
به عقیده من این اتقادهای نسنجیده و غیر منصفانه 
در حقیقت فرا فکنی اس��ت و آن جایی که می بینند 
مساله ای به نفعشان نیس��ت آن را گردن داور و زمین 
می اندازند. این البته یک استراتژی است که در ابتدای 
فصل اتخاذ کردند تا مقابل دارورها گارد داشته باشند 
و همیشه داورها جلوی ذوب اعتماد به نفس کمتری 
برای سوت زدن، داش��ته باشند. البته س��عید آذري 
هم به نوعي جواب مربي ملوان را داد و اظهار داش��ت: 
مربیان ملوان در مصاحبه ای عن��وان کردند که ذوب 
آهن استراتژی را در مقابل داوران در پیش گرفته که 

باعث می شود اعتماد به نفس آنها در بازیهای ذوب آهن 
پایین بیاید. آذری در این مورد گفت: ذوب آهن 40،50 
سال است که در فوتبال ایران حاضر است و هرگز دنبال 
این نبوده که از جوسازی تا نتیجه بگیرد. ما نان بازوی 
خودن را می خوریم. ذوب آهن فصل گذشته 11،10 
امتیاز از اشتباهات س��هوی داور از دست دادیم و فکر 
می کنم که خیلی از تیمها از این تصمیمات س��هوی 

بهرمند شدند. ولی صبر و حوصله هم حدی دارد.به هر 
حال در این دعوا امیدواریم ذوب آهني ها با محرومیت 
سرمربي خود مواجه نشوند و از طرف دیگر نبایستي 
فراموش کرد که ذوب آهن هم نباید تنها دلیل باختش 
را زمین انزلي بداند. ذوب آهن تیمي است که به حتم 
بهتر خواهد شد و بایستي با تمرکز بیشتري کارش را 

دنبال کند.

توپ سوراخ

بروز تغییرات در س��طح مدیریتی باش��گاه 
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سپاهان موجب شده تا ابهاماتی پیرامون رشته 
های تحت پوشش این باشگاه به وجود بیاید و 
شایعاتی در این خصوص در مجامع رسانه ای و 
ورزشی استان مطرح شود.اواخرهفته گذشته 
بود که مهرزاد خلیلیان از مدیر عاملی باشگاه سپاهان 
کنار گذاشته شد و اصغر باقریان به عنوان جانشین وی 
فعالیتش را آغاز  کرد. تغییرات در س��طوح مدیریتی 
امری طبیعی است، همچنان که از مرداد سال 90 و 
پس از استعفای محمدرضا ساکت از مدیرعاملی این 
باشگاه، طی چهار سال گذشته، چهار نفر در مقاطع 
مختلف مدیریت باشگاه اصفهانی را بر عهده گرفته اند 
اما تجربه ثابت کرده که با تغییر مدیرعامل در فواصل 
زمانی مختلف، بایس��تی منتظر تغییر در سیاس��ت 
گذاری های باش��گاه مربوطه از سطوح کلان تا خرد 

باشیم.

**تکذیب انحلال تیم واترپلو سپاهان
پس از تغییراتی که در رأس باشگاه سپاهان به وقوع 
پیوست، ش��ایعاتی در مورد انحلال تیم واترپلو این 
باشگاه مطرح شده و شنیده شده که با توجه به رفتن 
خلیلیان از سپاهان، این باشگاه تمایلی برای تیمداری 
در لیگ برتر واترپلو ندارد اما مسئول ورزش قهرمانی 
باشگاه سپاهان در گفت وگو با اصفهان زیبا به شدت 
این شایعه را رد کرده و می گوید که این تیم در لیگ 

فصل جدید شرکت خواهد کرد.
به گفته اس��ماعیل پناهن��ده تیم واترپلو س��پاهان 
تمریناتش را آغاز کرده و برای حض��ور در لیگ برتر 

آماده می شود.
وی با تکذیب ش��ایعات پیرامونی تی��م های منهای 
فوتبال این باش��گاه می گوید: وضعیت تیمداری در 
رشته های مختلف و بودجه تیم ها در سال94 پیش از 

این مشخص شده و بر اساس آن نیز عمل خواهد شد.
تیم واترپلو س��پاهان را می ت��وان در زمره تیم هایی 
دانست که طی دو س��ال اخیر وارد چرخه باشگاهی 
ورزش اس��تان ش��دند؛ در پی مصوبه وزارت صنایع 
مبنی بر لزوم تیمداری باشگاه های صنعتی این وزارت 
خانه در رش��ته های منهای فوتبال، باشگاه سپاهان 
در دوره مدیرعاملی ترابیان ب��ا اداره ورزش و جوانان 
استان اصفهان مکاتباتی داشت و مقرر شد چند رشته 
ورزشی به این باشگاه معرفی شوند تا پس از تصمیم 
گیری هیات مدیره، تیم های س��پاهان در لیگ برتر 

رشته های مورد نظر حضور پیدا کنند.
هنوز تصمی��م گیری نهایی در ای��ن خصوص اعمال 
نش��ده بود که ترابیان جایش را به خلیلی��ان داد و از 

این رو اعلام رسمی تیمداری سپاهان در رشته های 
واترپلو و دوچرخه سواری در این زمان صورت گرفت، 
همچنین رأی به بازگشت دوباره تیم هندبال سپاهان 
داده ش��د و از قضا در آن زمان هنوز ریاست خلیلیان 
در هیات شنای اس��تان اصفهان نیز انجام نشده بود 
اما همزمانی این اتفاقات موجب شد تا برخی حضور 
تیم واترپلو س��پاهان در لیگ برتر را به سابقه شنایی 

خلیلیان ارتباط دهند.
کما اینکه ارتباط چندان بی سابقه ای نبود و در باشگاه 
های مختلف همواره این مساله وجود داشته که عنایت 
مسئولان ورزشی نسبت به رشته هایی که در آن ها 
فعالیت دارند یا به نوعی زمین��ه علاقه مندی وجود 

دارد، بیشتر است.

**انحلال واترپلو سپاهان دور از تصور
واترپلو اصفهان در زمینه باشگاهی سابقه روشنی دارد 
که اوج آن به سه دوره قهرمانی متوالی تیم فولاد ماهان 
در رقابت های لیگ برتر کش��ور باز می گردد. پس از 
انحلال ماهانی ها، باشگاه سپاهان در این زمینه ورود 

کرد تا واترپلو اصفهان بدون نماینده نماند.
تیم س��پاهان در نخس��تین فصل حضورش در لیگ 
برتر، امیدوار کننده ظاهر شد و با کسب عنوان نایب 
قهرمانی، سهمیه حضور در مسابقات جام باشگاه های 
آسیا را به دس��ت آورد، از این رو با توجه به سابقه یک 
س��اله این تیم که در حد بودجه تعیین شده رضایت 
بخش بود، کنار گذاشته ش��دن این تیم امری دور از 
ذهن محسوب می شد که البته فعلاً منتفی شده است.

**برنامه هفت ساله با کدام رشته ها؟!
خلیلیان در دوران کوتاه مدت مدیریتش در باشگاه 
س��پاهان بارها از برنامه هفت ساله صحبت کرد که 
در این برنامه نسبتاً بلند مدت، قرار است با سرمایه 
گذاری های صورت گرفته، چند رشته مدنظر باشگاه 
تا س��طح قهرمانی آس��یا حرکت کنند که البته این 
برنامه برای دو تیم فوتبال و هندبال باشگاه مدنظر 

قرار داشت و بحثی از رشته های دیگر نشد.
باقریان مدیرعامل جدید باشگاه نیز در اولین اظهار 
نظرهای خ��ود از تدوی��ن برنامه هفت س��اله برای 
س��پاهان خبر داد اما در مورد جزیی��ات این برنامه 
هفت ساله و اینکه چه اولویت هایی را در بر می گیرد 
یا اینکه شامل چه رش��ته هایی می شود، صحبتی 
انجام نشده است و باید تا اولین نشست خبری وی 

صبر کرده و این سوال را از وی جویا شویم.
اما بحث مهم اینجاس��ت که هم سپاهان و هم سایر 
باشگاه های ورزش��ی فعال در سطح کشور، بایستی 
سلیقه گرایی در بحث حمایت از رشته های ورزشی 
را کنار بگذارند و فارغ از م��وازی کاری هایی که در 
زمان وفور بودجه ورزشی وجود داشت، رشته هایی 
را که انتخاب می کنند، مورد حمایت کامل قرارداده 
و زمینه را به نحوی فراهم کنند که آن تیم باشگاهی 
تا قله قابل دسترس حرکت کرده و بستر لازم برای 
پرورش اس��تعدادهای بومی نیز در آن رشته فراهم 
شود تا در این مسیر ورزش اس��تان و ورزش کشور 

منتفع شوند.
گفتنی اس��ت در صورتی که چنین اس��تراتژی در 
دستور کار باش��گاه های ورزش��ی قرار گیرد، دیگر 
بعد از تغییرات مدیریتی در باشگاه ها، شایعاتی در 
مورد انحلال یک تیم باش��گاهی به دلایلی همچن 
 انتس��اب به مدیر عام��ل از مس��ولیت کن��ار رفته

 نخواهیم شنید.

نقدی بر شایعه انحلال تیم واترپلو سپاهان در پی کنار رفتن خلیلیان؛

باشگاه های سیستماتیک به سلیقه مدیران اداره نمی شوند

یکی از بازیکنان معروف لیگ برتر اخیرا اضافه وزن زیادی داشته است.این فوتبال سرشناس که در تعطیلات به جای 
تمرین، بیشتر خورد و خوابید، این روزها با مشکل اضافه وزن شدید روبرو شده و مجبور است شکم غیر استانداردش را 

از دید همه پنهان کند!
او در تمرینات پیش از فصل و همچنین اولین بازی لیگ برتر مجبور شد از یک گن پلاستیکی استفاده کند. این بازیکن 
با توصیه یکی از دوستان پزشک خود، چنین گنی را تهیه کرد تا موقتا جلوی دیده شدن اضافه وزن خود را بگیرد. این 
گن خاصیت پزشکی دارد و به چربی سوزی بازیکن معروف هم کمک خواهد کرد.بی شک در فوتبال اروپا و حتی همین 
کشورهای عربی، چنین موردی یافت نمی شود. باش��گاهها برای خود چارچوب و قوانینی دارند و بازیکنان باید به این 

قوانین عمل کنند. یکی از توصیه های باشگاهها به بازیکنان در تعطیلات، رعایت رژیم غذایی است.

تیم های لیگ دسته اول باید برای برپایی مس��ابقات در طول فصل یک میلیارد و 300 میلیون برای سفرهای خود در 
نظر بگیرند.رقابتهای لیگ دسته اول در فصل جدید قرار است با حضور 20 تیم در یک گروه برگزار شود، این مسئله با 
اعتراضات زیادی از سوی مسئولان تیم ها روبرو بود به گونه ای که برخی ها معتقد بودند تیم ها چه از لحاظ مالی و چه 

بدنی در طول فصل توانایی برگزاری 38 بازی را ندارند.
مدیرعامل باشگاه فجر سپاسی گفت: فقط هزینه سفر ما در طول فصل حدود یک میلیارد و 300 میلیون خواهد شد 
که به این مبلغ باید مواردی دیگر از جمله رزرو هتل و تغذیه بازیکنان را هم اضافه کرد. ما هم به این دلیل برای حضور در 
لیگ مردد هستیم.این مسئله با اعتراضات زیادی روبرو بود و تیم های لیگ یکی که معمولا با مشکلات مالی روبرو بودند 

و هستند نسبت به این مسئله واکنش نشان دادند. 

در پایان مسابقات ژیمناستیک قهرمانی مردان آس��یا در هیروشیمای ژاپن، عبدالله جامعی در خرک حلقه 
توانست به مدال برنز آسیا دست پیدا کند. 

در مرحله فینال رقابت های ژیمناستیک قهرمانی مردان آسیا در هیروشیمای ژاپن، عبدالله جامعی در تک 
وسیله خرک حلقه و در بین 8 ژیمناست برتر با کسب امتیاز 675/14 توانست مدال برنز آسیا را بدست آورد 

تا اولین مدال تاریخ ایران در مسابقات آسیایی ژیمناستیک به ثبت برسد. 
در همین وسیله سعیدرضا کیخا دیگر نماینده ایران با کسب امتیاز 575/14 چهارم شد. 

همچنین در دارحلقه هادی خناری نژاد با امتیاز 925/14 در جایگاه چهارم مسابقات ژیمناستیک قهرمانی 
مردان آسیا قرار گرفت.

اولین مدال تاریخ ژیمناستیک ایران در مسابقات آسیایی  هزینه سنگین  سفر در لیگ دسته یکطرح بازیکن معروف برای پنهان کردن اضافه وزن اش!

اطلاعیه منطقه  دوازده شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 12 شهرداری اصفهان  

همه هیاهوي یك شكست

چمن دانه بلند انزلي!

پکن، تنها میزبان المپیک 
تابستانی و زمستانی 

کشور چین برای میزبانی بازی های المپیک زمستانی 
2022 بودجه ای 3 میلیارد و 900 میلیون دلاری در 
نظر گرفته تا بتواند بهترین میزبانی تاریخ رویدادهای 
زمستانی را بر عهده بگیرد. شهر پکن در حالی میزبانی 

بازی های المپیک 2022 زمستانی را بر عهده گرفته که 
به واسطه این میزبانی توانسته نخستین شهری شود که 
میزبانی المپیک های تابستانی و زمستانی را بر عهده 
می گیرد. پایتخت پرجمعیت ترین کشور جهان در سال 
2008 میزبانی موفقی را در بازی های المپیک تابستانی 
بر عهده گرف��ت و یکی از پر هزینه تری��ن رویدادهای 
ورزش��ی جهان را به نام خود ثبت کرد تا بدین وسیله 

شانس بیشتری برای کسب میزبانی المپیک زمستانی 
2022 در مقایسه با رقیب خود یعنی آلماتی قزاقستان 
داشته باشد. حالا چین به واسطه میزبانی های موفق 
خود در رقابت های مختلف بین المللی، این بار میزبانی 
بزرگترین رویداد ورزش های زمستانی جهان را بدست 
آورده است. گرچه اعطای این میزبانی به پکن همراه با 
حرف و حدیث های بسیاری بود، ولی در نهایت این شهر 

باید در المپیک 2022 میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
زمستانی جهان شود. دمای هوا در شهر پکن و احتمال 
کمبود ب��رف یک��ی از مهم ترین انتقاداتی ب��ود که به 
میزبانی این شهر اعلام شده بود. مخالفان میزبانی چین 
معتقد بودند که آلماتی قزاقستان شرایط مناسب تری 
برای میزبانی المپیک زمستانی دارد و اعطای میزبانی 
المپیک 2022 می توانست انگیزه  بیشتری به قزاق ها 

برای فعالیت های ورزش��ی دهد.  اما در پاس��خ به این 
انتقادات مس��ولان ورزش چین اعلام کرده بودند که 
آنها از ابزار های لازم برای ساخت برف برخوردار هستند 
مسولا ن ورزش��ی کش��ور چین گفته بودند: در نقاط 
مختلف جهان در تمامی فصول مختلف سال، برف به 
اندازه کافی وجود ندارد ولی ما از توانایی مناسب و البته 

آبا کافی برای تولید برف برخوردار هستیم. 

 نظر به اینکه بخش�ی از یک قطعه زمین کش�اورزی با مدرک قولنامه عادی متعلق به آقای شكراله مزروعی واقع در خیابان کوثر
 در طرح خیابان کوثر قرار دارد و این طرح از اولویت اجرایی برخوردار می باشد، لذا برابر تبصره 4 ماده واحده قانونی نحوه تقویم 
ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 1370 به مالک و یا مالکین ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه نسبت 
به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان منتخب و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه 12 واقع در  خیابان 
امام خمینی، انتهای مشیرالدوله شرقی مقابل پارک امیرکبیر اقدام نماید. شایان ذکر است که کارشناسان می بایست متخصص در 

رشته کشاورزی و ظرف مهلت تعیین شده معرفی می گردند. 
بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.



عصرانه نشاط، عنوان ویژه برنامه ای است که با هدف ایجاد نشاط 
 در خانواده ه��ا و دور کردن انرژی منفی از س��المندان روزهای 

سه شنبه از ساعت 18:30 در باغ تجربه برگزار می شود.
این مرکز روزهای شنبه هر هفته نیز از ساعت 8:30 صبح برنامه 
ترنم اندیشه و یکشنبه ها پایش قد و وزن و فشارخون و مشاوره 
تغذیه را برای س��المندان برگزار می کند. » روزهای دوش��نبه 
کلاس آموزش��ی گل های آپارتمانی از س��اعت 8:30 صبح در 
این مرکز با هدف افزایش کاش��ت گیاهان مناس��ب در منازل با 

 توجه به اینکه گیاهان نشاط و شادابی را در محیط خانه افزایش 
می دهند برگزار می ش��ود. جش��نواره روزهای فسفری عنوان 
مسابقاتی مهیج است که با هدف ش��اداب سازی و ایجاد تحرک 
و حس رقابت مناسب ویژه س��المندان روزهای سه شنبه در باغ 
تجربه برگزار می ش��ود.  توجه به اینکه س��المندان اکثرا دوران 
کهنسالی و بازنشستگی را در شرایطی غم انگیز و البته سخت و 
دشوار سپری می کنند و در این دوران بسیار حساس می شوند 
این مرکز به هم��ت مجموعه فرهنگی باغ غدی��ر برنامه عصرانه 

نش��اط را برگزار می کند. این برنامه روزهای س��ه شنبه ساعت 
18:30 با اجرای برنامه های از قبیل موسیقی و تئاتر، سخنرانی 
 در خصوص افزایش ش��ور و نش��اط و دور کردن انرژی منفی و 

برنامه های شاد و مهیج دیگر در باغ تجربه برگزار می شود. 
علاقه مندان برای شرکت در برنامه های این مرکز می توانند به 
آدرس چهارراه علامه امینی، کنارگذر اتوبان ش��هید آقابابایی، 
انتهای باغ غدیر مراجعه و برای کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

32670289 تماس حاصل نمایند.

امیرحسین سلام زاده، مدیراجرایی مرکز 
سرگرمی های سازنده  کانون پرورش: اگر 
شرکتی عروس��کی را با تیراژ چهار میلیون در 
کشور تولید و صادر کند می توان گفت صنعت 
عروسک سازی در آنجا موجود است، اما چیزی 
که در ایران وجود دارد تنه��ا تولید کارگاهی 
اسباب بازی است و س��رمایه گذاری جدی در 
این حوزه صورت نمی گی��رد. در ایران بخش 
خصوصی با اکراه به سمت سرمایه گذاری در 
صنعت اس��باب بازی می رود، چراکه واردات، 
نفس تولید داخلی را بریده است. سرفصل های 
اساسی در تولید اسباب بازی فرهنگ و اقتصاد 

است.

دکت�ر احمدخاتم�ی، اس�تاد زبان و 
ادبیات فارسی: درکش��ور ما ترجمه رها 
ش��ده و ما هیچ ه��دف و ط��رح کلانی در 
موضوع ترجمه نداری��م، هرمتنی ترجمه 
و عرضه می شود بی آنکه بدانیم قرار است 
چه مش��کلی را حل کند بای��د اقرار کنیم 
غیرایرانی ها در ترجمه پایبندی بیشتری 
نسبت به ما در متن دارند و میزان اعتمادی 
که به ترجمه اس��اتید غربی وج��ود دارد 
بیشتر از اس��اتید ایرانی اس��ت. استادان 
دانشگاه  علاقه ای به ترجمه ندارند که علت 
آن این است که ترجمه و انتشار یک کتاب 

به اندازه امتیاز دانشگاهی نیست. 

امین زندگانی، بازیگر: کار ما در کمپین 
فضای مجازی ش��بیه چتربازی است که با 
پیغام صلح وسط میدان جنگ فرود می آید.

عده ای فک��ر می کنند اگ��ر هویت مجازی 
داشته باشند، می توانند دست به هر رفتاری 
بزنند. درحالی که آنچ��ه در دنیای مجازی 
انجام می گیرد در بسیاری از مواقع واقعیت 
ن��دارد و زمانی که ش��خصی ب��ه صفحات 
دیگران می رود و اطلاعات آنها را برمی دارد 
و یا به نفع خود استفاده می کند باز هم نوعی 
سرقت صورت گرفته است. فضای مجازی 
مرتبط با نسل خود ماست و آن را می توان از 

همین حالا مدیریت کرد.

محمود واعظی، وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات: پروژه های بلندمدت��ی را تعریف 
کرده ایم که تا پایان س��ال9۴ به اس��تاندارد 
مطلوب مورد نظر در حوزه اینترنت خواهیم 
رسید. ضمنا ما برای آنکه به مردم فشار نیاید 
از سود دولت در حوزه اینترنت گذشتیم و در 
حال حاضر نرخ اینترنت در دو سال گذشته 
 تغییری نکرده اس��ت.همچنین از شرکت ها

 و اپراتوره��ای ارائه دهن��ده خواس��ته ایم تا 
طرح ه��ای تخفیفی، زمین��ه را برای معقول 
شدن قیمت ها فراهم س��ازند؛ با این وجود با 
سراسری شدن نسل س��وم و چهارم موبایل، 

قیمت این بسته ها نیز تغییری نکرده است.

لباس ها چه مزاجی دارند؟
شناخت مزاج های اش��یا می تواند بس��یار جالب و مفید باشد. 
همانگونه که انسان ها و غذاها دارای مزاج های مختلف هستند، 
اش��یا موجود در دنیا هم هر کدام دارای مزاج هس��تند. در این 
بین لباس هایي که مي  پوشیم نیز داراي مزاجي از نوع سردي و 
گرمي است و مي تواند موجب ایجاد سردي و گرمي در تن باشد.

دکتر محمد دریایی، متخصص علوم زیستی و گیاهان دارویی 
در این باره می گوید: مزاج لباس های پشمي گرم است، از این رو 
برای فصل زمستان یا مناطق سردسیری بسیار مناسب است و 
کتان و آکریلیک، نیز سرد است از این رو برای فصل تابستان یا 

مناطق گرمسیری کاربردی تر است.
این محقق طب سنتی  با اشاره به اینکه مزاج فرش ماشیني سرد 
است، اظهار می کند:  وقتی کسي  روي  فرش ماشینی مي خوابد 
احساس س��ردي می کند و در صورت تداوم این رویه بدن درد 

ایجاد مي شود.
وی تشک هاي خوشخواب را نیز س��رد عنوان می کند و اضافه 
می کند: امروزه انواع و اقسام تش��ک های خوشخواب وارد بازار 

شده است. 
دریایی با بیان اینکه جنس پشم شیشه گرم است، می گوید: در 
موقعیت  های سردسیري مانند مناطق آذربایجان و کردستان 
ایران، از تشک هاي پشمي استفاده مي شود ولي درموقعیت هاي 
گرمس��یري مانند کاش��ان و یزد، از تش��ک هاي پنبه اي بهره 
مي گیرند. وی ادام��ه می دهد: در موقعیت جغرافیایي س��رد و 
مرطوب مانند شمال ایران از نمد که یک نوع فرش ساخته شده 
از پشم فشرده است، استفاده می ش��ود و در موقعیت گرم و تر 
مانند جنوب ایران و هندوستان هم  از حصیر استفاده مي کنند.

این محقق طب س��نتی همچنین اش��اره ای به م��زاج رنگ ها 
می کند و می گوید: رنگ لباس ها نیز و به طور کلی رنگ ها هم 
مزاج دارند؛ مثلا رنگ آبي آسمان رنگ اعتدال و موافق با مزاج 

همه انسان هاست.
 رنگ س��بز نیز رنگي معت��دل و گرایش به س��وي گرمي دارد. 
بنابراین هرگاه در معرض دید انس��ان هاي ناامید هستید، باید 
پوششي سبزرنگ داشته باشید و انسان هاي افسرده را باید در 

مناظر سبز قرار داد.

این رانندگان طناز تاکسی
کنار دست یک راننده تاکسی نشسته بودم و در خیابان شریف واقفی 
در حال حرکت بودیم، یک تاکسی زرد رنگ سمند از مقابل ظاهر 

شد و دوبار چراغ های خود را روشن و خاموش کرد.
راننده تاکس��ی کناری من هم، دوبار برف  پاک  کن خ��ود را به کار 

انداخت... 
این دو حرکت حسن کنجکاوی من را برانگیخت، پرسیدم: قضیه چه 
بود؟ راننده تاکسی گفت: این آقا باجناق من هستند، مدت هاست با 
هم قهریم...  حالا یکدفعه مرا دیده و خواسته منت کشی کند، دوبار 

چراغ زد که یعنی سلام،  چطوری؟...
من هم دوبار برف پاک کن را راه انداختم که یعنی چه سلامی، چه 

علیکی...!! 
برایم جالب بود و کلی خندیدیم.

راننده های تاکسی ها اکثراً آدم های حاضرجواب و بذله گویی هستند. 
یادم آمد که یک روز ش��اهد تصادف یک خودروی شخصی با یک 
تاکسی بودم، راننده سواری که از عقب به تاکسی زده بود و قاعدتاً 
مقصر بود، با تحکم به راننده تاکس��ی می گف��ت: چراغ قرمزت کار 
نمی کرد و من متوجه توقف تو نشدم... و راننده تاکسی با خونسردی 
گفت: حالا ماشین نه یک عابر پیاده، آیا باید یک چراغ قرمز پشت 

سرش داشته باشد تا شما او را ببینید؟
یادتان باشد عدم توجه به جلو علل بیشترین حوادث رانندگی است...

خلاصه که اکثر رانندگان خوب و محترم تاکس��ی شهرمان با این 
روحیه شادابی و بذله گویی است که سختی این شغل پر زحمت را 

تحمل می کنند. خداقوت عزیزان
معاونت حمل و نقل ترافیک شهرداری اصفهان

 عصرانه ای صورتی
 با طعم مسابقه و مهارت

 مدیر ب��اغ بانوان طل��وع گفت: ه��ر هفته دوش��نبه ه��ا بانوان 
می توانند در برنامه عصرانه ای صورتی با طعم مسابقه و مهارت 

شرکت کنند.
ساناز شاهزیدی با بیان این مطلب افزود: این برنامه با حضور بیش 

از 200 نفر از بانوان در رده های سنی مختلف برگزار مي شود.
وی ادام��ه داد: این برنامه ش��امل کارگاه هاي آموزش��ي )پخت 
پیراشکي، ژله تزریقي، نقش حنا، بافت و گره، بافت مو، زیورآلات، 
پخت و پرورش قارچ، سوس��یس و کالباس و ...( پایش سلامت، 
مشاوره هاي فردي و گروهي و همچنین مسابقات تفریحي مهیج 
است. مدیر باغ بانوان طلوع گفت: هر هفته عنوان مسابقه ها تغییر 

می کند و برنامه ها تکراری نیست.
وی تصریح کرد: این برنامه فردا 12 مرداد ساعت 18 در باغ بانوان 

طلوع برگزار خواهد شد.
شاهزیدی اضافه کرد: علاوه بر این کارگاه ها بانوان می توانند در 
عکاسخانه باغ با لباس و تجهیزات یک اتاق سنتی عکس یادگاری 

بگیرند و لحظات به یاد ماندنی یک عصر ماندگار را ثبت کنند.
ش��اهزیدی از همه بانوان علاقه مند دعوت کرد ت��ا به باغ طلوع 

بیایند و در مسابقات دوشنبه های صورتی شرکت کنند.
در یک دوشنبه به این باغ آمدیم تا از نزدیک این برنامه را به نظاره 

بنشینیم و با بانوان در این باغ گپ و گفتی داشته باشیم.
افشاری 25 س��اله: برنامه هایی که در آن بانوان بتوانند هیجان 
داشته باش��ند بس��یار عالی اس��ت و از زمانی که باغ های بانوان 
تاسیس شده، باعث شده تا بانوان در این برنامه ها حضور داشته 
باش��ند و یک روز به یادماندنی را در کنار زنان فامیل به شادی و 

نشاط بگذرانند.
محبی 55 س��اله: وجود چنین برنامه هایی در ب��اغ های بانوان 
 به نش��اط و س��لامتی بانوان کمک می کرد. همین که ما در باغ 
می توانیم به راحتی دوچرخه س��واری کنیم و از بازی های آبی 
لذت ببریم بسیار برای س��لامتی ما مفید است. وقتی این باغ ها 
نبود زنان همسایه در کنار هم جمع می شدند و گاهی به غیبت 
کردن می گذشت ولی الان علاوه بر شادی و نشاط، می توانیم از 
زندگی در کنار هم بودن لذت ببریم و در کلاس های آموزشی یاد 

بگیریم که چه کنیم که سلامتی ما به خطر نیفتد.
جعفری 32 س��اله و کارمند: بان��وان کارمند کمتر م��ی توانند 
ورزش کنند و تحرک داشته باشند، اما با حضور در این کلاس ها 
می توانند نشاط و شادابی از دس��ت رفته را بازیابی کنند. بانوان 
کارمند با یک زندگی تکراری نمی توانند تحرک داش��ته باشند 
همین که به این باغ ها می آیند، ورزش می کنند و در مسابقه های 
 گوناگون حضور ش��رکت می کنند با فعالیت های گروهی آشنا 

می شوند و می توانند یک روز شاد را برای خود رقم بزنند.
نش��اط و ش��ادابی برای جامعه زنان اصفهان یک��ی از ضروریات 
است با توجه به اینکه به گفته یکی از مسوولان زنان اصفهانی از 
افسردگی رنج می برند. وجود چنین باغ ها و برنامه های آموزشی 
که در این باغ ها وجود دارد، علاوه بر افزایش نشاط در زنان باعث 
می شود تا از افسردگی آنها کاسته شود و از با هم بودن لذت ببرند.

رازهایی برای مثبت اندیشی     
برای اینکه مثبت اندیش ش��وید، راه هایی وجود دارد که در این باره 

پریسا آزادی ،کارشناس بهداشت عمومی ما را راهنمایی می کند:

   تجسم مثبت داشته باشید
تصویری واضح از اهداف و زندگی ایده آل خود بسازید و بارها و بارها آن 
را در ذهن مرور کنید و بدانید که قدرتمندترین توانایی شما، توانایی 
»تجس��م« و دیدن اهداف تان است. در واقع پیش��رفت های شما در 
زندگی، با بهبود بخشیدن به تصویرهای ذهنی شروع می شود. هر چه 

خود را در درون تان ببینید، در دنیای خارج همان خواهید بود.

   گفت وگوی درونی مثبت انجام دهید
با خودتان مثب��ت صحبت کنید و گف��ت وگوهای درون��ی خود را 
کنترل کنید. از عبارات تاکیدی مثبت، اول ش��خص و در زمان حال 
مانند » من خودم را دوس��ت دارم!« »من می توانم!« »من احساس 
 فوق العاده خوبی دارم!« و »من مس��وول هس��تم!« اس��تفاده کنید.

  
   با افراد مثبت اندیش معاشرت کنید

با افراد مثبت اندیش نشست و برخاست داشته و از منفی باف ها دوری 
کنید. این افراد، سرچشمه اصلی بیشتر ناراحتی های زندگی هستند. 
مصمم ش��وید که از هم اکنون، دیگر افراد منفی و اضطراب آور را به 
زندگی تان راه ندهید و با افراد برنده، مثبت، شاد، خوش بین و کسانی 

که در زندگی اهداف بزرگ دارند معاشرت کنید.

    برنامه های مثبت و شادی بخش ببینید
هیچ وقت برنامه ه��ای تلویزیونی غمگین و دلخراش تماش��ا نکنید 
و تا جایی که ممکن اس��ت مطالب تاثر برانگیز نخوانی��د و به جای 
آن کتاب ها، مجلات و مقالات آموزن��ده، الهام بخش و انگیزه دهنده 
بخوانید. برنامه های تلویزیونی آموزش��ی و مثبت تماش��ا کنید و در 
دوره های آنلاین ش��رکت کنی��د. در ضمن مطالب��ی بخوانید که به 
 دانش تان بیفزاید و به شما حس بهتری نسبت به خود و زندگی بدهد.

 
   همواره به موفقیت فکر کنید

اغلب با منابع محدود و گاهی هم بدون سرمایه، دست به کار می شوند 
و تمام افرادی که امروزه در اوج هستند، زمانی در پایین ترین جایگاه 
بوده اند و بارها و بارها شکست خورده  اند و به جایگاه های پایین تر نزول 
کرده اند. معجزه آموزش و پیشرفت شخصی بلندمدت این است که 
ش��ما را از فرش به عرش، از فقر به ثروت و از شکس��ت به موفقیت و 
استقلال مالی می رساند. پس همواره به موفقیت فکر کنید و دست 

از تلاش برندارید.

   توجه به سلامت را از قلم نیندازید
مراقب سلامت خود باشید. غذاهای خوب، سالم و مغذی و متعادل 
بخورید. یک برنامه غذایی عالی، تاثیری مثبت و فوری بر احس��اس 
و تفکر ش��ما خواهد گذاش��ت. به طور منظم ورزش کنید. حداقل 
200 دقیقه در هفته را به پیاده روی، دو، شنا، دوچرخه سواری یا کار با 
دستگاه های ورزشی بپردازید. وقتی با برنامه و منظم ورزش می کنید، 

احساس شادمانی و سلامتی بیشتری دارید. 

شهرونددانستنی
در باغ تجربه اصفهان برگزار می شود؛

»عصرانه نشاط«  ویژه سالمندان

واردات، نفس 
تولیدداخلی را بریده

 هدف خاصی 
در ترجمه نداریم

 حریم افراد
 در فضای مجازی

 تا آخر سال 
صبر کنید

عکس روز
اصفهان زیبا

جشنواره دست و پاهای رنگی در جزیاره بازی

  
خانه هنرمندان ایران از 9 تا 19 مرداد ماه س��ال 
جاری میزبان نمایشگاهی از آثار هنری معاصر 
ژاپن خواهد بود. آیین افتتاح این نمایشگاه جمعه 
9 مرداد با حضور سفیر ژاپن در تهران در نگارخانه 
استاد ممیز، خانه هنرمندان ایران برگزارشد. این 
نمایش��گاه علاوه بر ایران به ص��ورت دوره ای در 
چندین کش��ور دنیا برگزار می شود و در اجرایی 

شدن این نمایشگاه بنیاد ژاپن، سفارت ژاپن در 
ایران،  خانه هنرمندان و انجمن هنرمندان سفالگر 
ایران با هم همکاری می کنند. علاقه مندان برای 
بازدید از این نمایشگاه می توانند از ساعت 1۴:00 
تا 21:00 با مراجعه به نگارخانه استاد ممیز، خانه 
هنرمندان واقع در پارک ایثارگران بین پل خواجو 

و پل بزرگمهر از این نمایشگاه بازدید کنند.

محمدعلی قاس��می، مس��وول کمیته ادبیات 
چهارمی��ن جش��نواره آث��ار و تولی��دات مراکز 
استانی حوزه هنری، در نخستین روز  از  بیست 
و هشتمین نشس��ت سراسری روس��ای مراکز 
اس��تانی حوزه هنری ک��ه ش��نبه 10 مردادماه 
در تهران برگزار ش��د. وی عنوان ک��رد: کمیته 
ادبیات بع��د از جمع بن��دی آثار، آنه��ا را در دو 
مرحل��ه داوری خواه��د ک��رد. ریی��س ح��وزه 
 هن��ری ای��لام همچنی��ن گف��ت: مه��م ترین

 برنامه کمیته ادبیات، برگزاری ش��ب شعر ملی 
و مراس��م داس��تان خوانی با حضور چهره های 
شاخص کشوری است. محل برگزاری شب شعر و 
داستان خوانی در چهلستون اصفهان خواهد بود.

گفتنی است، چهارمین دوره جشنواره تولیدات 
مراکز استانی حوزه هنری از 7 تا 9 مهرماه سال 
جاری به میزبانی حوزه هنری استان اصفهان با 
حضور تمامی حوزه های هنری سراس��ر کشور 

برگزار می شود.

نمایشگاه آثار خوشنویسی ابوالفضل تقیان، عضو 
اصلی انجمن خوشنویسان ایران و دارنده مدرک 
فوق ممتاز  انجمن خوشنویسان ایران در نگارخانه 

کوثر اصفهان برپا خواهد شد.
افتتاحیه این نمایشگاه  شنبه 17 مرداد ماه خواهد 
بود و تا 29 مرداد پذیرای بازدید علاقه مندان و 
هنردوستان خواهد بود. آثار این هنرمند شامل 

32 تابلو در قالب خط نستعلیق و خط ثلث است.
گفتنی است؛ س��اعات بازدید از نمایشگاه 9 الی 
12/30 صبح و 17/30 الی 19 بعدازظهرخواهد 
بود. علاقه مندان برای بازدید می توانند به آدرس  
اصفهان، میدان امام جنب عال��ی قاپو نگارخانه 
کوثر مراجعه کنند یا با شماره تلفن 32226261 

تماس حاصل نمایند.

نمایش��گاهی از آث��ار عکس با عن��وان» درخت 
و س��ایه« روز ش��نبه 10 مردادماه س��اعت 17 
بعدازظهر در گالری شماره دو نگارخانه  مرکزی 
 ش��هرداری  اصفهان افتت��اح می ش��ود.    ۴8 اثر 
عکاسی در  ابعاد یکسان در قالب تکنیک خاصی 
در عکاسی و با بهره گیری از رئالیسم جادویی مورد 
بازدید علاقه مندان به این هنر قرار می  گیرد.   آثار 
نمایشگاه عکس » درخت و سایه« در قالب نمایش 
طبیعت و سایه ها به ویژه شاخ و برگ درختان و 

 همچنین قرار گرفتن انواع سایه درختان بر روی 
آس��فالت ها در گالری ش��ماره دو مورد بازدید 

هنردوستان قرار خواهد گرفت. 
وی افزود: این نمایشگاه تا 17مردادماه از ساعت 
8 تا 12، 13 تا 19:30 در محل گالری دو نگارخانه 
 مرکزی واقع در  خیابان  باغ  گلدسته پذیرای عموم 
شهروندان اس��ت.  گفتنی است؛ کاوه سلطانی با 
اسم مستعار » پیپرو« مشغول به فعالیت عکاسی 

در موضوعات  متنوع است.

در خانه هنرمندان ایران تماشا کنید؛ 
نمایشگاه آثار هنری معاصر ژاپن

چهلستون اصفهان میزبان شب شعر ملی می شود

در نگارخانه کوثر برپا می شود؛
آثار خوشنویسی ابوالفضل تقیان

نمایشگاه عکس »درخت و سایه« 

گزارشمهارت

گروه اطلاع رسانی

زهره قندهاری

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

17 + 34

اذان صبح/  04:47  
طلوع آفتاب/ 06:18  
اذان ظهر/ 13:09  
اذان مغرب/ 20:19  
نیمه شب شرعی/ 00:23

مردم چی میگن؟ /  شبکه  3 ،  16:00
سریال ایرانی زن  بابا  / شبکه  3 ، 17:40 
بیست بیست/ شبکه  3 ، 19:20
تنهایی لیلا   / شبکه 3 ، 21:00  
نود/ شبکه  3 ، 22:20  

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / دوران عاشقی
سپاهان  /گینس
خانواده   / آتیش بازی
فرهنگیان   / آتش بس 2

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری

1436 ش�������وال   17   1394 م��������رداد   12 دوش���ن���ب���ه   12ص����ف����ح����ه      2430 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630
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